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Пазар Отбрана

Местна власт Несъвпадение Футбол

Столичната община дава
Западен парк на концесия

Стр. 5

Медведев: Реформата
в руската армия приключи

Стр. 8

Стр. 12

Община Асеновград стана
достъпна за гражданите

Стр. 5

Половината висшисти
работят като среднисти

Стр. 23

Лео Меси и Жозе Моуриньо
с най-много пари през 2011 г.

Стр. 14

Румен Овчаров за политиката
в енергетиката
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Осем онколекарства са
поскъпнали около 4 пъти само
за една година. От това държа-
вата е загубила над 8,7 млн.
лева, съобщи общинският
съветник от БСП Георги Кади-
ев. Той публикува във фейсбук
таблица с осемте лекарства,
цените им и загубите за
държавния бюджет.

Онколекарства 4 пъти
по-скъпи за една година

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Концесии
и печалби

Ако искаш да се
отървеш от отговор-
ност върху обект с об-
ществен интерес, дай го
на концесия. Това е запа-
зена марка на Столична-
та община, която сис-
тематично се опитва да
се спасява от неприят-
ни и трудоемки обекти
и услуги. Такъв е и случа-
ят с предоставянето на
концесия на Западния
парк, който от години е
занемарен, оставен от
стопанина му в руини и
мръсотия. Вместо оба-
че да се поддържа като
едно от малкото оста-
нали за разходка зелени
места за столичани, е
далеч по-лесно отговор-
ността да се прехвърли
в частни ръце. Така об-
щината печели двойно -
хем си спестява осъще-
ствяването на вменени-
те й задължения, хем при
евентуален провал ще
може да обвини и накаже
концесионера. Защо то-
гава изобщо се плащат
данъци и такси на общи-
ната, след като тя не се
грижи за нищо?

С прехвърлянето на
500 дка от парка в част-
ни ръце кметът Йордан-
ка Фандъкова залага и на
реализацията на стара-
та й мечта за “София-
ленд” 2. Години наред
проектът стоеше бло-
киран заради несъгласи-
ето на неправителстве-
ни организации да се
унищожават зелени пло-
щи в парк. След като се
пребори с тях, столич-
ното кметство сериоз-
но е решило да се хвърли
с главата напред към по-
редния провал, наречен
“Софияленд” 2. Неслу-
чайно след наименовани-
ето му се мъдри една
двойка. Толкова ли е къса
паметта на чиновници-
те, та забравиха за про-
вала на единицата? Или
тук се крият съвсем
други интереси, замас-
кирани зад наивни обе-
щания?

ПАВЕЛ КЪРЛЕВ: ВДИГАТ ТОКА,
ЗА ДА НЕ СЕ ОТКАЖЕМ ОТ ПАРНОТО

Стр. 6

Само за година изброените
медикаменти са поскъпнали
между 254 на сто и 497 на сто.
Средното увеличение е с 386%
за периода. От таблицата става
ясно каква е цената на всяко
лекарство, постигната при търг,
организиран от МЗ през 2010
г., както и цената без търг за
2011 г. по методика на НЗОК.

Според Георги Кадиев за-
губата за държавата носи пе-
чалба на производителите, на
дистрибуторите и на управля-
ващите от ГЕРБ. В подобни схе-
ми Кадиев вижда как се захран-
ват черни каси, с които после
се купуват избори. От всичко
това губят със сигурност болни-
те, защото се купуват по-малко

Държавата загубила над 8,7 млн. лева само от осем медикамента
лекарства, и близките им, за-
щото добавят от семейния бю-
джет това, което е откраднато
от здравната каса, коментира
още червеният съветник. Той е
категоричен, че губещи са и
данъкоплатците, защото пари-
те им захранват онези, които
после искат да ги управляват.

Децата от подготвителната група “Малчуган” към ОУ “Отец Паисий” в Добрич окичиха
с мартенички декоративно дърво в двора на училището по повод настъпването на пролетта

Стр. 5

Стр. 4

«‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ÚÓ‚‡
ÒÚÛ‰ÂÌÚË Ú‚˙‰ˇÚ, ˜Â
·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡ ‚ Í‡ÏÔÛ-
Ò‡ Â Ò‡ÏÓ Â‰Ì‡.
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Днес, 21.03.2012 г., в салона на дружест-
вото на ул. „Славянска” 6 ще бъде изнесена
лекция на тема „Икономическа криза и со-
циална политика”. Лектор: проф. Иван Анге-
лов - член-кор. на БАН.

Владимира Янева предложи
скандална съдийка за своя
заместничка

В

Петя Крънчева, която може да поеме ръководен пост
в СГС, е проверявана заради системно забавяне на дела

ладимира Янева, коя-
то оглави Софийския
градски съд, про-
дължи да поддържа
скандалния си имидж,

Бившият премиер на
България Ренета Инджо-
ва е определена за пред-
седател на Националния
статистически институт,
съобщи правителствената
пресслужба. Решението
ще бъде гласувано на
заседанието на правител-
ството днес. Досегашният
директор на НСИ Мариа-
на Коцева преминава на
работа като специален
съветник в “Евростат”.

Инджова бе министър-
председател в периода

офийската градска прокуратура
(СГП) отправя все по-малко ис-
кания за специални разузнава-
телни средства до съда, но все

като предложи съдия Петя
Крънчева за своя заместничка
и ръководител на наказателно-
то отделение. Председателят на
наказателната колегия отгова-
ря за движението и разпреде-
лението на делата между съди-
ите, а Софийският градски съд
гледа на първа инстанция едни
от най-тежките наказателни

дела. СГС е единственият
компeтентен съд по дела сре-
щу магистрати, членове на
Министерския съвет и депутати
на първа инстанция. Заместник-
председателското място в СГС
се оваканти, след като съдия
Величка Цанова, която го за-
емаше, напусна при избиране-
то на Янева за администрати-
вен ръководител на съда.

Името на Крънчева бе мно-
гократно проверявано от съдеб-
ния инспекторат заради систем-
но забавяне на дела. Според

запознати тя е съдията с най-
много останали висящи дела
през последните три години,
въпреки че при нея са постъпи-
ли най-малко дела за разглеж-
дане. Заради забавените дела
Крънчева беше сред четирима-
та магистрати от СГС, предло-
жени от инспектората на ВСС
за наказание с порицание или
забележка. Владимира Янева,
която й се явява пряк ръково-
дител, я наказа с “обръщане на
внимание”, съобщава “Правен
свят”. Въпреки санкцията в края

на ноември ВСС повиши
Крънчева в ранг “съдия във
Върховния касационен съд и
Върховния административен
съд”.

Името на Крънчева бе за-
месено в скандал и преди ня-
колко години, когато съдия
Иван Стойчев сигнализира
ВСС, че тя е един от съдиите от
СГС, на които преимуществено
са разпределяни дела от обще-
ствен интерес. През 2011 г.
Крънчева оправда бившия зе-
меделски министър Венцислав
Върбанов по дело за безсто-
панственост и се впусна в пла-
менна защитна реч към него и
способностите му. През май
2011 г. тя наложи условна
присъда за престъпление по
служба на бившия шеф на Со-
фийската районна прокуратура
от времето на Никола Филчев

Славчо Кържев. Мотивите за
решението все още не са пуб-
ликувани. Съдията върна за
доразследване  процеса за
пране на пари срещу бившия
шеф на “Топлофикация” - Со-
фия, Валентин Димитров, след
като мисли по делото повече
от 5 месеца.

Градският прокурор Нико-
лай Кокинов пусна сигнал в
инспектората към ВСС срещу
Крънчева по делото срещу
бившия директор на столична-
та общинска фирма “Озеленя-
ване” Любомир Ников. Осем
месеца съдията не беше на-
срочила дата за гледане на
делото, въпреки че по закон
срокът е до три месеца. След
сигнала Крънчева върна дело-
то на прокуратурата за отст-
раняване на съществени про-
цесуални нарушения.

ГРАДСКАТА ПРОКУРАТУРА ИСКАЛА
ПО-РЯДКО ПОДСЛУШВАНЕ И
ПО-ЧЕСТО ПОСТОЯННИ АРЕСТИ

С
по-често държи обвиняемите да пре-
карват дълго време зад решетките.
Това става ясно от отчета на СГП,
представен от градския прокурор Ни-
колай Кокинов.

Според данни за 2011 г. подчине-
ните му са поискали 1622 пъти СРС-
та, като са получили одобрение в 1618
от случаите. За сравнение през 2010
г. са регистрирани 3664, а за 2009 г.
- 2545 разрешения от съда.

Намаляването се дължи на обще-
ствената полемика по темата, натиска
на ръководството на прокуратурата,
създаването на регистър на СРС, как-
то и задължението всички искания да
бъдат прегледани от мен, преди да
бъдат внесени в съда, коментира Ко-
кинов.

Ефективността, с която СГП успя-
ва да стигне до годни доказателства
чрез подслушване, достига около
20%. В същото време СГП е поискала
постоянно задържане 260 пъти, като в

205 от случаите съдът се е съобра-
зил.

Кокинов обърна внимание на
свръхнатоварването в СГП, като по-
сочи, че през миналата година 70 не-
гови подчинени са работили по 20
070 преписки, а новообразуваните са
18 435. Имало и сериозно текучество
на обвинители към върховните проку-
ратури и специализираните структу-
ри.

Кокинов съобщи вчера, че бивши-
ят шеф на пътната агенция Веселин
Георгиев е обвиняем и по второ дело.
Образувани са две производства - за
длъжностно престъпление срещу Ге-
оргиев и за безстопанственост сре-
щу бившата шефка на Държавен
фонд “Земеделие” Ализан Яхова.

Според новото обвинение Георги-
ев е отговорен за няколко нарушени
процедури по Закона за обществени-
те поръчки през 2006 и 2007 г., от
които са настъпили значителни вреди
за пътната агенция.

Ализан Яхова пък ще отговаря
пред съда за сключени от нея 12 до-
говора, всеки на стойност по 4500 лв.

инистърът на земеделието Миро-
слав Найденов заяви, че ще пред-
ложи да бъде номинирана за ге-
рой областната управителка на

Найденов награждава за героизъм
областната на Хасково

М
Хасково Ирена Узунова заради всеотдай-
ната й работа след случилото се и под-
крепата, която дава на хората. Той обе-
ща още, че по Програмата за развитие
на селските райони 2007-2013 г. ще
бъдат отпуснати средства за ВиК мрежа-
та, пътната настилка и засегнатия от на-

воднението мост в с. Бисер.
Вчера представители на охранителни-

те фирми, ангажирани с опазването на
язовирните пространства, трябваше да
дадат пресконференция за парите, които
земеделското министерство им дължи.

Пресконференцията в София прес оба-
че била отменена късно в понеделник,
научи ДУМА, защото охранителите полу-
чили ново обещание от министъра на зе-
меделието, че плащането започва.

Снимка БГНЕС

Кабинетът реши бившият премиер
Ренета Инджова да оглави НСИ

Служителите на ТЕЦ “Марица изток 2” ЕАД събраха 22 210 лв. за пострадалите от
с. Бисер. Още толкова пари бяха предоставени по решение на съвета на

директорите в енергийното дружество. Вчера сумата бе връчена на кмета на
селото и областния управител

1994-1995 г., назначена
служебно на поста от
президента Желю Желев
след оставката на преми-
ера Любен Беров.

Кабинетът прави про-
мени и в състава на Над-
зорния съвет на Нацио-
налния осигурителен ин-
ститут. От състава му са
освободени бившият зам.-
министър на труда и со-
циалната политика Деяна
Костадинова, бившият на-
чалник на политическия
кабинет на министъра на

труда Димитър Марков и
бившият изпълнителен
директор на Агенцията по
заетостта Росица Стели-
янова. За нови членове
на състава на Надзорния
съвет на НОИ са опреде-
лени зам.-министърът на
труда и социалната поли-
тика Зорница Русинова и
изпълнителните директо-
ри на Агенцията за соци-
ално подпомагане и на
Агенцията по заетостта
Ивайло Иванов и Камелия
Лозанова.

НС на НОИ се състои
от по един представител
на всяка от представител-
ните организации на ра-
ботниците и служителите
и на работодателите,
признати съгласно Кодек-
са на труда, и равен на
тях брой представители,
определени от МС.
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Петър Димитров образно обяснява какво иска
да направи Дянков със Сребърния фондë
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Сергей Станишев:

Признаха си, че в икономиката
нищо не е направено

Левицата припомни някои
от провалите на бившия
икономически министър

Александър СИМОВ

Социалистите
обявиха, че няма да

подкрепят промените
в кабинета

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

мените на двама минис-
три нямат значение, за-
щото изобщо не се про-
меня общата политика

Отговорността не може да
се избегне чрез смяна на пеш-
ките, коментира още соцли-
дерът и допълни, че кабинетът
не може да води политика, а
това е причината БСП да не
подкрепи промените в него.

В една власт, която е едно-
лична, няма как към средата на
управлението изведнъж с учуд-
ване да констатираш, че нищо
не е направено в икономиката и
че лекарствата са скочили с
40%, анализира още Станишев.

Той подчерта, че в момента
България се управлява от триум-
вират Бойко Борисов - Цветан
Цветанов - Симеон Дянков. “Цве-
танов е отговорен за полицей-
щината, репресиите и ченгед-
жийницата, Дянков е отговорен
за потрошаването на фискалния
резерв и разрушаването на пуб-
личните финанси, а Бойко Бори-
сов е координатор на тази дей-
ност”, обобщи ситуацията той.

Според него не се казва
каква е истинската причина за

оставката на Трайков. “Не знам
каква е разликата в позициите
на Трайков и Борисов за АЕЦ
“Белене”, освен че досега от
бездействие от две години и
половина този проект е потен-
циално оскъпен с над 2 мили-
арда и са похарчени над 300
милиона евро за нещо, което
очевидно това правителство
няма намерение да прави”, за-
яви Станишев. Той продължава
да смята, че с подписаните
договори по енергийните про-
екти от предишното правител-
ство е бил защитен български-
ят интерес. “По “Южен поток”
изцяло е защитен интересът на
българската държава. По отно-
шение на “Белене” беше напра-
вено всичко необходимо това
да бъде български проект,
България да има 51% участие.
Имаше и стратегически инвес-
титор и това беше RWE”, каза
соцлидерът. Той подчерта, че
по време на мандата на пре-
дишното правителство не са
давани пари от бюджета.

От своя страна депутатът от

левицата Петър Димитров отбе-
ляза, че нивата на българската
икономика, енергетика и ту-
ризъм са паднали под нивата
си от 2009 година. Бившият ико-
номически министър каза това
по повод думите на премиера
Борисов, че най-важните сфери
от икономиката на страната са
от нивата през 2009 година.
“Дори и това не е вярно, защото
строителството е на -35%, опе-
рациите с недвижими имоти са
на -16%, аграрният сектор е на
-11%, индустрията е на -7%, а
търговията, транспорта, хотели-
ерството и ресторантьорството
са на нива от -4,5%. Това е
жестоката картина в резултат на
управлението на Трайчо Трай-
ков”, заключи Димитров. Депу-
татът от левицата припомни ня-
кои от провалите на бившия
икономически министър, сред
които са проектът “Белене”, уве-
личаването на хранилището в
Чирен, терминалите за сгъстен
газ, новите газови договори и
изгонването на ключови инвес-
титори като EON и ENEL

ма петима кандидати за поста шеф на На-
ционалната здравноосигурителна каса.
Това съобщи вчера заместник-председате-
лят на ПГ на ГЕРБ Димитър Главчев. Той

пешни, адакватни и ре-
шителни мерки иска
СДС от правителството,
“оставило управлението

ГЕРБ избира между петима за шеф на НЗОК
имало предложение за Дариткова, направено
още от председателя на здравната комисия то-
гава и нов здравен министър Десислава Атана-
сова. Предложението й включвало и името за
заместник-председателския пост в комисията, а
именно Галя Милева.

Г-н Трайчо Трайков дойде на заседанието
на групата и каза, че е с много добри впечат-
ления от работата си с парламентарната група
и от работата си в правителството, заяви още
Главчев. Трайков оставал с добри чувства и
заявил, че винаги може да се разчита на него,
съобщи още той.

Управляващите се занимават с популизъм
СДС:

Веселка ВЕНКОВА Десницата предлага някол-
ко неотложни мерки: промени в
Закона за конкуренцията и оп-
ределяне на пазарното понятие
за господстващо положение,
смяна на ръководствата на КЗК
и КРС, облекчаване на вноса
на горива, достъпни цени на
лекарствата, мандат за кабине-
та от НС, за да преговаря за
намаляване на доставната цена
на газа с поне 20 на сто, и санк-
ции за мобилните оператори,
които продължават да възпре-
пятстват прекратяването на до-
говорите и преноса на номера.

Безработицата расте всеки
ден и по неофициални данни
всеки пети българин е безра-

ботен, посочи Мартин Димит-
ров. Обещаната от ГЕРБ рефор-
ма в здравеопазването се
превърна в пълен погром -
липсва достъпно здравеопаз-
ване, а лекарствата се плащат
с публични средства на двой-
ни и тройни цени, изтъкна си-
ният лидер.

След заседанието на НС на
СДС стана ясно, че ръководст-
вото на партията е получило
мандат за водене на преговори
с десноцентристки политичес-
ки сили за формата на явяване
на следващите парламентарни
избори. Първите разговори ще
се водят в състава на Синята
коалиция.

С
на правителството. Този извод
направи вчера лидерът на
БСП Сергей Станишев след
заседание на Изпълнително-
то бюро на партията. Според
него и Трайчо Трайков, и Сте-
фан Константинов са били
част от порочната политика.

ИИИИИ
обаче отказа да назове имената, защото според
него имало още време за номинацията, а и управ-
ляващите искали да бъдат сигурни, че ще посочат
най-точния човек. Между кандидатурите имало
експерти и политически фигури и депутати.

От думите на Главчев стана ясно още, че де-
путатът от ГЕРБ д-р Даниела Дариткова ще е
новият председател на Комисията по здравео-
пазване в Народното събрание. Той обясни, че

С
на държавата в ръцете на мо-
нополите и картелите, които
поддържат високи цени и уни-
щожават малкия и средния
бизнес - цените на природния
газ, бензина и дизела гонят
нови рекорди”. В декларация
сините констатират, че управ-
ляващите не решават пробле-
мите, а се плъзгат по пистата
на популизма, “обикаляйки ма-
газините както пенсионер
Жанвиденова зима”.
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Изложбата “Тракийски съкровища.
Панагюрското златно съкровище и

рисувана керамика от IV век пр. Хр.”
гостува във Велико Търново по повод

празника на града
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8761 души гратисчии
глобени за 10 дни
в София

За десет дни в София са санк-
ционирани 8761 души без билет в
градския транспорт, съобщиха
от Центъра за градска мобил-
ност. През този период са се
извършвали засилени проверки по
линиите с голям пътникопоток в
пиковите часове. Проверявани са
главно пътуващите в района на
бул. “Ботевградско шосе”, кв. “Лев-
ски Г”, пазара “Надежда”, кв. “Лев-
ски”, кв. “Гара Искър”, район “Мла-
дост”, кв. “Бакърена фабрика”, бул.
“Гоце Делчев”, жк “Дружба”. Сред-
но по 111 контрольори са били
ангажирани всеки ден.

Бракониери убиха
четири кошути

Четири мъртви кошути са
открити в понеделник в земли-
щето на село Черноглавци, об-
щина Венец. Служители на
държавното ловно стопанство
“Палмара” открили труповете на
две кошути. Впоследствие били
намерени останките на още две.
Извършен е оглед от разслед-
ващ полицай, експерт-кримина-
лист и служители на ловното
стопанство. Образувано е досъ-
дебно производство. На 12 март
бракониери застреляха елен и
край хитринското село Иглика.

Удължиха срока
за подаване на
документи за
завода за отпадъци

До 3 май е удължен срокът за
подаването на документите за
строителството на завода за
механично-биологично третиране
на отпадъците в София. В момен-
та се извършвала кореспонденция
между кандидатите в процедура-
та и общината по отношение на
изясняването на техническите
въпроси. Срокът е удължен от 29
март на 3 май, защото техниче-
ското задание изисква огромни по
обем документи.

Чакат европари за
столични пазари

Общинското дружество “Па-
зари Север” ще търси европей-
ско финансиране за цветна бор-
са в софийския район “Надежда”
и за обновяване на пазара за
екзотични животни “Подуяне”.
На пазара “Оряхово” в района
“Надежда” ще се изгради нова
борса за цветя, която ще е с
площ 5,5 дка. Освен това ще има
и зала за презентиране и излож-
ба на цветя. Общият размер на
инвестицията, за която ще се
търси европейско финансиране,
ще е около 1,2 млн. лв. С евро-
пейско финансиране ще се обно-
ви и съществуващият в момен-
та пазар за екзотични животни
“Подуяне”.

Експерти:

Не пипайте
Сребърния фонд
Специалистите не приемат безрезервно замислените
промени в закона за гарантиране на пенсионната сигурност

И
ма ли Сребърен фонд в Бълга-
рия, попита бившата социална
министърка Лидия Шулева вче-
ра. И си отговори сама: няма
такъв, защото не може да гово-

Ева КОСТОВА

рим за фонд при стойност по-малко от 1
млрд. евро. Фондът остана неосъществен,
смята тя. По-скоро става дума да похар-
чим едни пари от фискалния резерв, пред-
положи авторката на първия проектоза-
кон за Сребърния фонд. Тя уточни, че ко-
гато е писала идеята за фонда, там е тряб-
вало да има поне 7-10 млрд. лева, но това
е останало само пожелание. По отноше-
ние на доходността на инвестициите до-
сега, Шулева я намира за добра, защото
инвестиционен рейтинг няма и е по-добре
парите на фонда да си стоят кротко във
фиска като резерв за стабилност.

Повод за коментара на Лидия Шулева

бяха обсъжданите вчера на кръгла маса
мотиви към проекта на Закон за измене-
ние и допълнение на Закона за Държав-
ния фонд за гарантиране устойчивост на
държавната пенсионна система, създаден
през 2008 г. Съгласно сега действащият
закон средствата на фонда могат да се
инвестират единствено в чуждестранни
активи. Зам.-финансовият министър Боря-
на Пенчева твърди, че средствата на фон-
да са със значителен размер, но се обез-
ценяват средногодишно с близо 42 млн.
лв. заради инфлацията. Днес парите на
фонда се държат на сто процента по де-
позитна сметка в БНБ на минимална  до-
ходност, пропуснатите ползи от създава-
нето на фонда досега били 160 млн. лв.,
изтъкнаха съмишленици на идеята на
Симеон Дянков и сие да се придобиват
финансови инструменти издадени от
български емитенти, в това число и от
българската държава. Тоест, с парите от

фонда да се закупят държавни ценни кни-
жа и с тях да се изплати част от външния
дълг. До началото на април ще се при-
емат предложения за бъдещето на фонда.

Фискалният резерв да емитира в
държавни ценни книжа е безотговорно,
беше категоричен бившият министър Ни-
колай Василев. Защото при първото  сътре-
сение на пазарите, когато трябва някой да
плаща, не може да го направи с хартийки,
обоснова се той. Как да заблудим себе си,
че това е фискален резерв, попита той и
прогнозира, че това за управляващите носи
има огромен политически риск, който не
си струва. Може да си отидат и министри,
допълни василев. Сребърният фонд в мо-
мента е 50 на сто от фискалния резерв, ако
го махнем ще бъдем последни по фиска-
лен резерв в ЕС, предупредиха експерти.
Те са категорични, че фондът за пенсиите
може да се управлява по досегашния за-
кон и да носи доходност.

Проф. Христо Пимпирев, председател на Българския антарктически институт, връчи
наградите  в конкурса за рисунки “Какво знам за Антарктида” в Софийския университет

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
СЪДИИТЕ
ИСКАТ
РАДИКАЛНИ
ПРОМЕНИ
ВЪВ ВСС

Поредно предложение за
изменение на Закона за
съдебната власт изготвиха от
Съюза на съдиите в България.
Те настояват за радикални
промени във Висшия съдебен
съвет. Магистратите акценти-
рат върху функционирането
на ВСС, конституирането му
и избора на членове. Мнени-
ето на съюза е, че начинът,
по който се избират членове-
те на ВСС, не позволява вис-
шият кадрови орган да управ-
лява ефективно съдебната си-
стема. Недопустимо е кариер-
ното развитие на съдиите да
се решава от прокурори и
следователи, заяви Пенчо
Пенев. Според него трябва да
бъдат създадени две колегии
в рамките на ВСС. Едната да
е компетентна по отношение
на съда, а другата - за проку-
ратурата и следствието. Това
разделяне се налага, за да
се гарантира независимостта
на съда, както и от специфи-
ките на различните магист-
ратски длъжности, обясни
още Пенев. ВСС да не е по-
стоянно действащ орган,
предлагат още от съюза. Един
от основните упреци към
ВСС, според бившия просве-
тен министър и настоящ пре-
подавател по право в Софий-
ския университет Даниел
Вълчев, е, че съветът е орган
с много голяма власт, което е
предпоставка за произвол.

бщо 191 заведе-
ния, наречени
търговски обек-
ти, работят но-

аради пожар евакуираха вчера по обяд
учениците от основно училище “Йосиф
Ковачев” в квартал “Банишора” в София.
Инцидентът е станал в 11,50 ч. Децата саЗ

Евакуираха столично
училище заради пожар

изведени от сградата на учебното заведение
заради силно задимяване. На място са изпра-

тени 4 екипа на пожарната. Установено е, че
причината за избухването на пожара е искра от
електрожен. От пожарната уточниха, че в сгра-
дата са се извършвали ремонтни работи и ис-
крата е попаднала в отпадъци. Пожарникарите
са загасили огъня за броени минути.

191 заведения работят нощем в Студентския град
Велиана ХРИСТОВА

О
щем в столичния Сту-
дентски град. Повече-
то от тях са ресторан-
ти, барове, кафенета,
билярд-клубове, кази-
на, нощни и пиано-ба-
рове,  бирарии, бистра
и пр. Това се разбира
от писмо на кмета на
район “Студентски”
Димитър Дилчев до
парламентарната про-
светна комисия. Нейни-
ят председател Огнян

Стоичков поиска ин-
формация от кметство-
то колко заведения
работят в Студентския
град след 22 ч. заради
нарочно заседание на

комисията по темата
за студентския кампус,
което ще е днес.

Пълен списък на
търговските обекти,
работещи нощем, е

изпратил районният
кмет Дичев. Няколко
от 191-те обекта са
магазини за хранене.
В писмото си кметът
заявява обаче, че от
2009 г. насам има само
7 оплаквания от граж-
дани заради нощния
шум от заведенията.
Според Дичев в Сту-
дентския град няма
нарушения на наред-
бата за извършване на
търговска дейност.

М е ж д у в р е м е н н о
ректорите и студент-
ските съвети на Русен-
ския университет, ТУ -
Габрово, и Аграрния
университет в Пловдив

настояват общежития-
та да преминат за сто-
панисване и управле-
ние от фирмата “Сту-
дентски столове и об-
щежития”, която е към
МОМН, към тях самите.
Това ще позволи
пълен контрол над
всичко, което се случ-
ва в общежитията,
смятат трите вуза.
Тъкмо обратното ре-
шение за столичния
Студентски град пред-
ложи преди дни ми-
нистър Сергей Игнатов
- общежитията да се
вземат от вузовете и
да се дадат на фирма-
та към министерството.
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Над 8,7 млн. лв. губи държавата
от осем онкомедикамента
Лекарствата
поскъпнали
с 386% средно
на година

О
т осем лекарст-
ва срещу онко-
логични забо-
лявания държа-
вата губи 8,716

млн. лв. само за една го-
дина. За това алармира
общинският съветник от
БСП Георги Кадиев. Вче-
ра той публикува във
фейсбук таблица с осем-
те лекарства, цените им и
загубите за държавния
бюджет на годишна база
вследствие на по-високи-
те цени, заплащани от
НЗОК.

Само за година всяко
от лекарствата е поскъп-

нало между 254% и 497%.
Средното поскъпване е
386%. Последната колона
вдясно  показва именно
загубата за държавния
бюджет на годишна база
вследствие на по-високите

цени, плащани от НЗОК.
От колона 7 на табли-

цата става ясно каква е
цената на всяко лекарст-
во, постигната при търг,
организиран от МЗ през
2010 г. Колона 10 пък

сочи цената, постигната
без търг за 2011 г., вече
по методика на НЗОК и с
ползване на “референтни
стойности”, т.е. обвързва-
не на цените с цени в
други европейски държа-

ви. В колона 9 са записа-
ни ужасяващите поскъп-
вания в проценти, комен-
тира Кадиев. Според
него загубата за държа-
вата носи печалба на
производителите, на дис-

трибуторите и на управ-
ляващите от ГЕРБ. В по-
добни схеми Кадиев виж-
да как се захранват чер-
ни каси, с които после се
купуват избори. От всич-
ко това губят със сигур-
ност болните, защото се
купуват по-малко лекар-
ства, и близките им, за-
щото добавят от семей-
ния бюджет това, което е
откраднато от здравната
каса, коментира още
червеният съветник. Той
е категоричен, че губе-
щи са и данъкоплатците,
защото парите им за-
хранват онези, които по-
сле искат да ги управля-
ват. И всичко това само
от 8 лекарства, Предста-
вете си какво става за
цялата система на здра-
веопазването, пита още
Георги Кадиев.

толичната община ще обяви концесия за отдаване на 498 дка от Западния
парк за срок до 25 години. Концесионерът пък ще трябва да вложи първо-
начално поне 5,5 млн. лв. в парка. На заседанието на комисията по околна
среда на Столичния общински съвет заместник-кметът Мария Бояджийска
представи предложението на общината, което предстои да бъде гласува-
но в четвъртък. Ако процедурата бъде одобрена, изборът на концесионер
ще отнеме около четири месеца. Общината няма намерение да иска кон-
цесионно възнаграждение, а държи на инвестиционната програма, посочи
Бояджийска. Бъдещият концесионер няма да може да въвежда контроли-
ран достъп до парка. Той ще трябва да осигури охрана и видеонаблюде-
ние. Минималното изискване е да се вложат 2,5 млн. в изграждане на
атракционен комплекс. Други минимум 2,7 млн. лв. ще трябва да се отделят
за възстановане на парковите площи, а още 252 000 лева за изграждането
на спортни съоръжения.

Вчера стана ясно, че и читалищата ще могат да кандидатстват с про-
екти по програма “Зелена София” през тази година. От тази година насо-
ките за кандидатстване ще се утвърждават от кмета на София, а не, както
беше досега, от общинския съвет. През тази година са предвидени 150
000 лв., което е с 50 000 по-малко от миналата. Заради намалението
общинските съветници от БСП, заявиха, че няма да подкрепят програмата.

Съюзът на парашутистите
отбеляза 68 години

Събралите се поднесоха цветя пред паметната плоча на парашутиста

Манол ТЕНЧЕВ

За поредна година Съюзът
на парашутистите в България
(СПБ) отбеляза деня на създа-
ването на първото парашутно
подразделение в Българска-
та армия. Пред паметната
плоча на парашутиста до На-
родното събрание се събраха
членове на СПБ да отбеле-
жат 69-ата годишнина от
създаването на парашутната
дружина.

Пред събралите се члено-
ве кратки слова произнесоха
председателят на Съюза о.р.
бр. ген. Иван Мечков, общин-
ски съветник в СОС от  БСП,
ветеранът парашутист о.з.
полковник Никола Костади-
нов, зам.-председателят на
Съюза о.р. майор Иво Франц
и бившият командир на бата-
льон о.з. майор Васил Попов.
Краткото тържество завърши
с поднасянето на цветя на
плочата, на която са изписа-
ни имената на загиналите за
България парашутисти.

абавно нарече опреде-
лението за “тежка арти-
лерия”, което си даде
Десислава Атанасова,З

57 НА СТО ОТ ВИСШИСТИТЕ
РАБОТЯТ КАТО СРЕДНИСТИ

Едва 43% от висшистите у нас за-
емат позиции, които изискват диплома
от университет. Останалите работят на
места, за които не се изисква висше об-
разование. На всеки двама инженери
се падат по двама икономисти и един
администратор. Данните бяха предста-
вени от “Отворено общество” по време
на конференцията “Бизнес и образова-
ние”. Според статистиката за последни-
те пет години на пазара на труда са
излезли 226 000 висшисти, като най-
много са кадрите за икономиката, адми-
нистрацията и управлението. 55 000 са
завършилите икономика, което е пове-

Константинов иронизира
новия здравен министър

здравният министър в остав-
ка д-р Стефан Константинов.
След него може би идва яд-
рено оръжие, това е несери-
озно, заяви той.

Константинов описа Ата-
насова като млада дама с
хъс, амбиция и цели, които
гони. По думите му, за раз-
лика от него Атанасова има-
ла подкрепата на парламен-
та и премиера Бойко Бори-
сов. В деня, когато той по-
емал поста през 2010 г., бил
представен от вицепремира,
а не от премиера. Константи-
нов обеща да чака Атанасо-
ва в кабинета, за да й преда-
де поста и заяви, че ще я
подкрепя.

Бомба със закъснител
цъка в болниците, предупре-

ди министърът в оставка. Ако
парите за лекарства са 500
млн. лв., финансирането за
болниците било за 1,1 млрд.
лв. Според Константинов при
управлението на болниците
липсват политики, каквито
той е искал да проведе с
въвеждането на здравната
карта. Той даде за пример он-
кодиспансера в Пловдив,
който имал достъп до милио-
ни европейско финансиране,
но в същото време е останал
без персонал.

Здравният министър в
оставка упрекна още вице-
премиера Симеон Дянков,
че се е опитвал да кадрува
във ведомството му. Финан-
совата система трябва да е
благодарна на здравната,
която успя да я стабилизи-
ра чрез парите от резерва
на здравната каза, каза
д-р Константинов.

че от всички обучени по инженерство и
природни науки.

В обществения сектор, здравеопаз-
ването и IT сектора между 60% и 90% от
специалистите работят на места, отгова-
рящи на квалификацията им. Тревожно е
обаче положението в промишлеността,
където само между 16% и 30% от инже-
нерите се реализират според квалифи-
кацията им. Всеки втори, който учи меди-
цина, напуска страната.

Най-ниска безработица има в обще-
ствения сектор, здравеопазването и IT
сектора, а най-висока - в аграрния и
туризма.

СТОЛИЧНАТА ОБЩИНА ДАВА
ЗАПАДЕН ПАРК НА КОНЦЕСИЯ

С
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 „Топлофикация” - София
води 30 000 дела
срещу длъжници
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коло 130 млн. лв. ще
похарчи “Топлофика-
ция” - София, по 30-
те хиляди дела, кои-
то дружеството води

Павел Кърлев:

Вещите лица по исковете на дружеството
срещу длъжници не правели реални
експертизи, а преписвали

Мая ЙОВАНОВСКА

“При Вальо Топлото бяхме по-добре”. Такива коментари се
чували от страна на работещи в “Топлофикация” - София, по
време на среща със столичния кмет Йорданка Фандъкова,
научи ДУМА. Срещата е била преди ден и е организирана от
синдикалните организации в дружеството. На нея се е коменти-
рало основно това, че вече три години не е увеличавана запла-
тата на работниците, както и раздутата администрация на
дружеството. За това призна наскоро и самият изпълнителен
директор на столичното парно Стоян Цветанов. Той заяви, че в
топлофикация положението било следното - “много началник,
малко работник”. В дружеството имало началници, които ръко-
водели единствено себе си. Проблем имало и с КТД-то, което
се нарушавало, защото в него било записано, че заплатите на
работниците трябва да се индексират според инфлацията, но
това за последните три години не се е случвало. Фандъкова
обещала да се направи проверка.

Според Кърлев топлофикация-
та харчи парите на абонатите и
данъкоплатците, за да води вой-
ната срещу длъжници, но по
този начин се източва дружест-
вото. Кърлев заяви, че воденето
на тези дела е безсмислено, за-
щото се претендира за суми от
преди 10-15 и повече години.
От “Топлофикация” - София, оба-
че са подели акция да вадят от

архива на съда изпълнителни
листи от 1998 г., 2000 г. и 2002
г. и да ги дават за събиране на
частни съдебни изпълнители,
посочи Кърлев. Според него
давностният срок по тях е из-
текъл и хората не трябва да се
лъжат да плащат тези дългове.

Юристите на организацията
обясниха, че общинското дру-
жество давало пари основно за
адвокати, съдебни изпълнители
и вещи лица, като последните
дори подвеждали съдилищата.
По думите на адвокат Марина
Маврова вещите лица по дела-
та на столичното дружество не
правели реални експертизи,
нищо не изчислявали сами, а
преписвали от документи на
“Топлофикация” - София. Това е
така, защото вещите лица се
водят по семинари, обясни ад-
вокат Маврова. По нейните
думи вече имало засечени не-
коректни експертизи и няколко
вещи лица са дадени на проку-

рор. Има ярки нарушения при
експертизите, заяви Кърлев.

Маврова твърди, че има ма-
сов отлив на клиентите от топ-
лофикацията и затова все по-
често делата се водят само за
потреблението на топлата вода
или за сградните инсталации.
Сметките до 150 лв., които по-
лучиха 60% от столичани за
януари и февруари, са за из-
ключено парно, каза Кърлев.

РАБОТНИЦИ ОТ ДРУЖЕСТВОТО:

О

При Вальо Топлото бяхме по-добре

Откакто Семерджиев оглави ДКЕВР, са нарушени абсолют-
но всички принципи, заяви Павел Кърлев и допълни, че
откакто той е председател на регулаторната комисия,
прекалено често се променя цената на топлоенергията.
Кърлев каза, че цените се променят едва ли не през
седмица, а това трябва да става веднъж в годината. По
думите му същевременно расте и цената на електроенерги-
ята, като целта е да бъдат отказани потребителите да
ползват електрическата енергия. Според него ръководство
на ДКЕВР е въвело практика с различни инвестиционни
намерения да бъдат увеличавани цените на топлоенергията.

ВДИГАТ ТОКА, ЗА ДА НЕ СЕ
ОТКАЖЕМ ОТ ПАРНОТО

срещу абонати. Това заяви вче-
ра главният секретар на Феде-
рацията на потребителите в
България (ФПБ) Павел Кърлев.

Неизплащането или забавянето на
трудовите възнаграждения на работ-
ниците и служителите в повечето слу-
чаи се дължи на обективни причини,
често независещи от работодателя.
Това се казва в становище на Българ-
ската стопанска камара (БСК) по по-
вод предложените от социалното ми-
нистерство промени в Търговския за-
кон, с които се създава възможност и
работниците да искат откриване на
производство по несъстоятелност за
компании, ако те не са им платили до-
говорените заплати.

От камарата посочват, че заплати-
те не са търговски вземания, а освен
това за тях има създаден специален

Забавените задължения на потребите-
лите в размер до 500 лв. заемат най-голям
дял в общата задлъжнялост на население-
то, сочи анализ на Асоциацията на колек-
торските агенции в България. Оттам са уста-
новили, че потребителите масово пренебрег-
ват най-малките си дългове, отлагат ги не-
прекъснато, тъй като последствията от тях-
ното неплащане им се струват нищожни.

“Всеки трети длъжник, с който сме разго-
варяли през февруари, посочва растящите
си ежедневни разходи като основна причи-
на за забавянето на по-големите плащания.
Това на практика означава, че българските
семейства не успяват да планират бюджети-
те си и последствията от това ще бъдат дълго-
срочни”, казва Райна Миткова-Тодорова,
председател на организацията.

Данните на организацията показват, че
делът на големите задължения постепенно
намалява през февруари. Дългове в размер
над 10 хил. лв. през февруари са били под
1% от регистрираните от асоциацията слу-
чаи. Неизплатени задължения от 1000 до 10
хил. лв. са натрупали 9,45% от потребители-
те, а между 500 и 1000 лв. - 8,31% от длъжни-
ците.

Неплатените сметки на стойност между
200 и 500 лв. са 20,48%, от 100 до 200 лв. -
19,33%. Над 41 на сто от длъжниците са
натрупали задължения под 100 лв.

Специалистите по събиране на взема-
ния предупреждават, че често по-малки като
обем и малко на брой задължения, които не
се покриват с месеци, се трупат лихви и се
стига до съдебни предявявания.

За да се получи електро-
енергия от евентуален нов VII
реактор в АЕЦ “Козлодуй”, са
необходими около 12 годи-
ни. Това обяви по БНР
изпълнителният директор на
атомната централа Алек-
сандър Николов.

Както ДУМА писа, една от
идеите за реактора, поръчан
за “Белене”, е той да бъде
инсталиран в АЕЦ “Козло-
дуй”. Според Николов реак-
торът за АЕЦ “Белене” може
да заработи в “Козлодуй”,
защото там има определени
две площадки, на които има
възможност за изграждане
на нова ядрена мощност.
След като за това се вземе
решение от Министерския
съвет обаче, трябва да се

НОВ РЕАКТОР В „КОЗЛОДУЙ”
МОЖЕ ДА ТРЪГНЕ СЛЕД 12 ГОДИНИ

На практика толкова струва на
абонатите топлата вода и пла-
щането на сградната инстала-
ция на блока, допълни Кърлев.
В момента срещу “Топлофика-
ция” - София, водят дела на две
пенсионерки, които са плаща-
ли три години месечно между
120 и 150 лв. за изключено
парно. Искът е столичното дру-
жество да им възстанови над
4000 лв.

БСК: Не може работници да искат фалит на фирма

бавят задължения
под 100 лв.

гаранционен механизъм и фонд към
НОИ. Той действа по силата на Закона
за гарантираните вземания, с който са
въведени европейските директиви.

По повод друг предложен текст, с
който работниците се придвижват от 4
на 1 място в реда за удовлетворяване
на вземанията в случай на несъстоя-
телност, от камарата коментират, че по-
добен вид предложения за законода-
телни промени трябва да се предшест-
ват от прецизна и задълбочена оценка
на тяхното цялостно въздействие върху
икономиката и пазара на труда.

Според БСК трябва да се прецени
как такива мерки биха се отразили на
заетостта и възможността за увелича-

ване на работните места в условията
на икономическа криза. Отреждането
на първо място на работниците в списъ-
ка на кредиторите при несъстоятелност
преди обезпечените вземания обез-
смисля залога, ипотеката, запора и
възбраната като инструменти, които
осигуряват сигурността на търговския
оборот и кредитирането, се казва още
в становището на камарата. Производ-
ството по несъстоятелност е изключи-
телно сложна и бавна процедура, ко-
ято не би могла да бъде водена от
работник без адвокатска защита, а
това означава и допълнителни разхо-
ди в продължителен период от време,
се казва още в позицията на камарата.

Олег Дерипаска е
първият руски олигарх,
сменил полето на ин-
вестиционните проекти
от промишления сек-
тор към сектора на
недвижимите имоти.
Това твърди украин-
ското електронно из-

направят нови сеизмични
анализи и оценка за въздей-
ствието на околната среда.
Само за подготвителния про-
цес са нужни между 3 и 6
години, каза Николов.

Решение за удължаване
живота на V блок на АЕЦ “Коз-
лодуй” трябва да се вземе до
есента на 2017 година, за VI
блок - до есента на 2019 г.,
уточни той. Предстои подпис-
ване на договор за аналитич-
на част с руските фирми за
следващите 18 месеца и ще
останат 4 години за изпълне-
ние на предписанията.

Според Николов е малко
вероятно руската страна да
обвърже евентуален отказ от
АЕЦ “Белене” с удължаване
на живота на блоковете в

“Козлодуй”. Не съществува
проблем с подгревателите в
централата, металът е надеж-
ден, успокои изпълнителният
директор на атомната цент-
рала. Въпреки това е склю-
чен договор с БАН за изслед-
ване качествата на метала,
увери Александър Николов.

Идеята почти готовият ре-
актор за АЕЦ “Белене” да се
мести в Козлодуй би отнела
години и очевидно няма да
се случи. Това пък коментира
в интервю за Дарик радио
депутатът от левицата Петър
Димитров, който беше иконо-
мически и енергиен ми-
нистър в предишното прави-
телство. По думите му най-
тревожното е, че с липсата
на ясна позиция за “Белене”

България рискувала да не по-
лучи подкрепата на Русия
при решението за удължава-
нето на живота на V и VI ре-
актор в АЕЦ “Козлодуй”.

“Последно от премиера
чух, че “Белене” няма да го
бъде, че с този реактор, който
той нарече “бидонче”, сега
отиваме на варианта да взе-
мем “бидончето” от “Белене”
и да го пренесем в Козлодуй”,
коментира Петър Димитров.

Според депутата от леви-
цата, след като “разиграваме
Русия, нямаме никакви осно-
вания да очакваме, че тя ще
бъде добронамерена към нас
- нито за предстоящото под-
писване на договорите за
газа, нито за блоковете в
Козлодуй”.

Дерипаска щял да купува имоти у нас
дание “Експресин-
форм”. Според публи-
кацията бизнесменът,
който е от украински
произход, е решил да
инвестира солидни
суми в български не-
движими имоти, съоб-
щава БТА. Изданието

цитира агенция “Блум-
бърг”, която коменти-
ра, че е едно да купу-
ваш жилища в Бълга-
рия, и съвсем друго -
да строиш хотели в
страната. Именно та-
кива били намерения-
та на Дерипаска.

Олег Дерипаска
управлява и контроли-
ра РУСАЛ - руска ком-
пания, специализира-
на в алуминиевата ин-
дустрия. Въпреки че се
въздържа от политика-
та, се смята, че е най-
близък до премиера

Владимир Путин от
руските олигарси.

Според сп. “Таймс”
състоянието му се
оценява на 14,5 млрд.
долара, което го пра-
ви най-богатия руснак
заедно с Роман Абра-
мович.

Половината от
длъжниците
Половината от
длъжниците
Половината от
длъжниците
Половината от
длъжниците
Половината от
длъжниците

 „Топлофикация” - София
води 30 000 дела
срещу длъжници

 „Топлофикация” - София
води 30 000 дела
срещу длъжници
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Финансовият министър
Симеон Дянков е дал ул-
тиматум на концесионера
на ГОРУБСО - Мадан и
ОЦК Кърджали - фирмата
“Интертръст” на Валентин
Захариев, до петък да из-
плати дължимите заплати
и осигуровки. В противен
случай всичките му фирми
ще бъдат подложени на
мащабна данъчна провер-
ка, съобщи БНР.

От своя страна Вален-
тин Захариев обяви вчера
пред bTV, че фирмата е
намерила решение и до
края на седмицата ще
бъдат изплатени заплати-
те на работниците и на
двете места. Даже смятам,
че до петък до края на ра-

Дянков с ултиматум към
концесионера на ГОРУБСО
Заплаши Валентин Захариев с пълна данъчна проверка, ако не плати заплатите

ботния ден ще ги изпла-
тим, допълни Захариев.

“След като си изплатим
заплатите, ние очакваме
служителите да започнат
работа. А те вчера заявиха,
че не искат, докато не се
прекрати концесията на
дружеството. Ако не искат
да работят, сигурно ще
бъдат освободени”, подчер-
та Захариев.

Той отбеляза, че ви-
новнo в случая е финансо-
вото състояние на друже-
ството. Kогато дружества-
та са на загуба поради
лошо финансово-икономи-
ческо състояние, няма
откъде да се вземат сред-
ства, оправда се Захари-
ев. По думите му, в Мадан

мениджмънтът е сменен,
добави Захариев.

По думите му, миньори-
те не са получавали пари
само за два месеца - де-
кември и януари. “Няма та-
кава мистика, че заплати-
те не са плащани от шест-
седем месеца”, заяви той.
Пред bTV обаче работни-
ците за пореден път заяви-
ха, че не са вземали
пълни възнаграждения за
четири месеца, а за други
са се разписвали срещу
60% от сумите.

Захариев обаче обясни,
че за да стане дружество-
то по-ефективно, била про-
менена системата на за-
плащане, което свалило
заплатите на работниците.

планът за три месеца по-
ред се изпълнява под 50%.
Не мога да персонифици-
рам хора, които да са ви-

новни. Може ме-
ниджмънтът да е бил слаб,
но дружеството си
изпълняваше плана. Сега

Само за месец са за-
крити 452 лицензирани
площадки за метални от-
падъци заради липсата на
Общ устройствен план
(ОУП) в съответните общи-
ни. Това се посочва в съоб-
щение на Асоциацията на
рециклиращата индустрия
и Българската асоциация
по рециклиране, разпрост-
ранено до медиите вчера.

Двете организации
представляват около 600
големи, малки и средни
фирми от рециклиращата

Почти наполовина е намалял броят на
участниците в изложението “Стройко
2000” спрямо предходните три-четири
години, съобщиха организаторите.
Тази година в пролетното издание на
“Стройко”, което се открива днес в
НДК, продукция ще представят над
300 фирми. Срещу 240 лева можем да
разберем дали някой във входа краде
топлинна енергия, а срещу 120 лева
да открием откъде в дома ни има теч.
Фирма, участничка в изложението,
предлага услугата термографски
анализ на сгради с инфрачервена
камера, съобщи управителят на друже-
ството Димитър Лазаров.
Цената за изследване на топлинните
загуби е за двете фасади на един
вход в 8-етажен панелен блок. От
фирмата уточниха, че снимките и
докладът на компанията, с които се
документират загубите, нямат стойност
на доказателство в съда.

Наполовина намалели
участниците в „Стройко”

452 лицензирани площадки за скрап
са закрити само за месец

Българо-холандска фирма ще предло-
жи на посетителите на изложението
контейнерни широколистни и иглолист-
ни растения с поне десет на сто
отстъпка. Ландшафтният архитект от
фирмата Татяна Бояджиева цитира
данни от холандско проучване, според
което с над 60 на сто намалявала
престъпността след превръщането в
зелени площи на запустели места -
свърталища на наркомани. С над 35 на
сто растат продажбите на имоти, които
са с озеленени прилежащи площи,
освен това и стойността на жилищата
чувствително се повишава, посочиха
още от фирмата.
Тази година за първи път със самосто-
ятелен щанд се представя Министерст-
вото на регионалното развитие и
благоустройството, което ще презенти-
ра програмата за саниране на много-
фамилни жилищни сгради с европей-
ски средства.

промишленост. Според тях
съществуват седем пло-
щадки, които работят
напълно незаконно, без
лиценз или разрешително.
Две от тях са в жилищни
зони в центъра на Ботев-
град. Една е на изхода на
Хасково, там няма видео-
наблюдение, касов апарат
или обособено работно
място, се казва в съобще-
нието. За разлика от тези
фирми, легално работещи-
те се контролират и прове-
ряват почти ежедневно от

институциите по места, по-
сочват от браншовиците.

Те се обявяват против
двойнствения подход при
упражняването на контрол
върху дейността на фирми-
те. Сигналът за незаконни-
те пунктове, търгуващи с
метални отпадъци, е вне-
сен в регионалните екоин-
спекции по места, в три ми-
нистерства и в Народното
събрание, където в момен-
та се обсъжда на второ
четене новият закон за
управление на отпадъците.

На въпрос защо има запла-
ти от 150 лв., той отговори
с въпрос: “Ами защо има
фишове за 4000 лв.” и до-
бави: “Тях обаче никой не
ги показва”.

Валентин Захариев
вече веднъж обеща, че ще
плати поне 60% от запла-
тите, но това не се случи,
след което правителство-
то започна процедура по
прекратяване на концеси-
ята на ГОРУБСО - Мадан.

От своя страна ми-
нистър Тотю Младенов
предложи законодателни
промени, при които работ-
ниците да излязат на 1-во
място като искатели на взе-
мания при фалит на друже-
ство, заедно с държавата.

НАП дава отстъпка до 1000 лв.
с декларация по интернет

о-малко от две седмици остават
до изтичането на крайния срок
за подаване на декларациите за
облагане с корпоративни данъ-

П
ци. Всички фирми, които изпратят фор-
муляра по интернет, подписан с елек-
тронен подпис, получават отстъпка от
1% от дължимия корпоративен данък.
Отстъпката от стойността обаче не може
да надхвърля 1000 лв., съобщават от
Националната агенция за приходите
(НАП).

Тази година срокът изтича на 2 ап-
рил. Дотогава формулярите трябва да
бъдат подадени в НАП, а дължимият

данък да бъде платен.
Заедно с годишните декларации за

облагане с корпоративни данъци друже-
ствата са задължени да подават и го-
дишни отчети за дейността. Фирмите
могат да избират къде да подадат го-
дишните отчети за дейността си. Възмож-
ностите са или по електронен път в
Националния статистически институт,
задължително подписани с електронен
подпис, или на хартиен носител в офиси-
те на НАП. Декларация обаче трябва да
подадат всички търговски дружества,
независимо от това дали са осъществя-
вали дейност през 2011 г., или не.
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йцата от щастливи кокошки разпла-
каха и германците, след като стана
ясно, че заради европейските изиск-
вания снабдяването с яйца е затруд-
нено. Преди дни цената на яйцата
пък се вдигна от 8,1 на 14,5 цента.

“В момента при търговията на
дребно се е създала напрегната си-
туация в снабдяването”, призна фе-
дерацията на германските земедел-
ци DBV. Но германските потребители
не трябва да се страхуват, че на Ве-
ликден ще застанат пред празни щан-
дове за яйца, увери федерацията на
производителите на яйца BDE.

оландският депутат Херо Бинк-
ман от крайнодясната Партия на
свободата, партньор в холанд-
ското правителство, съобщи, че

Проблеми за Хага

Снимки БГНЕС

Хиляди служители от държавния сектор в германските провинции Бавария, Хесен и Баден-Вюртемберг
излязоха на предупредителен протест под наслов “Ние го заслужаваме!”

На разширено заседание на колегията на министерството на отбраната на
Русия руският президент Дмитрий Медведев заяви, че реформирането на
въоръжените сили на страната практически е приключило, предаде Интер-
факс. Мнозинството от военните части са готови да пристъпят към изпълне-
ние на бойни задачи в най-кратки срокове”, подчерта Медведев. Той прика-
ни армията към пълна готовност за неутрализиране на плановете на САЩ
за ПРО в Европа, въпреки че преговорите между Москва и Вашингтон по
въпроса продължават. “До 2017-2018 г. ние трябва да сме напълно подгот-
вени, напълно въоръжени. Нашата военна сила трябва да бъде такава, че
никой друг в света да няма желание да тества силите си”, заяви още
върховният главнокомандващ. Медведев уточни също, че за финансиране
на националната отбрана на Русия през 2020 г. ще бъдат дадени значител-
ни финансови средства, като до края на 2020 г. се предвижда те да са
най-малко 2.8% от брутния вътрешен продукт на страната.

МЕДВЕДЕВ: РЕФОРМАТА
В РУСКАТА АРМИЯ ПРИКЛЮЧИ

ЯХ Снабдяването с яйца е трудно за-
ради влизането в сила от 1 януари на
европейска директива, установяваща
нови норми в отглеждането на кокош-
ки носачки. По данни на ЕК в 13 ев-
ропейски страни нормите не се спаз-
ват. Сред тях са Франция, Италия и
Полша, които са сред най-големите
производители в региона. Самата
Германия прие предварително, още
през 2010 г., т. нар. норми за “щаст-
ливи кокошки”. Производството на
яйца в страната спадна изведнъж
през 2010 и 2011 г. и това я направи
по-зависима от вноса.

ще напусне парламента. Това ще лиши
правителството на либерали и христи-
яндемократи от гарантираното му мно-
зинство и ще затрудни намаляването на
бюджетния дефицит.

Правителството на малцинството, ръко-
водено от либералния премиер Марк
Рюте, зависи от подкрепата на Партията
на свободата, благодарение на която раз-
полага със 76 места в 150-местната долна
камара на парламента. Рюте ще трябва да
преговаря с Бинкман или с други по-мал-
ки партии, за да прокарва закони в долна-
та камара. Той разчита на подкрепата на
Ортодоксалната християнска партия за
прокарването на закони в Сената.

Бинкман заяви, че няма да позволи
правителството на Рюте да рухне, но се
въздържа да обещае безусловна подкре-
па за нови бюджетни ограничения, кои-
то се обсъждат от партиите в правител-
ствената коалиция и Партията на свобо-
дата на Герт Вилдерс. Холандия, която
беше в рецесия до юли, се нуждае от
нови мерки за строго ограничаване на
разходите, ако иска да изпълни целта за
дефицит от 3% от БВП догодина, както
изисква Европейската комисия. Коалици-
онното правителство и Партията на сво-
бодата могат да съкратят разходи за 16
милиона евро, съобщи по-рано холанд-
ската държавна телевизия CPB.

„Щастливите” яйца
разплакаха и германците
„Щастливите” яйца
разплакаха и германците
„Щастливите” яйца
разплакаха и германците
„Щастливите” яйца
разплакаха и германците
„Щастливите” яйца
разплакаха и германците

Париж иска
президент на Шенген

Френският министър на
външните работи Ален Жюпе
призова за създаването на “съвет
на държавните и правителстве-
ните ръководители на страните
от Шенгенската зона” и на пост
“президент на Шенген”. Неотдав-
на френският президент Никола
Саркози заплаши да извади Фран-
ция от европейската зона за
свободно движение, ако не бъде
извършена реформа из основи на
Шенгенските споразумения.

6,3 млн. евро за шефа
на Дойче банк

Президентът на най-голяма-
та германска банка, Дойче банк,
Йозеф Акерман е получил 6,3 ми-
лиона евро през 2011 г. 1,65 млн.
от тях са били основна заплата,
съобщиха от финансовата инсти-
туция в годишен доклад. Общо
всичките 7 членове на управле-
нието на Дойче банк са получили
26,4 млн. евро през 2011 г., от
които 8,55 млн. евро от заплати,
а останалите пари са разпреде-
лени според резултатите от
дейността им.

Обвинения срещу
сержант Бейлс

Американският сержант
Робърт Бейлс, заподозрян в убий-
ството на 16 афганистански
цивилни, вероятно ще бъде офи-
циално обвинен през следващи-
те дни, заяви представител на
сухопътните сили на САЩ. В аме-
риканската система на военно-
то право командващият част-
та, в която служи заподозряно
лице, е лицето, което трябва да
подпише документа с фактите
по обвинения, събрани от раз-
следващите. Ако 38-годишният
подофицер Робърт Бейлс бъде
признат за виновен, той може да
получи смъртна присъда.

Искали да убият
опонента на Чавес

Президентът на Венецуела
Уго Чавес заяви, че разполага с
информация за заговор за убий-
ството на неговия опозиционен
опонент Енрике Каприлес. По
думите на Чавес информацията
била предоставена от шефа на
специалните служби. Губерна-
торът на Миранда Каприлес е
сочен за основен конкурент на
Чавес за президентските избори
през октомври

КНДР покани
инспектори от МААЕ

Северна Корея отправи пока-
на към Международната агенция
за атомна енергия (МААЕ) да из-
прати свои инспектори, които да
помогнат в прилагането на ядре-
ната сделка със САЩ. В петък
Пхенян обяви, че следващия ме-
сец ще изстреля сателит, което
хвърли съмнения върху договоре-
ното миналия месец споразуме-
ние между САЩ и КНДР.

Еврейско гробище в град
Високе Мазовецке в източната част
на Полша бе осквернено от вандали,

предаде Асошиейтед прес. Неизвестни
нападатели изрисували свастики

и изписали антисемитски лозунги
по надгробните плочи

България и Турция набелязаха нов етап на
сътрудничество в различни сфери

За съвместното заседание
на правителствата на Бълга-
рия и на Турция вчера в Анка-
ра пристигнаха десет души от
кабинета, водени от премие-
ра Бойко Борисов. В състава
на българската делегация
участват министрите Цветан
Цветанов, Николай Младенов,
Ивайло Московски, Лиляна
Павлова, Мирослав Найденов,
Тотю Младенов, Вежди Раши-
дов, Нона Караджова, както и
зам.-министърът на икономи-
ката, енергетиката и туризма
Делян Добрев.

Визитата започна с покло-
нение пред гробницата на
Кемал Ататюрк, след което
премиерът Борисов бе приет
от президента на Турция Аб-
дуллах Гюл в президентския
дворец “Чанкая” в Анкара. На
срещата освен външния ми-
нистър Николай Младенов
присъства и министърът на
културата Вежди Рашидов, по
специална покана на прези-
дента. Абдуллах Гюл е позд-
равил българските си гости за
възстановяването на паметни-

ците на културата в страната
и по-специално за реставра-
цията на Ески джамия в Стара
Загора.

Малко по-късно български-
ят премиер Борисов бе по-
срещнат с военни почести от
турския премиер Реджеп Тай-
ип Ердоган, след което започ-
наха пленарните разговори
на двете делегации.

Осемте министри от
българската делегация също
проведоха двустранни срещи
с турските си колеги. В пред-
варителната програма на
съвместното правителствено
заседание бе предвидено да
бъдат подписани над 10 дву-
странни споразумения, мемо-
рандуми и договори между
министерства и институции на
двете държави от различни
сфери на икономиката, култу-
рата и други области.

В навечерието на офици-
алното посещение турските
медии публикуваха кратки ко-
ментари и съобщения за визи-
тата. Агенция “Джихан” обърна
особено внимание на събити-

ето, като цитира думите на
преподавателя от УНСС Пла-
мен Ралчев, който заяви, че
за Турция и турците “в българ-
ското общество има силни
предразсъдъци”. Според Рал-
чев  “популистичните партии”
в България изграждат страх от
Турция. “Но вече е време да
преодолеем подобни опити”,
обяви Ралчев пред агенцията.

Дружествата на българ-
ските изселници в Турция сле-
дяха с интерес посещението
на Бойко Борисов в Анкара.
Преди съвместното заседание
председателят на една от най-
влиятелните изселнически
организации “Бальоч” - до-
цент Юксел Юзкан, заяви, че
подобни двустранни посеще-
ния допринасят за развитие-
то между двете страни, а това
от своя страна влияе върху
стотици членове на организа-
цията им. Той напомни за ста-
новището им, че изучаването
на турски език като майчин в
училищата в България трябва
да е задължителен, а не сво-
бодноизбираем. Лидерът на

изселническата организация
“Бултюрк” Рафет Мурат пък
обяви, че неговата организа-
ция по принцип подкрепя иде-
ята на Балканите да няма
граници. “Но, разбира се, по-
литиците решават, а не ние,
културните организации”, по-
ясни Мурат.

Министърът на културата
Вежди Рашидов и турският му
колега Ертугрул Гюнай обсъ-
диха подписването на между-
правителствен меморандум за
взаимно създаване на култур-
ни центрове. Предвижда се
българският да бъде в Истан-
бул, а турският - в София, ко-
ито ще имат статут на държав-
ни културни институти по
смисъла на законодателство-
то на всяка една от страните.

 Междувременно външни-
те министри на двете страни
Николай Младенов и Мехмет
Давутоглу в съвместно изяв-
ление заявиха, че двете
съседни страни ще
продължат да си сътрудничат
тясно в рамките на НАТО в
изграждането на противора-
кетна отбрана, чиято цел е да
гарантира сигурността на
всички държави от Алианса и
операцията в Афганистан.

Изселници искат
Балкани без граници



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

9 СРЯДА 21 МАРТ 2012

Свят

Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂ

¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:

онституционният съвет на Фран-
ция обяви официалния списък
на десет участници в президент-
ските избори. Листата на канди-
датите бе окончателно утвърде-

Франция
се оглежда
за нов лидер
Десет са официалните претенденти
за Елисейския дворец

В 11.00 часа във вторник в училищата във Франция почетоха с минута мълчание
жертвите на неидентифицирания стрелец от Тулуза. Предната вечер

хиляди излязоха по улиците на Париж в знак на солидарност. В момента
във Франция се провежда една от най-големите полицейски хайки в историята

на страната. Разследващите допускат две версии за нападенията -
ислямистки мотив или че са извършени от дейци на крайната десница

Световната икономика
се е отдалечила от про-
пастта, но все още сери-
озни слабости продължа-
ват да се отразяват на све-
товната финансова систе-
ма. Това заяви управлява-
щият директор на Между-
народния валутен фонд
(МВФ) Кристин Лагард.

На конференция в
Делхи Кристин Лагард от-
беляза, че финансовото
положение не е така тре-
вожно, както в началото
на годината.

“Отдалечаваме се от
пропастта, пред която бях-
ме преди три месеца”, по-
сочи тя, изтъквайки мер-
ките, взети от Европейска-
та централна банка (ЕЦБ)
и страните от ЕС за ста-
билизиране на състояни-
ето на световната иконо-
мика. Лагард обаче при-
зна, че уязвимите зони
още трябва да бъдат обект
на засилени действия,
като например подобрява-
нето на състоянието на
финансовите институции.

“Финансовите институ-
ции бяха силно заразни
причинители в тази криза.
Това ни показва къде тряб-
ва да се съсредоточат ре-
формите. Финансовите ин-
ституции трябва да бъдат
средство на растеж, а не

Бойци от въоръжени
формирования на сирий-
ската опозиция изтезават и
екзекутират пленени от тях
военнослужещи от силите
за сигурност и привърже-
ници на правителството.
Това съобщи днес право-
защитната организация
“Хюман райтс уоч”. Шефът
на близкоизточния клон на
организацията Сара Лий
Уотсън прикани в открито
писмо сирийски опозицион-
ни групировки да се отка-
жат от насилието.

“Жестоката тактика на
правителството не може
да оправдае злоупотреби-
те, извършвани от въоръ-
жени групи на опозицията.
Опозиционните лидери
трябва да отправят ясен
сигнал към своите при-
върженици, че те в никакъв
случай не бива да прибяг-
ват до изтезания, отвлича-
ния и екзекуции”, се казва
в посланието.

Гърция бяха открити 36 хил.
“мъртви души” от общо 240 хиля-
ди пенсионери и инвалиди, по-
лучаващи пенсии или помощи. От

Критикуват
сирийската
опозиция

36 хил. „мъртви души” в Гърция
макар да имали документ за такива.

Към днешна дата в Гърция има 17
хиляди инвалиди първа група и хора,
получаващи детски. Около 10 хиляди от
тях обаче не са могли да покажат деца-
та, за които вземат помощи. Властите
проучват също дали законно са получа-
вали помощи и над 2000 слепи и 1500
инвалиди с психични отклонения. Само
в една област - Пиерия - има регистри-
рани 590 слепи, но от тях едва 270 се
явили, за да потвърдят инвалидността
си. С масовите измами, източвали здрав-
ната каса в продължение на години, ще
се занимае гръцката прокуратура.

СПОРЕД МВФ
ИКОНОМИКАТА
СЕ ОТДАЛЕЧАВА
ОТ ПРОПАСТТА

заплаха за растежа”, под-
черта Кристин Лагард.

Подобно изказване
Лагард направи и в Пе-
кин на форум на ръково-
дители на предприятия и
учени от цял свят заедно
с китайски ръководители.
По отношение на Индия,
третата икономическа
сила в Азия, Кристин Ла-

Снимки БГНЕС

В Индия Кристин Лагард направи оптимистична
прогноза за световната икономика

гард призова за развитие
на инфраструктури като
пристанища и летища,
както и за намаляване на
бюджетния й дефицит.

Правителството в Дел-
хи планира за 2012-2013
година бюджетен дефицит
от 5,1 на сто от БВП спря-
мо 5,9 процента през
2011-2012 година.

лидерът на крайно десния Национален
фронт Марин Льо Пен и далеч по-малко
популярният независим кандидат, защит-
ник на независимостта на Франция, Нико-
ла Дюпон-Енян.

Единственият кандидат на центристите
е лидерът на Демократичното движение
Франсоа Байру. На изборите през 2007-а
той зае третото място, получавайки 18,57%
от гласовете.

В левия лагер Франсоа Оланд ще тряб-
ва да дели избирателите с голям брой
кандидати. Най-популярен сред конкурен-
тите на социалиста е кандидатът на Левия
фронт Жан-Люк Меланшон, който получи
подкрепата на комунистите. Далеч по-мал-
ко популярни са лидерът на френските
“зелени”, бившият съдия Ева Жоли, ли-
дерът на крайно лявата Нова антикапита-
листическа партия автомеханикът Филип
Путу и троцкистката Натали Арто. После-
ден сред десетте кандидати е създателят
на партията Солидарност и прогрес Жак
Шеминад.

Вторият тур на президентските избори
е насрочен за 6 май. В него ще се състе-
зават двамата кандидати, получили най-
голям брой гласове, при положение, че
нито един от двамата не е събрал 50% от
гласовете на избирателите в първия тур.
Според социологическите проучвания,
максимален брой гласове - от 27% до 30,5%
според версиите на различните агенции, в
първия тур може да получи Оланд. На Сар-
кози обещават подкрепата си 27% на сто
от французите. Третото място заема Марин
Льо Пен, която може да получи от 14,5%
до 17,5 на сто. Следва Франсоа Байру, за
когото може би ще гласуват 12,5-13% от
избирателите. Четвърти е Жан-Люк Мелан-
шон (11 процента). Ева Жоли може да
разчита на 2,5% от гласовете, а на остана-
лите кандидати анкетите гарантират от 0%
до 1% от гласовете.

К
на, след като бе направена проверка на
подписите за всеки претендент. За да уча-
стват в първия тур на изборите, всеки един
от десетимата трябваше да получи подкре-
пата на най-малко 500 народни избраници:
кметове, депутати, сенатори. Оказва се, че
това съвсем не е лесно. Марин Льо Пен
успя да стане официален кандидат за Ели-
сейския дворец в последната минута, кога-
то успя да получи необходимите 500 под-
писа. Бившият френски премиер Доминик
де Вилпен например така и не успя да се
пребори с тази задача.

От 20 март за претендентите започва
принципно нов етап на кампанията. Ако
преди най-популярните кандидати - Оланд
и Саркози, в по-малка степен - Льо Пен,
Байру и Меланшон, постоянно се появява-
ха по най-големите телевизионни канали
и радиото, сега медиите са задължени да
предоставят на всички кандидати равно
време. До 8 април журналистите ще могат
да избират кого от кандидатите да канят в
предаването си, а след тази дата всички
претенденти получават правото да участ-
ват в еднакви по значимост програми.

Главният съперник на сегашния френ-
ски лидер Никола Саркози е представите-
лят на социалистите Франсоа Оланд. Про-
учванията на общественото мнение пред-
ричат убедителна победа за Оланд, на-
последък обаче разривът между двамата
започна да се скъсява. Наблюдателите
свързват това с яростната критика, която
Саркози отправи към ЕС, както и антиими-
грантските му изказвания.

В първия тур на изборите, който е на
22 април, сред десните политици за побе-
да освен Саркози ще се борят също така В

гръцкото министерство на здравеопаз-
ването са установили нарушенията при
пререгистрирането на 240 хиляди
души. Властите обявиха, че от 1 април
спират да изплащат парите на фиктив-
ните пенсионери. По този начин ще
бъдат спестени около 111 млн. евро на
месец.

Предполага се, че хиляди инвали-
ди, получавали помощи, вече са почи-
нали. Други изобщо не били инвалиди,
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Свят

Татяна ЗИКОВА

“Електронни митници” ще се появят
на всички руски железопътни пункто-
ве по външните граници на Митниче-
ския съюз. Руските митничари вече са
готови напълно да се откажат от хар-
тиената форма на декларациите.

Все още обаче са необходими по-
правки в законодателството -
данъчното и банковото. За това как
ще се промени работата на митници-
те, какво очаква бизнесът и хората
заради това, че от тази година започ-
на да действа Единното икономичес-
ко пространство между Русия, Бела-
рус и Казахстан, разказа началникът
на Главно управление на организаци-
ята за митническо оформление и кон-
трол на Федералната митническа
служба Дмитрий Некрасов.

- Какво ново ни очаква в митница-
та в близко бъдеще?

- През тази година ще бъде реали-
зирана възможността от използване
на т. нар. “многоразова” пътническа
митническа декларация при първона-
чално влизане с личен автотранспорт.
Това ще облекчи живота на онези

чужденци, които многократно
идват в Русия с личен авто-
мобил. И струва ми се ще
ни позволи да развием
връзките си с Финландия,
Германия, Украйна, други
страни от Европа и Азия.

Освен това “зелена”
светлина през тази година
получават авиопревозвачи-
те. Те ще предявяват само-
стоятелно на митницита ба-
гажа на транзитните си
пътници, ако не е необходи-
мо да се декларира писме-
но. Освен това ще е по-ле-
сен временният внос на ин-
вентар за спортните сърев-
нования в рамките на пред-
стоящото ЕВРО-2012.

- Ще се развива ли систе-
мата за двоен коридор?

- Вече в 49 пункта на про-
пускане действа системата за
двоен коридор. Ако в багажа
ви има стоки, които трябва да
се декларират, вие попълвате
бланка на пътническа митниче-
ска декларация и минавате през чер-
вен коридор. Ако не е необходимо да
декларирате багажа си, минават през
зелен.

- А как да разберем дали трябва
да попълваме декларация?

- Това може да се направи напри-
мер на сайта на Митническата служ-

ба или на информационния
стенд в самата митница. Митничарите
обаче са в правото си да проверят
обосновано ли е избран зеленият ко-
ридор. За съжаление нарушенията не
са рядкост.

Между другото, физическите лица
могат да попълнят пътническите мит-
нически декларации с помощта на ин-

тернет. Електронната форма на дек-
ларациите я има на сайта на Митни-
ческата служба с подробна инструк-
ция за попълване и разпечатване.

- Днес всички митнически постове,
упълномощени да приемат митничес-
ки декларации от бизнеса, могат да
правят това по интернет. Значи ли
това, че хартията остава в историята?

- Нека да уточня. Електронни дек-
ларации могат да приемат всичките
570 митнически поста в цялата стра-
на от Калининград до Анадир. Мина-
лата година бяха оформени почти три
милиона такива декларации. На прак-
тика едва една пета от декларациите
се подава в традиционния си вид, на
хартия. Още една година по-рано те
бяха три четвърти.

Окончателно обаче хартията “ще
излезе в пенсия”, когато бъдат напра-
вени промени в данъчното, банковото
и някои други законодателства. Имен-
но там все още има изисквания, че в
банката, данъчната инспекция и дру-
ги органи предприятието трябва да
предостави “лист с печат”, например
за възстановяване на ДДС.

- Бизнесът доволен ли е от елек-
тронното деклариране? Има ли пре-
тенции?

- Отделни проблеми понякога има,
но, като цяло, всичко върви добре. Ние
създадохме 13 центъра за електрон-
но деклариране във всички федерал-
ни окръзи.

Митницата се отказва от хартиятаМитницата се отказва от хартиятаМитницата се отказва от хартиятаМитницата се отказва от хартиятаМитницата се отказва от хартията

Най-големият
работодател в света
Националната здравна
служба в Англия (NHS)
в момента е тема на
горещи политически
дискусии заради
предстоящата реформа
на институцията. Често
британците допускат,
че NHS е третият по
големина работодател в
света след китайската
армия и индийските
железници. Но дали това
наистина е така?

Оказва се, че 3,2 милиона души работят за министерството
на отбраната на САЩ и това го прави най-големия работодател в света

1. ¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍÓÚÓ ÏËÌËÒÚÂÒÚ‚Ó Ì‡ ÓÚ·‡Ì‡Ú‡. Õ‡ÂÚË ÎËˆ‡: 3,2 ÏÎÌ. ‰Û¯Ë.
2. Õ‡Ó‰Ì‡Ú‡ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂÎÌ‡ ‡ÏËˇ Ì‡  ËÚ‡È. Õ‡ÂÚË: 2,3 ÏÎÌ. ‰Û¯Ë.
3. ¬ÂË„‡Ú‡ Á‡ ÔÓ‰‡Ê·Ë Ì‡ ‰Â·ÌÓ Walmart - 2,1 ÏÎÌ. ‰Û¯Ë.
4. ìÃ‡Í‰ÓÌ‡Î‰Òî - 1,9 ÏÎÌ.
5. ¡ËÚ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ Á‰‡‚Ì‡ ÒÎÛÊ·‡ - 1,7 ÏÎÌ.
6.  ËÚ‡ÈÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÔÂÚÓÎÌ‡ ÍÓÔÓ‡ˆËˇ - 1,6 ÏÎÌ.
7. ƒ˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ÂÌÂ„ËÈÌ‡ ÍÓÔÓ‡ˆËˇ Ì‡  ËÚ‡È - 1,5 ÏÎÌ.
8. »Ì‰ËÈÒÍËÚÂ ÊÂÎÂÁÌËˆË - 1,4 ÏÎÌ.
9. »Ì‰ËÈÒÍËÚÂ ‚˙Ó˙ÊÂÌË ÒËÎË - 1,3 ÏÎÌ.
10. “‡È‚‡ÌÒÍËˇÚ ÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎ Ì‡ ÂÎÂÍÚÓÌËÍ‡
Hon Hai Precision Industry Co. (Foxconn) - 1,2 ÏÎÌ.

ова е невероятно твърдение, като
се има предвид колко по-малка е
Великобритания в сравнение с
Китай или Индия. Всъщност това

САЩ, чиято щабквартира е Пентагонът, в
щата Вирджиния, не крие гордостта си,
че е най-големият работодател в света,
включително и на цивилни. Сравнение в
цифри от такъв порядък с китайската ар-
мия е почти невъзможно. Цифрата 2,3
милиона оставя китайската армия на вто-
ро място, защото това са данните за во-
еннослужещите. А това от своя страна я
превръща в най-голямата активна военна
сила в света, според “Военния баланс” -
годишна оценка на военния капацитет в
цял свят, публикуван от Международния
институт за стратегически изследвания
във Великобритания. Ако все пак трябва
да преброим военнослужещите в амери-
канското министерство на отбраната, бро-
ят им ще е 1,6 милиона души и така Пен-
тагонът ще се смъкне до седмо място в
нашия списък. Ако разполагахме с броя
на цивилните, работещи за военните в
Китай, е възможно Поднебесната импе-
рия да се изравни със САЩ или дори да
ги изпревари. Но тази операция не е лесна
за изпълнение. Дори да се разделят на

цивилни и военнослужещи, двата типа
персонал са структурирани и организи-
рани по съвсем различен начин.

“Има редица организации в рамките
на военните - имате действащи военни
сили, резерв, цивилни граждани, както и
хора, които биха могли да работят като
наемници. Затова истината зависи от това
какво се опитвате да преброите, когато
погледнете водещите цифри”, обяснява
Джеймс Хакет, един от списващите “Во-
енния баланс”.

“Това, което се опитваме и правим, е

да разглеждаме действащата войскова
част. Една от причините НОА да изглежда
огромна в сравнение с други армии про-
изтича от състава й - като главно наборна
сила. А други армии на Запад и по света
пренасочват вниманието си към добровол-
чески формирования”, допълва Хакет.

NHS е по-голяма само от държавната
China National Petroleum Corporation, която
има около 1,6 млн. служители и оперира в
49 страни. Британската здравна каса е по-
голям работодател и от държавната енер-
гийна корпорация на Китай, която се на-
режда на седмо място в нашия списък с
1,5 милиона служители. Изненадващо тя
има повече работници и в сравнение с
индийските железници, които по всеоб-
щото схващане са в челната тройка на
най-големите работодатели в света, а
всъщност се оказват едва на осмо място.
“Изнемогвайки” с 1,4 милиона души ра-
ботна ръка, и с плановете си да наемат
допълнително 100 000 служители през
тази година. И все пак това е цяло едно
място преди индийските въоръжени сили,
които могат да се похвалят с 1,3 милиона
военнослужещи.

Причината железопътната компания
на Китай да не попадне в топ 10 е, че тя
е разделена на различни, отделни едини-
ци. Номер 10 в списъка - след индийската
армия - е Hon Hai Precision Industry, по-
известен с търговското му наименование
Foxconn. Този тайвански производител на
електроника, който има 1,2 милиона ра-
ботници и служители, прави добре позна-
ти продукти като Apple IPAD в огромните
си фабрики в Китай, където стотици хиля-
ди хора работят. Компанията се прочу през
2010 г., когато стана известно, че 10 от
нейните работници са се самоубили. Про-
центът на самоубийствата в Китай са при-
близително 15 на 100 000 души годишно.
За противоречивата Foxconn работят око-
ло 400 000 души. Десет самоубийства на
400 000 души не е необичайно висока
цифра. Това е необичайно нисък пара-
метър за Китай.

Т
твърдение не е вярно. Ако се сравнят най-
големите в света на работодателите, NHS
се оказва петият най-голям работодател
с 1,7 милиона работници в цяла Англия,
Уелс, Шотландия и Северна Ирландия.

Веригата за бързо хранене “Макдо-
налдс” се нарежда на четвърта позиция в
нашия списък с 1,9 милиона служители.
Въпреки това 80% от ресторантите са
франчайзинг, така че строго погледнато
1,5 милиона души са наети от други ком-
пании, въпреки че всички носят унифор-
меното облекло на веригата.

На трето място е американската вери-
га от супермаркети “Уолмарт”, където
работят 2,1 млн. служители, включително
почти 200 000 души, наети от веригата
супермаркети “Асда” във Великобритания.

Второто място заема китайската ар-
мия - Китайската народна освободителна
армия (НОА) - с 2,3 милиона военнослу-
жещи.

Първенец е американското министер-
ство на отбраната с цели 3,2 млн. души
служители. Защо е толкова голямо и из-
преварва китайската армия? В интерес
на истината, тези сравнения са много
трудни. Министерството на отбраната на



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 СРЯДА 21 МАРТ 2012

Общество
21

Датата

Сметки едно
към гьотере

ИНА
МИХАЙЛОВА

Към дъното

МАЯ
ЙОВАНОВСКА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БОРБАТА ЗА ЛИК-
ВИДИРАНЕ НА РАСОВАТА ДИСКРИМИНА-
ЦИЯ. Обявен е с Резолю-

ция на Общото събрание на
ООН на 26 октомври 1966 г.
Отбелязва се от следващата
година. На тази дата през 1960
г. в Шарпвил, Република Южна
Африка, са разстреляни мирни демонстранти.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА КУКЛЕНИЯ
ТЕАТЪР. Отбелязва се от 2003 г.

по решение на Международния
съюз на куклените театри към
Организацията на ООН по въпро-
сите на образованието, науката и
културата (ЮНЕСКО).

СВЕТОВЕН ДЕН НА ПОЕЗИЯТА. Избран е на
3 ноември 1999 г. с решение на проведената
в Париж 30-а сесия на Генералната
конференция на ЮНЕСКО. Целта на
този празник е да популяризира писа-
нето на поезия, публикуването й и
четенето й пред публика. Презумп-
цията е, че поезията е “за всеки жив
читател и за всеки жив поет”.

СВЕТОВЕН ДЕН НА ГОРАТА. Отбелязва се от
1972 г. в деня на пролет-
ното равноденствие по
инициатива на 23-ата се-
сия на Европейската кон-
федерация по земеделие
(ноември 1971 г.), подкре-
пена от Организацията на
ООН по прехрана и земе-
делие, за да се защити флората и фауната на
горите.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ХОРАТА СЪС СИН-
ДРОМА НА ДАУН.

Отбелязва се за пър-
ви път по време на VI
световен симпозиум,
посветен на синдрома на
Даун, който се провежда в Палма де Майорка
през 2006 г. по инициатива на Европейската и
Международната асоциация, с цел превенция и
помощ на хората с този синдром. Тъй като бо-
лестта носи името на откривателя си - д-р Джон
Лангдън Хейдън Даун, чиято фамилия съвпада с
английската дума “долу”, дълго време в обще-
ството битува невярното заблуждение, че хората
със синдром на Даун са умствено изостанали.

ПРАЗНИК НА КЮСТЕНДИЛ. Обявен е с ре-
шение на Общинския съвет от 1965 г.
Чества се официално от 1966 г. по
повод деня на пролетното равноден-
ствие и настъпването на пролетта.
Обичайно на този ден се провежда
конкурс за красота с избиране на
най-красива девойка “Мис Кюстен-
дилска пролет”. По традиция местни-
те хора отбелязват празника с излети и прояви
в местността Хисарлъка.

1685 - РАЖДА СЕ ЙОХАН СЕБАСТИАН БАХ,
НЕМСКИ КОМПОЗИТОР (УМИРА 1750 Г.).

Признат за един от най-вели-
ките гении в световната музи-
кална история. До днес са оце-
лели и каталогизирани над
хиляда негови произведения.
Приживе е почитан най-вече
като виртуозен изпълнител на
орган и клавесин. Първите
пълни записи със събраните
произведения на Бах са изда-
дени в края на ХХ в. Колекци-
ите и днес са на цена над 800
долара. Буквите от името на
Бах на латински - BACH -
съвпадат с буквените означе-
ния на тоновете си бемол - ла
- до - си бекар. Това изкушава мнозина компо-
зитори да пишат творби по тази мелодия.

1960 - СЪЗДАДЕН Е ДЕТСКИЯТ ХОР ПРИ
Б Н Р .

Негов ос-
новател е
акад. Хрис-
то Недял-
ков - хоров
диригент и
компози-
тор. Под не-
гово ръко-
водство хо-
рът прави турнета в над 30 държави в Европа,
Америка, Азия и Африка, изнася близо 2000 кон-
церта, има над 800 песни в репертоара си. Носи-
тел на десетки престижни награди от национални
и международни конкурси и фестивали.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Все повече българи
трупат задължения до
100 лв. Статистиката
сочи, че хората масово
пренебрегват най-малки-
те си дългове и ги отла-
гат непре-къснато, тъй
като смятат, че последст-
вията от тяхното непла-
щане са нищожни. Дока-
то не стане твърде късно
и съдия-изпълнител не
почука на вратата. Дока-
то не разберат, че зара-
ди неплатени сметки за
парно, ток и вода оста-
ват без дом.

Психолозите имат оп-
ределение на това състо-
яние. Дъно. Когато хора-
та не вярват, че нещо
може да се подобри, ко-
гато не виждат искра

надежда в бъдещето,
когато изобщо не виж-
дат бъдеще. Тогава им
става безразлично. Не
за държавата и за об-
ществото. За тях самите.
Звучи страшно. Но лип-
сата на сигурност и на
перспектива води до от-
чаяние. А когато дъното
е достигнато, ситуация-
та става необратима.

Неумението, бездей-
ствието и отказът на уп-
равляващите да поглед-
нат към икономическите
тегоби на хората вече
не е само финансов и
икономически проблем.
А психологически. С по-
следици, които могат да
бъдат фатални за чове-
ка. На фона на растяща-
та инфлация и не-
прекъснатото повиша-
ване на цените на сто-
ките и услугите, изкуст-
веното задържане на
заплатите и замразява-
нето на пенсиите е то-
тален отказ на държа-
вата от бъдещето на
хората.

А възможности има.
И икономически, и пси-
хологически. Всички са

единодушни, че за да
“тръгне работата”, трябва
да скочи потреблението.
Преди това - да се пови-
шат доходите. Варианти -
и икономически обоснова-
ни, и реално осъществи-
ми, не липсват. Колкото и
да не влизат в Дянковата
схема за стабилност на
фиска. Неведнъж в ДУМА
сме давали разнообразни
примери за решенията,
които вземат правителст-
вата на близки и далечни
нам държави, за да се
справят с тежката ситуа-
ция. Сякаш обаче никой
не иска да чуе хората. Ко-
ито изнемогват и се нуж-
даят от глътка въздух, от
нормални доходи. Нали
тези доходи ще се върнат
в икономиката. Нали ин-
флацията пълни фиска.
Защо тези средства изку-
ствено се кътат, а в също-
то време икономическите
трусове разбиват основи-
те на държавата - сриват
хората и ги превръщат в
обезверени същества. На-
деждата, бъдещето,
трамплинът за оттласква-
не от дъното се нарича
доходи. И не е толкова

страшно, напротив - на-
ложително е държавата
в лицето на нейните по-
литици да постави този
проблем в дневния си
ред.

Защо управниците,
пък и повечето партии
бягат като дявол от тамян
от тази дискусия - как, в
какъв порядък и с цената
на какво да се увеличат
доходите на хората. До-
кога управниците ще се
правят, че проблемът не
е техен? Докато разда-
ват бонуси, изкуствено
повдигайки летвата на
средната заплата? Или
докато обещават на
обезверените стачкува-
щи миньори по 1000 лв.
държавна помощ?

Ако чакат да стигнем
дъното, не сме далеч.
Защо не заложат собст-
веното си спокойствие и
безхаберие, собственото
си угодно положение в
името на нещо, което на-
истина си заслужава. Или
бъркаме, че оцеляването
ни като общество и като
държава е всъщност тях-
ното задължение като
политици и власт?

Шефът на Федерация-
та на потребителите Па-
вел Кърлев заподозря
вчера осъдителна зависи-
мост между поскъпването
на тока и прословутото
заробване на нашенеца
към топлофикация. От
една страна сметките за
парното са високи, а от
друга - са мътни. Неясни
са, защото ничий здрав
разум не би могъл да
проумее за какво плаща-
ме огромнии сметки, ако
изобщо не ползваме пар-
но или пък го пускаме за
по малко.

Според Кърлев винов-
никът за зависимоста
между цените на тока и
парното може да се търси
единствено в Държавна-
та комисия по енергийно
и водно регулиране
(ДКЕВР), която иначе се
определя като независим
орган. Дали е независим,
и ако е независим - от
кого е независим, е друг
въпрос. Но именно тя,
според него, се грижи, за
да се крепи години наред
столичната топлофика-
ция. Как и защо става
това? Каква е зависимост-

та между тока и парното
хората няма как да раз-
берат.

Откакто Семерджиев
оглави ДКЕВР, прекале-
но често се променя це-
ната на топлоенергията -
едва ли не през седмица.
Може би цената на елек-
троенергията расте, за да
е тя непривлекателна и

да бъдат отказани потре-
бителите да се топлят на
ток и така да останат кре-
постници на парното.
Факт е, че преди време
Кърлев призоваваше хо-
рата да се оборудват с
бързонагряващи бойле-
ри и да се разделят с
топлофикация, защото
така ще плащат по-мал-

ки сметки.
По данни на Федера-

цията на потребителите
все повече входове в бло-
кове и цели кооперации
си спират парното. В на-
чалото на годината топ-
линните счетоводители
съобщиха, че само в Со-
фия за последните 5-6 го-
дини 70 хиляди радиатора

са демонтирани.
Вероятно наисти-
на има зависи-
мост между пови-
шаването на це-
ните на два-
та вида енергия.
А всъщност кой
к о н т р о л и р а
ДКЕВР, когато
именно там уж
к о н т р о л и р а т
обосновани ли са
цените и винаги
им позволяват
само едно - да
растат.

Проблемът е,
че хората, които
монополистите
отупват като
брашнени чува-
ли, вече не знаят
къде е спасение-
то, защото да си
през зимата на
топло е почти не-
поносимо за
джоба на обикно-
вения българин.

Освен зависи-
мости обаче
може да бъдат
откроени и кон-
трасти. В проти-
вовес на подгот-
веното поредно
увеличение на
парното в София
с над 9 процента
от април, запла-
тите на работни-
ците в ТЕЦ-овете
на дружеството
не са пипани 3
години. А те не
са като възнаг-
ражденията на
началниците им.

Нито пък имат бонуси.
Разходите за заплати в
дружеството не растат,
подобрения по обслужва-
нето не се правят и за
това пари не се влагат, а
какво трябва да е качест-
вото на услугата - дори не
е ясно. Тогава за какво
потребителят плаща все
повече и повече?
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Д-р Емил Караиванов:

Направихме общината
достъпна до гражданите
Получихме кредит на доверие и е време да започнем да се издължаваме
към хората - с малки крачки и с ясни решения, казва кметът

Страниците подготвиха
Петрана СОМЛЕВА И
Александра БЕРДАНКОВА

Д-Р ЕМИЛ КАРАИВАНОВ е роден на 17 май
1968 г. в Асеновград.
Завършва медицина през 1994 г. По-късно
през 2003 г. взема специалност невроло-
гия.
След това, през 2009 г., завършва магис-
тратура - здравен мениджмънт.
След завършването си е работил в
“Спешна помощ” - Асеновград, като лекар
и управител на Медицински център. От
2003 до 2006 г. работи като лекар-невро-
лог в Неврологично отделение в МБАЛ
Пловдив. От 2006 до 2009 г. е зам.
изпълнителен директор на същата болни-
ца. От 2010 г. работи като зам.-директор
и невролог в болница “Св. Мина” - Пловдив.
От 2003 до 2011 г. - два мандата, е об-
щински съветник в община Асеновград.
Бил е председател на комисията по
здравеопазване и социални дейности и на
комисията по обществен ред и сигур-
ност.
От ноември 2011 г. е кмет на община
Асеновград.
Женен с една дъщеря.

 Д-р Караиванов, какво беше ос-
новното, с което спечелихте жите-
лите на община Асеновград на ваша
страна в предизборната кампания?

- Преди всичко се ангажирахме с
нова стратегия за управление на пуб-
личния ресурс, нови инвестиции в ин-
фраструктурата, създаване на благо-
приятна архитектурна среда, с мерки
за облекчаване на влиянието на кри-
зата върху големи групи хора. Това,
което може би спечели хората, бе
ангажиментът ни за стриктен контрол
и прозрачност в работата на общин-
ската администрация и на изпълнени-
ето на взетите решения. И, разбира
се, с това, което променихме веднага
- направихме община, достъпна за
гражданите.

 С какво се отличава бюджет
2012 г. спрямо  предходната година.
От какво се водехте, когато съста-
вяхте новия бюджет? Кои са най-
важните дейности, които сте зало-
жили в него?

- Бюджетът е такъв, какъвто имах-
ме възможност да направим. Държа-
вата дава с близо милион по-малко
на общината. От друга страна, се на-
лага да се разплащаме и за проекти,
за които предишното ръководство е
пропуснало да намери финансиране,
а те са започнати. За съжаление фир-
мите сега си търсят парите за свърше-
ната работа.

И последният пример - говорим за

превенция на наводненията, но сега
държавата, в лицето на ПУДООС, не
ни отпуска средствата за река Чая,
въпреки че проектът е одобрен и по-
чистването е стартирало. Такъв про-
блем имаме и с канализациите и во-
доснабдяването на няколко села. Фи-
нансирането е спряно, отново от ПУ-
ДООС, друго финансиране не е наме-
рено, фирмата е продължила да строи
и сега общината е задължена да се
разплати с повече от милион, тъй като
изпълнителят осъди общината.

Въпреки трудностите в бюджет
2012 г. заложихме мерки за предотв-
ратяване на тежкото влияние на кри-
зата върху големи социални групи.
Дадохме повече средства за детските
градини - близо 70 000 лв. са допълни-
телните средства,  увеличен е храно-
денът на децата, посещаващи детски
заведения, със 7 лв., без това да се
отрази на таксите. Детските ясли са
безплатни, дадохме възможност пен-
сионерите да пътуват на преференци-
ални цени, отделихме повече средст-
ва и на селата. При формирането на
общинския бюджет строителната и ин-
вестиционната програма бе публично
обсъдена в диалог с гражданите,
представителите на бизнеса и различ-
ните граждански  организации, след
което беше приет окончателният  ва-
риант. Трябва да кажа, че най-важно-
то за този първи бюджет за мандата
на новото ръководство бе съставен
като подредихме приоритетите по-
важност.

 Какво предвижда стратегия-
та за управление и програмата за
развитие на общината? Какви са
приоритетите пред вас и екипа ви?

- В програмата за управление на
общината търсим пътищата за нейно-
то развитие. Преди всичко тя се бази-

ра на инвестиране на общински сред-
ства и средства от европейските про-
грами за благоустрояване, ремонт на
обществените сгради и изпълването
им с ново съдържание, изграждане и
ремонт на улиците и тротоарите,
възстановяване и поддържане на пар-
ковете и зелените площи.

Приоритетите са образование,
спорт, инфраструктура, разговори с

и европейско финансиране, както и
за подкрепа за фирмите, които осигу-
ряват възможности за кариерно раз-
витие за младежите.

 Споменахте младите хора,
Асеновград е близо до Пловдив, как
ще направите така, че те да оста-
нат тук?

Всъщност младите хора, тяхното
оставане в общината и развитието им

ОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНАОБЩИНА

инициатива. В най-близ-
ко време общината ще
инициира създаването
на фонд, с който през
летните месеци да пред-
ложим на тези млади
хора временна заетост в
дейности по благоустро-
яване, обслужване и ту-
ризъм в града, а срещу
това те ще бъдат стиму-
лирани финансово.

Това са предложения,
които поемам ангажи-
мент да станат  постоян-
на  политика за мандата.

 Вие работите с
разнороден политичес-
ки екип и в администра-

РАЗВИТИЕТО НА ТУРИЗМА ЕРАЗВИТИЕТО НА ТУРИЗМА ЕРАЗВИТИЕТО НА ТУРИЗМА ЕРАЗВИТИЕТО НА ТУРИЗМА ЕРАЗВИТИЕТО НА ТУРИЗМА Е
ПРИОРИТЕТ НА ОБЩИНАТАПРИОРИТЕТ НА ОБЩИНАТАПРИОРИТЕТ НА ОБЩИНАТАПРИОРИТЕТ НА ОБЩИНАТАПРИОРИТЕТ НА ОБЩИНАТА
До края на 2012 г. историческата Асенова крепост и зоната около нея
трябва да бъдат цялостно реставрирани и превърнати в туристическа
атракция. Това е срокът, в който по проекта “Асеновград - свещена
порта на Родопите” трябва да бъдат реализирани консервационно-рестав-
рационни и строително-монтажни работи, както и да бъде подобрена
инфраструктурата около паметника на културата “Асенова крепост”.
Офертите по този проект бяха отворени миналата седмица.
Финансовата рамка на проекта “Асеновград - свещената порта на Родопи-
те” е в размер на около 1 млн. и 600 хил. лв. с ДДС, допълни Манол Генов.
С осъществяването на проекта ще се изгради Информационен център.
Предвижда се поставяне на географска инфосистема, оборудвана с елек-
тронен многоезичен звуков тургайд. Ще се монтират средновековна бойна
техника и други туристически атракции. Подстъпите към църквата и
самата крепост ще останат в автентичен вид, като на по-опасните
места се обмисля да се монтират парапети. В криптата се планира да
се оформи зала, която ще се използва като център за мероприятия,
свързани с културата, религията и презентации.
Ако бъде одобрен, още един проект в областта на туризма ще се реали-
зира в Асеновград. В него общината е в партньорство с Пловдив и Родо-
пи. Обединяващият мотив е древният път на цивилизациите, популярен
като “Виа Диагоналис”. Проектът ще кандидатства по програма за устой-
чиво развитие на регионалния туризъм и основната цел е да направи
района привлекателно място за посещения.
Община Асеновград притежава изключителен културно-исторически ре-
сурс, естествена и уникална природна среда. Това е и една от причините
в Стратегията за развитие на общината туризмът да е една от основ-
ните теми. Асеновградска община е стратегическо място в национална-
та и европейската мрежа от културни коридори, не случайно ни наричат
Малкия Йерусалим. Тук е най-голямото на Балканския полуостров неолит-
но култово находище в местноста Лопките край с. Долнослав, също и
тракийското скално светилище Белинташ. Останки от светилища на
други култури - елинска, мюсюлманска и други, също са част от истори-
ческото и културното наследство на общината, която е вход на поклон-
нически пътища към Родопите и Беломорието. Тук е най-голямата манас-
тирска агломерация в Родопите - родопската Света гора, свързваща
Балканския коридор “Виа Игнация” с културната ос “Юг-север” към вели-
котърновската Света гора и румънските манастири.
В момента туризмът в страната ни е предимно сезонен, идеята ни е
така да рекламираме възможностите за туризъм в общината, че целого-
дишно да приемаме не само български, но и чужди туристи. Преимущест-
во на нашата община е и специфична местна кухня, традиционно винопро-
изводство, богата празничнообредна система, легенди, етнографско и
фолклорно наследство.
В следващите години от мандата с помощта на евросредства и
постъпленията в общинския бюджет от приходи от туризъм трябва да
се консервира и  включи във вътрешния туристически маршрут запазени-
ят фрагмент от крепостната стена на града на Бачковския път, с.
Косово да има статут на  архитектурен резерват. Да се изгради художе-
ствено осветление на големите храмове. Да се инвестицира в реклама на
града и на  селата, предлагащи условия за селски туризъм.
Всичко това ще допринесе за развитието на икономиката, а оттам и до
развитието на града.
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не, се вършат - проверяват се детски
площадки, търсят се възможности за
строеж на нови, входирахме интегри-
рания воден проект, участваме в нов
проект за развитие на туризма съвме-
стно с община Пловдив. Ще кандидат-
стваме по фонд Козлодуй за газифи-
кация на училища и детски градини в
общината.

В края на 2012 г. трябва да при-
ключи изграждането на регионално-
то депо за твърди битови отпадъци.
Тази година са отделени средства и
за проектирането на сепарираща ин-
сталация за депото.

Въпросът с местата в детските гра-
дини е много наболял. След актуали-
зацията на миналогодишния бюджет,
в който отпуснахме средства за фили-
ала на детска градина “Зорница”, и в
бюджета си за тази догодина са пред-
видени средства за окончателното  й
довършване. Детското заведение ще
бъде с капацитет за 140 деца в ясле-
на и предучилищна възраст, като 10%
от местата ще са за деца от уязвими
групи. Така ще се опитаме да решим
част от проблема.

Спортът и неговото развитие са
един от акцентите в програмата за
управление на общината. Надявам се
с помощта на спортната общественост
да решим този проблем, защото има-
ме прекрасни спортисти. За трети
март в Асеновград се проведе между-
народен турнир по баскетбол за мо-
мичета, в който нашият отбор победи.
Ще работим за  превръщането на про-
странството около спортна зала “Асе-
новец” в модерен открит мултифунк-
ционален спортен комплекс с подхо-
дяща достъпност. И това ще е подход
към всички спортни площадки в об-
щината.

Вярвам, че кметската власт е не
само управление на бюджет и админи-
страция, а ангажимент за непрекъсна-
то внимание към хората. Получихме
кредит на доверие и е време да започ-
нем да се издължаваме към тях - с
малки крачки и ясни решения.

цията, и в общинския съвет, нами-
рате ли подкрепа и сътрудничество
от тях?

- В началото на януари общински-
те съветници от БСП, СДС, ДПС и
НДСВ подписаха Харта за отговорно
управление и за достоен Асеновград,
която включва осем основни политики
за развитието на общината. Тези по-
литики съответстват и на заявени при-
оритети при представянето на полити-
ческите програми на всяка една от
тези партии. Все пак Общинския съвет
е политически орган, а политическите
сили в него са се обединили за общи
действия. И надявам се да продължим
активно своята работа за подобрява-
не на живота в общината, за развитие
на града и населените места, за реал-
но участие на гражданите в управле-
нието, развитие на бизнеса и социал-
ната политика.

 Кое е належащо да се свърши,
какви са проектите, по които рабо-
тите?

- Нещата, които не търпяха отлага-

ЗА 20-ТА ПОРЕДНА ГОДИНА
община Асеновград органи-
зира традиционния “Конкурс
за най-добро домашно вино
реколта 2011 година”.
Участваха 64 винопроизво-
дители, което е рекорден
брой, като изключение прави
единствено първата Винария
през 1992 година, когато са
участвали 91 винопроизводи-
теля.
Най-доброто домашно вино
се определя от дегустацион-
на комисия от специалисти
от Националния институт за
изследване и контрол на
вина и спиртни напитки -
София, Университета по
хранителни технологии -
Пловдив, Изпълнителната
агенция по лозата и виното -
София, и “Винзавод” АД - Асеновград.
Тържествата започваха с посрещане на бог Дионисий пред Исторически музей
Асеновград и продължиха с изпълнения на Виевска фолк група на площад
“Акад. Н. Хайтов”.

ПАЛЕОНТОЛОГИЧНИЯТ МУЗЕЙ е
уникален по рода си за България.
Особено атрактивен между всички
експонати е високият 4,5 м скелет
на туролския дейнотериум
(Deinotherium), дълъг 6,8 м, тежащ
10 тона. Той е представител на едни
от най-големите за всички времена
сухоземни бозайници.
Останките от него са били намерени
от Димитър Ковачев и екипа му
край асеновградското с. Езерово.
Също така се счита, че това е
единственият запазен в света
дейнотериум.
Внушителната палеонтологична
сбирка на музея съдържа корали,
амонити, изкопаеми морски тарале-
жи, останки от фосилни костенурки.
По своя обем това е най-голямата в
България колекция от неогенски
гръбначни животни. Научната колек-
ция от късномиоценски бозайници
наброява в момента над 25 000
образци от повече от 40 вида.

Ñ íîâ ïîäõîä â ïîëèòèêàòà
êúì ìëàäèòå õîðà îòáåëÿçàõìå
100-òå äíè îò âëèçàíåòî íà
åêèïà íè â ìåñòíàòà âëàñò

‘
бизнеса за откриване на нови работ-
ни места, развитие на туризма... Опре-
делихме приоритетите в зависимост от
това, което искат жителите на общи-
ната от нас като управляващи. Пра-
вим усилия да сме винаги в час с това,
което се случва в общината, и да
търсим бързи решения, когато това е
възможно. Търсим обратната връзка с
гражданите на общината за следене
на качеството на реализираните про-
екти.

Освен това през мандата ще рабо-
тим за трайно увеличаване на пуб-
личните инвестиции в инфраструкту-
рата, включително и в социалната,
както и в обществените услуги. Ще
работим за развитие на инициативи
за осигуряване на първа работа, под-
крепени със средства от национално

тук са един от основните приоритети,
това бе и един от ангажиментите ми в
предизборната кампания.

С  новия ни подход в политиката,
насочена към младите хора, отбеля-
захме и 100-те дни от влизането на
екипа ни в местната власт. Тези пред-
ложения са ориентирани към три гру-
пи - зрелостниците, студентите и трай-
но безработните млади жители.

Стартът ще бъде даден с разговор
със завършващите зрелостници тази
година. Трябва да чуем техният глас,
да направим така, че да ги мотивира-
ме да останат в родния си град, да
работят  или да се върнат тук след
следването си. За втората група - тази
на трайно безработните, ще  търсим
решенията заедно, на работна среща
с бизнеса. За студентите е третата ни
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Интервю
Румен Овчаров:

2,3 млн. евро на ден ни струва
говоренето на Борисов
Каквото кажат от Вашингтон,
това е вярното, правилното,
и даже не разсъждаваме - както
беше навремето с Москва, твърди
енергийният експерт и председател
на Столичната организация на БСП

Интервю на
Веселка ВЕНКОВА

РУМЕН ОВЧАРОВ е бил 7 месеца министър на енер-
гетиката и енергийните ресурси в правителство-
то на Жан Виденов и 2 години министър на иконо-
миката и енергетиката в кабинета “Станишев”.
Завършил е Московския институт по енергетика,
специалист по атомни електроцентрали и установ-
ки. Работил е в АЕЦ “Козлодуй”. Завършил и макро-
икономика във Висшия икономически институт “К.
Маркс” (днес УНСС). Депутат в 38-о, 39-о, 40-о НС.
В 41-ото Народно събрание е член на бюджетната
и на икономическата комисия. Председател е на
Столичната организация на БСП.

На стр. 15

Â ïîëèòèêàòà èëè
ðàáîòèø â ïðàâèëíà
ïîñîêà, èëè âèêàø
íåâîëÿòà öÿë æèâîò

‘
‘

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

 Искахте да научите
миналия петък оценката на
Трайчо Трайков за целесъоб-
разността и икономическата
ефективност от изграждане-
то на АЕЦ “Белене”. Някакви
съмнения ли имате, г-н Овча-
ров?

- Исках да науча резултати-
те от работата на консултанта
HSBC, защото скоро се
навършва година откакто е
подписан договорът,  но е из-
вестно, че първата фаза от из-
следванията са вече факт и
първите резултати близо  шест
месеца се крият от обществе-
ността. Добре известно на за-
познатите е, че няма как кон-
султантът да свърши втората
част от работата без да му е
дадена ясна финансова рамка
- какъв е индексът за повиша-
ване на цените или каква ще е
твърдата цена, по която ще се
изгражда обектът. Това исках
да попитам, но не ми отговарят
вече три месеца.

 Имахте и второ пита-
не...

- По стратегията на прави-
телството за развитието на яд-
рената енергетика в България.

 Това криене на доклада
половин година може ли да
мине към греховете на Трай-
ков?

- Трайков имаше определе-
на позиция по отношение на
“Белене” и я следваше до-
статъчно последователно -
против изграждането на обек-
та и си го каза достатъчно ясно.
Ако ще говорим за причините
за освобождаването на Трай-
ков, те са доста по-сериозни от
този елементарен опит за обяс-
нение, който се опитва да даде
премиерът с плажа. Оказа се,
че всички са се пекли, включи-
телно министър-председателят,
а доколкото разбрах девойки
от Външно си пуснали и сним-
ки във фейсбук. Изненадан съм
от позицията на Младенов в
цялата история. Той фактичес-
ки забърка кашата, тъй като
Министерството на икономика-
та няма как да организира по-
добно посещение и по никакъв
начин не носи отговорност за
програмата на посещението на
премиера. Но какво толкова се
учудваме? През последните
три години България на прак-
тика няма външна политика.
Във външен план тя се свежда
до сервилно изпълнение на
указанията на Големия брат, а
във вътрешен - до разчистване
на терена от политически про-
тивници, при това доказани
професионалисти и лоялни към
държавата.

 Все пак кой “изпържи”
Трайков?

- Сам се “изпържи”. Той
беше един от министрите, кои-
то не направиха нищо по нито
един от въпросите, които тряб-
ваше да реши. Преговорите с
“Газпром” буксуват по новия
договор, по “Южен поток” са
там, където ги остави предното
правителство, по АЕЦ “Белене”
се прави всичко възможно про-
ектът да се стопира. Трайков

не направи не само интерко-
некторите, не са само прова-
лените договори за проучване
на шистов газ. Нищо не напра-
ви за удължаване на ресурса
на V и VI блок - възлов проблем
и то в условията, в които
допълнително ще изострим
отношенията си с Русия. При
положение, че Русия е главен
конструктор и без нейното раз-
решение ресурсът на тези бло-
кове не може да бъде
удължен.

 Стана ясно, че “Белене”
ще има, но няма да е българо-
руски проект...

- Това са поредните абра
кадабри, които самият ми-
нистър-председател не знае
какво точно означават.

 Заяви го кандидатът за
нов министър.

- Би трябвало да знае, че
това не е българо-руски про-
ект - 30 процента е участието
на френско-германски консор-
циум, над 30 на сто е участие-
то на български фирми със
строителство, техника и пр.
Едва тогава идва руската част
- като технология.

 Кога си отива един
енергиен министър, г-н Овча-
ров, колко е самостоятелен и
докъде се съобразява с про-
фесионализма и експерт-
ността си или се подчинява
на политическите решения?

- За двете години, когато
бях министър, беше даден ре-

алният старт и на “Белене”, при
Бургас-Александруполис бяха
разчистени всички пречки. И
“Южен поток” договорихме,
нещо, за което България само
можеше да мечтае.

 И сключихте такъв
транзитен договор с “Газ-
пром”, че още си действа?

- Не само, но освен че спря-
ха критиките, очаквам и да
започнат да ме поздравяват за
него, защото друг такъв няма
да сключат, въпреки голямото
говорене.

 Американският посланик
навремето още даде висока
оценка, наричайки ви “един от
най-добрите играчи”, смуща-
ваше се само от срока. Защо
за 23 години, г-н Овчаров?

- По такива стратегически
въпроси като договора за тран-
зит е добре ангажиментите да
бъдат твърди и за по-дълъг
период. Русия се ангажира
ежегодно да повишава цената,
която ни заплаща за този тран-
зит с инфлацията в ЕС. На прак-
тика придобихме изцяло собст-

веност върху нашата газопре-
носна мрежа. Русия пое анга-
жимент да изплаща 90% от
капацитета на транзитната га-
зопреносна мрежа, независи-
мо дали го ползва или не, и
само 10 на сто - в зависимост
от това какви са количествата.
Ред други предимства има този
договор, но да не влизаме в
тази дискусия. Ключовото е, че
договорът ни даде възможност
да решим няколко важни в от-
ношенията си с Русия въпроса.

Всичките започнати неща
сега са стопирани. Това е и
една от причините поради кои-
то си отива Трайчо - не направи
нищо за реализацията на тези
проекти. Година и половина е
закъснението от графика за
удължаването на ресурса на V
и VI блок, повтарям. Ако поне
това бяха направили за този
период! Има руско-френски
консорциум, който трябва да
бъде консултант по този въпрос
- не се прави нищо. По извеж-
дането от експлоатация на
Първи до Четвърти блок - също

нищо, Европейската сметна
палата дойде да ни каже. Опе-
ративна програма “Конкурент-
носпособност” е най-зле усвоя-
ваната програма - прехвърлиха
парите с Европейския инвести-
ционен фонд по програма
“ДЖЕРЕМИ”, където уж ги смет-
наха като усвоени, а просто ги
преместиха от едната сметка на
ЕС в другата и на практика до
българския бизнес не е стигна-
ло нищо. Интелигентен човек е
Трайков, на моменти схващаше
нещата, позволяваше си даже
да каже истината и какво тряб-
ва да се направи, но в следва-
щия момент  настъпваше моти-
ката, тя го удряше по главата и
той даваше заден ход.

 И какво очаквате, идва
30 март, трябва да дадем
отговор?

- Нищо няма да се случи, не
се притеснявайте.

 Ще се удължи срока ли?
- С тези удължавания на

сроковете някой си мисли, че
печелим нещо. За тези 1000
дни, откакто управлява Бойко
Борисов цената на атомната
електроцентрала от 4 млрд.
стана 6, 3 млрд. - на ден по 2,
3 милиона евро. По толкова ни
струва всеки ден от говоренето
на Борисов, Дянков и всякакви
други герои. Като искаш да
спреш един проект го спри,
недей да го плащаш. Те са
изплатили за тези хиляда дни
повече отколкото са разплати-
ли предишните две правител-
ства - 350 млн. евро. Самият
Бойко казва, че общата сума е
милиард и триста, но тя е мно-
го повече ако вземем напра-
вените инвестиции преди. И от
друга страна го спират - това е
пълен абсурд. За такива неща
трябва да се носи отговорност!

 Кой печели от това
разтакаване, невзимане на
решения, какво се цели с
това?

- Случващото се в момента
у нас е резултат от податли-
востта на българското прави-
телство, в този му състав, на
политическия натиск на САЩ и
на нищо друго. Абсолютно кри-
во разбран интерес и на сами-
те Съединени щати.

 От нас?
- От тях самите, и си позво-

лявам да го кажа, защото, пре-
ди години американските фир-
ми искаха да влязат в Бургас-
Александруполис. Казах им:
“Добре! Но не така наготово,
направете нещо. Като искате
да се борите с големите руски
компании, направете в Алек-
сандруполис рафинерия за
петрол - хем ще е конкурент на
“Лукойл”, хем ще е на изхода
на нефтопровода и ще имате
реален американски интерес.”
А, не, не, дайте ни вашия дял,
беше отговорът. Така и баба
знае - не се ангажираш с
нищо, само взимаш. Както е
“Марица Изток-1” - пълни га-
ранции от държавата - гаран-
тирани нереално високи цени.
И това се нарича пазарна ико-
номика. Българинът си плаща,
защото на Иван Костов някога
му беше много необходимо да
отида при Джордж Буш някол-
ко дни преди изборите. Е, не
му помогна, ометоха го НДСВ.

САЩ трябва да преоценят
политиката си по отношение на
България и на тези проекти.
Трябва да разберат, че колко-
то повече от всичките проекти
минават през България,  толко-
ва по-голяма е възможността
им чрез България и чрез ЕС да
ги контролират, отколкото ако
те минават през Турция. Защо-
то, каквото и да си говорим,
Турция не е държава от ЕС,
дано избере европейския път,
но там движенията са доста
свободни в най-различни по-
соки. България е ясната, евро-
пейската алтернатива на Тур-
ция, няма откъде другаде на
минат тези потоци.

 Американците все пак
имат шанс да преоценят ин-
тересите си, но дали ние
имаме - сегашните и бъдещи
управляващи да решат, че
енергийната сигурност е
част от системата за наци-
онална сигурност или напраз-
но се говори и по тези въпро-
си?

- Много ми се ще да разбе-
рат, че колкото повече такива
енергийни потоци минават
през България, толкова по-не-
зависими ставаме. Говорил съм
за принципа на енергийна не-
зависимост чрез енергийна
зависимост: колкото повече
Русия зависи от нас, толкова
повече ние ставаме независи-
ми от нея. А когато през Бълга-
рия мине “Южен поток”, мине
Бургас-Александруполис, дай
боже, да мине и “Набуко” в
обратната посока, като доба-
вим и съществуващите  тран-
зитни газопроводи България
става друга държава на енер-
гийната карта - всички зависят
от нас: и Европа, и Русия, и Тур-
ция, защото всичко минава
през тази територия. Искаш
или не искаш ще трябва да се
съобразяваш с тези хора, кои-
то са тук. А ние продължаваме
да робуваме на някакви идео-
логеми и пишат пак, че проте-
стите срещу шистовия газ  били
на проруско настроеното лоби.
Като че ли не четат какво е
казала Агенцията по околната
среда в щата Охайо, която
свързва добива на шистов газ
със земетресенията в този щат
преди няколко месеца.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

гресията е паразитна
киста, която от доста
време обитава тялото на
българина. Като същин-

ска кучешка тения се храни в
неговия организъм. Море,
вълча тения ще е тая пущина,
щото смразява човешката кръв,
така че да произвежда не-
прекъснато страх, жлъч и гняв,
да помпа мускулите, за да са
готови за кютек. Тая кучешка
или вълча тения по ми прилича
на ламя или хала, дето насита
нямат. Защото се е разшетала навсякъде - всекиднев-
но издевателства над деца в семейството, вдъхва сила
на мъже да малтретират жените си, с които са минали
под венчило, предизвиква тинейджъри да си разби-
ват мутрите просто ей така - да докажат кой е “по-по-
най”, кара младежи да затриват старци за шепа дреб-
ни парици, подтиква веселяци да окървавяват мах-
ленските си празници с кървава вендета, превръща
пиянски свади в кървави бани и случайни среднощни
срещи в смъртоносни драми, та да стигнем до смра-
зяващи злодейства, за които не можем да си обясним
как представител на човешкия род ги е сторил. Но да
не търсим патологиите. Повярвайте ми, тая кучешка
или вълча тения се е вплела не само в нашите ор-
ганизми и насажда у нас агресивност, бруталност,
грубост, нетолерантност, жестокост, ненавист, гняв и
враждебност, но със същата сила трови целия
български обществен организъм. И не се знае колко
живот му остава. Така е, щом държавата е загубила
здравия си разум, щом повечето от т.нар. политиче-
ски елит са за връзване, а народът вече превърта.
Държава, на която не й трябват учени хора, младото,
умното и читавото тя  вече пропъди по чужбина,
държава, от чиито действия става ясно, че няма
потреба от култура, наука, образование, духовност,
държава, която поощрява посредствеността, просто-
тията, неграмотността, лумпенизирането и е замени-
ла естетическите ценности с екшъни, трилъри, кеч,
чалга и кючеци, държава, която издига в култ поли-
цейщината и мутренското мислене, тя обрича наро-
да си на постоянен стрес и колективна невроза, които
плодят агресия. Агресията стана начин за оцелява-
не, с което се приближаваме плътно до животните.

  В тълковния речник срещу думата агресия ще
прочетем: 1. Непредизвикано нападение или граби-
телско въоръжено нападение със завоевателна цел. 2.
Прен. Настъпление, нападение. В синонимния речник
за агресивност ще намерите думите враждебност,
настъпателност, нападателност, експанзивност /прен./
, дръзкост, смелост, предизвикателност, оскърбление,
обида. Немощни са определенията да разкрият какво
се крие в обема и съдържанието на понятията агресия
и агресивност, още повече, че те се обогатиха значи-
телно в годините на прехода. Мадлен Алгафари обича
да цитира книгата “Агресията като шанс” на Рюдигер
Далке, според който проклетата агресия е все пак
нещо здравословно. Ако едно дете не е агресивно,
значи нещо не му е наред - казват психолозите. Те
смятат, че агресията е нормално явление в тий-
нейджърския период, тя е начин за доказване, за
постигане на някаква независимост. Психолозите са
добронамерени, мислят повече за шанса, доверяват
се на умните стари книги, които безумният живот все
повече опровергава. Но и те останаха изумени, че
след зверския побой, който 15-годишен ученик от Стро-
ителния техникум в София нанесе на непознато дете,
се попохвалва по скайпа на свой приятел, че така го
треснал по главата, та тя разцепила асфалта. Спасе-
ние - отникъде. В даскалото и на улицата внушават, че
с агресия се успява. Я, колко яко само! Телевизията
дъни денонощно в екшъно-трилърово-секс стил - на
екрана или се чукат, или се гърмят, взривяват и колят.
В жълтите вестници, а и в някои “бели”, се възхвалява
“епическото юначество” на разни мафиоти, мутри, бор-
чета, килъри, нищо, че то от юридическа гледна точка
е престъпно. 23 на сто от децата между 10 и 14 години
са подложени на онлайн тормоз. Много работа се
отвори на психолозите да ни обяснят как я докарахме
дотам, че агресията стана модел на поведение, стан-
дарт и норма, тя дори е издигната в култ.

  Бедността, мизерията, безпаричието, нямането
правят нашенеца нетолерантен, груб, жесток, събуж-
дат у него тая кучешка или вълча агресивност. Поли-
тиците я подклаждат, тъй като сами сеят ненавист и
омраза. Невъзможността на обществото да се справи
с несигурността и нищетата, страхът и отчуждението у
хората също отключват насилието. И недоволството,
знае се, ражда жестокост. Агресията винаги издава
страх, но най-благодатната й почва е безвремието. В
такъв период живеем - нямаме минало, защото го оп-
люхме, настоящето ни е “болезливо”, а бъдещето - то
е “темна темница”. Пълна мъгла, съвсем непрогледна
- за утре нищичко не знаем и кой ли да ни каже. Поне
да имахме национален идеал, кураж да ни дава. Ще я
караме така агресивно - като животните.

А
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2,3 млн. евро на ден...

Срещу насилието - със
средствата на закона

а 14 месеца бяха предоставе-
ни иновативни социални услу-
ги на хора, пострадали от до-
машно насилие, на други, кои-

Kомплексни
социални услуги
за хора, пострадали
от юмручното
„право”

Таня  ЙОВЕВА та. Съдът ни задължава да напра-
вим отчет колко души сме обслужи-
ли, допълват те. В Димитровград и в
Пловдив съдилищата не са отклик-
нали на това споразумение. Работа-
та с извършителите на насилие е по-
казала, че те обикновено са агре-
сивни хора и трудно овладяват сво-
ите емоции. Хората ни търсят, казват
заетите с проекта, но за съжаление
не е решен въпросът за устойчивост-
та на тази дейност. Асоциация “АНИ-
МУС” е партньор в този проект. Дей-
ността е ограничена, но работата,
която е извършена, е много профе-
сионална. По проекта е работено с
двойки, които имат сключен граж-
дански брак или живеят на съпруже-
ски начала. Преодоляването на на-
силието е изключително трудно и
изисква голямо професионално пре-
дизвикателство, твърдят специалис-
тите. Мъжете трудно се решават да
посетят юридически и психологиче-
ски консултации, според тях. Най-по-
лезното е, че консултативната про-
грама за тези хора е безплатна и те
са много доволни, защото външните
услуги от този тип са много скъпи и

повечето хора не са в състояние да
си го позволят. За съжаление гри-
жата за пострадалите от домашно
насилие се изпълнява изцяло от не-
правителствените организации, про-
ектът показва, че има необходимост
от такива услуги. Струва си държа-

вата да отделя средства и да намира
подходящи помещения за кризисни
центрове и подслони, коментират
експерти. Трудно се намират и под-
ходящи специалисти, за да работят с
пострадалите от домашно насилие.
Целта на Закона за домашното на-
силие, поясняват юристите, е да до-
веде до промяна в поведението на
извършителя на насилието, но със
средствата на закона. Едва сега в
МТСП ще се подготвят стандарти за
услуги, свързани с домашното наси-
лие. И чак след това ще може да се
задвижи системата за тяхното финан-
сиране. За съжаление това ще стане
в бъдеще. Сега са необходими каче-
ствени и навременни услуги, но без
средства те не могат да се случат.

Всяка трета жена е подложена на
домашно насилие и децата водят
несигурен живот. Може би е добра
идея към Министерския съвет да се
създаде дирекция, която да се зани-
мава с развитието на семействата и
семейната среда. По този начин ре-
зултатът от колективната работа ще
бъде максимално добър и осмислен
за цялото ни общество.

З
то си търсят работа, и на извършите-
ли на актове на домашно насилие.
Новото е, че никой  досега не се е
занимавал с извършителите на наси-
лие. Този “нов-стар” факт бе отчетен
по проект на Фондация “Български
център за  джендър изследвания”. В
изпълнение на проекта бяха създа-
дени бюра в Димитровград, Пловдив
и София. Обслужени са 440 души, от
които пострадалите са 320 души, а
извършителите на насилие - 120. От
335 души 270 са жени, а 57 мъже.
Най-често бюрата се посещават от
хора между 25 и 40 години. За съжа-
ление е голям и броят на възрастни
хора, пострадали от домашно наси-
лие. Експертите са се сблъсквали с
64-годишни 14 жени и 5-ма мъже. В
София са обслужени над 145 души.

Насочването на извършителите
на насилие става от районните съди-
лища, казват юристите от фондация-

Но ние си знаем: каквото казват от Вашингтон това
е вярното, правилното и даже не разсъждаваме, както
беше навремето с Москва - каквото кажат там, това е
истината. Ама ние имаме някакви интереси като държа-
ва и трябва да започнем за разсъждаваме от такива
позиции.

 Забелязвате ли такъв политик, политически
кръг, партия, готова най-после да се загрижи за
българските интереси?

- За съжаление освен БСП, като че не виждам
друга сериозна политическа сила, която да не е ко-
нюнктурно под влиянието на натиска на този или онзи.
Ето сега - “Белене” бил скъп проект. Два блока - 2120
мегавата, ние сме договорили за 4 млрд. евро, САЩ
започват да строят два реактора, пак 2100 мегавата
за 15 млрд. долара. Някой не може ли да усети срав-
нението? И въпреки всичко продължаваме да се мо-
таем, проектът се оскъпява, някой плаща някакви пари,
които не знае за какво дава и отгоре на всичко държи
речи за проруските интереси.

 И като щяхте да питате за правителствена-
та стратегия по развитието на атомната енерге-
тика, какъв отговор очаквахте?

- Поне да ми каже защо плещят глупости, че ще
слагат реактора в АЕЦ “Козлодуй”. Трябва да си много
неграмотен - технически и професионално, за да при-
казваш такива неща. Отвори Закона за използване на
атомната енергия за мирни цели, виж наредба №5,
ако не ме лъже паметта, виж кои са етапите, през
които трябва да се мине. Проектът “Белене” до момен-
та е стигнал до 4 етапа 1. избор на площадка. 2. За-
повед за избор на площадка. 3. Рзрешение за проек-
тиране. 4. Утвърждаване на техническия проект. По
закон това са около 9 месеца за всеки един от тях,
само че в дадения случай тези етапи вървят от 2004
г., а вече сме 2012!  И някой ми говори: “Ние ще го
вземем и ще го сложим там!”

Трябва да е ясно - спирането на проекта “Белене”
означава край за атомната енергетика в България.
Този филм вече сме го гледали, с лесните обещания.
Направиха го НДСВ и ДПС, те бяха общо правителст-
во. Когато 2002 г. затвориха твърде прибързано глава
“Енергетика” при преговорите за присъединяване към
ЕС, пуснаха димката: “Сега ще извикаме една партнь-
орска проверка, която ще покаже, че ще оставим III и
IV блок да работят”. Партньорската проверка дойде и
си отиде и трябваше като министър да спирам блоко-
ве, които съм пускал. Защото аз съм пускал III и IV
блок, за разлика от много приказвачи. След като за-
твориха глава “Енергетика” и видяха, че с партньор-
ската проверка няма да стане нищо, пуснаха димката
“Белене” - отново ще строим, за да замажат големите
гафове и предателства, които направиха. Оказа се, че
и двете политически сили са направили това с ясното
съзнание, че не искат да строят. Ахмед Доган заяви,
че това било грешка, Меглена Кунева повтаря същото.

Добре де, правителството ви след 2004 г. два пъти
взема решение по въпроса, тогава нали бяхте - и ед-
ните, и другите вътре? Тогава не беше грешка, защо-
то трябваше да се хвърли прах в очите на българите.

 Разчита се на късата памет на общество-
то...

- Сега ще строим VII и VIII блок и то същите тези
герои, които не искат да строим “Белене” - Мартин
Димитров, някакви доктори уши-нос-гърло ми се пра-
вят на енергийни геополитици, някакви бивши ченге-
та, които някога са крали компютърни програми от
Италия сега се правят на енергийни специалисти. Ясно
е слугуването на определена цел, ама нека не ни
правят на луди. Не могат да го построят, няма как да
стане в близките 15 години, това е поредната димка,
която трябва да ни накара да спрем проекта “Белене”.

 Докато върви това надцакване какво ще ста-
не с цената на електроенергията и от енергиен
фактор на Балканите в какво ще се превърнем?

- Като говорех през 2001-2002 г., че като спрат
АЕЦ “Козлодуй” цената на тока ще се увеличи с ми-
нинум 25% твърдяха, че не е вярно, щял да стане микс.
Но когато се прави микс от електроенергии струващи
три и четири пъти по-скъпо тогава този микс очевидно
е доста по-скъп. Сега ще стане същото, дано да
продължим живота на V и VI блок на “Козлодуй”. За-
щото ако трябва да ги спрем в края на това десетиле-
тие, ще миксираме скъпата енергия от двете амери-
кански централи в “Марица Изток”, които ще бъдат
натоварени и с купуването на въглеродни емисии,
скъпата енергия от възобновяеми енергийни източни-
ци. И ако няма АЕЦ “Козлодуй”, която да балансира,
не ми се мисли за цените в България.

Не е въпросът да повтаряме до умопомрачение, че
България е някакъв енергиен център - просто има
конкурентни предимства пред останалите: все още ква-
лифицирани работници, които могат да управляват
атомна енергетика, все още остатъци от инженеринг
в тази област - строители, проектанти, технолози,  които
могат да моделират процесите в ядрената енергетика,
учени,това не са неща, които се учат за един ден.
Затова и Турция няма да направи утре атомните си
централи, няма да ги направи и Гърция. Можем само
ние, но на някои хора очевидно не им се иска Бълга-
рия да има едно такова високотехнологично произ-
водство, което да ни гарантира и голямо влияние в
региона, защото ще продължим да бъдем страната,
която ще задоволява дефицита в региона поне още 20
години.

 Докога, г-н Овчаров българинът ще бъде така
моделиран, че да докарва на власт чрез демокра-
тични избори случайни хора?

- Докато не престане да вярва на юнаците “спаси-
тели”, които ще дойдат на белия кон и ще му решат
проблемите. Докато не разбере, че в политиката и
особено в ситуацията, в която се намира България, няма
магически решения - или работиш бавно, упорито и

трудно и вървиш в правилния път - ЕС, конкурентност,
пазарна икономика, доходи, образование и постигаш
целите си като държава, или викаш неволята цял жи-
вот, оплакваш се и мислиш, ме някой ще дойде да те
оправи. Ако сами не си свършим работата, няма кой да
го стори! Българинът трябва да мисли с главата си. Или
ще се вземем в ръце и разумни и кадърни хора ще
дойдат да управляват тази държава, или ще прескача-
ме така - от спасител, на спасител и ще попадаме на
хора, на които първите им сериозни работни места ще
са като министри и министър-председатели.
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Днес стискаме
десница на
словашката
левица*

ловакия прави по
принцип изборите си
в събота. Предсрочни-
те парламентарни из-
бори по-миналата

Мирослав
ПОПОВ

онно правителство с министър-
председател Ивета Радичова. В
края на миналата година то бе
свалено с вот на недоверие за-
ради подкрепата й за Европей-
ския фонд за финансова стабил-
ност. Това официализира разпа-
дането на управляващата дясно-
центристка коалиция. Избухна
крупен корупционен скандал,
произтичащ от действия на поли-
тици от десницата, и така, по сре-
дата на парламентарния мандат,
страната тръгна към предсрочни
избори.

В хода на кампанията от по-
следните два месеца Роберт
Фицо обещава да укрепи соци-
алната държава и да увеличи
данъците на заможните.

На изборите на 10 март т.г.
партията “СМЕР-СД” взе 44,4% от
гласовете на избирателите и
съответно 83 от общо 150 места
в еднокамарния парламент, т.е.
15 места повече, отколкото пре-
ди две години. За пръв път от раз-
делянето си с Чехия в Словакия
една партия получава абсолют-
но парламентарно мнозинство.

Управляващата през послед-
ните две години десница в лице-
то на Демократичния и християн-
ски съюз едва прескочи 5%-та
бариера.

Западни медии не пропусна-
ха момента да охарактеризират
Роберт Фицо като “популист”,
защото “обещава да облага с
данъци богатите” и възнамерява
да усили социалната държава.
Той обяви, че е против по-нататъ-
шна приватизация. Иска по-ефек-
тивна защита на трудовите права
на работещите. Ангажира се да
въведе специален данък върху
банките. Сигурното е, че Фицо е
политик с характер. Не си поплю-
ва. Десницата го кори за автори-
таризъм, забравяйки как се пре-
хласваше по стила и методите на
Мечиар...

Закачката с десния
популизъм

За лице на крайното попули-
стко дясно в Словакия се приема
Ян Слота и неговата Словашка
национална партия (SNS). Тя
може да се разглежда и като
словашки аналог на “Атака”. Като
всяка дяснопопулистка формация,
черпи енергия от омразата - в
случая към унгарци и цигани.
Партията имаше министерски
постове в дясното словашко пра-
вителство от 1994 до 1998 г. -
държеше образованието.

След изборите през юни 2006
г., когато “СМЕР-СД” спечели

най-много, но недостатъчно гла-
сове за самостоятелно управле-
ние, Роберт Фицо отклони пред-
ложението да състави коалиция
с основните си десни противни-
ци, каквато бе препоръчваната от
ПЕС формула. И обясни отказа
си с двустранни лични неприяз-
нени отношения с десните лиде-
ри.  Правителствената коалиция
включи “СМЕР-СД”, СНС и още
една малка дясна партия. По
повод това коалиционно съгла-
шение групата на социалистите
в Европейския парламент се обя-
ви за отстраняването на партия-
та “СМЕР-СД” от ПЕС. На “СМЕР”
бе наложена санкция “замразя-
ване на членството”. В онзи мо-
мент това решение бе логично.

През декември 2009г., Роберт
Фицо и лидерът на националис-
тите Ян Слота публикуваха обща
позиция, в която съвместно обе-
щаха да уважават европейските
ценности, човешките права и
правата на етническите малцин-
ства. На основание на тази дек-
ларация ПЕС възстанови член-
ските права на “СМЕР-СД”. Днес
СНС вече не са в словашкия пар-
ламент и това подсказва, че стра-
тегията на Фицо не е била
съвсем неплодотворна. Въпросът
за ксенофобските партии и на-
гласи обаче става един от цент-
ралните на стария континент.

В годините на прехода Сло-
вакия продължи да развива сво-
ята индустрия. През последните
две десетилетия тя се превърна в
един европейски Детройт**, ако
това все още е синоним на авто-
мобилната промишленост. “Фолк-
сваген”, “Пежо” и корейският кон-
церн КИА откриха свои заводи.
Ясно е, че днес и те са засегнати
от кризата, но позициите на сло-
вашкото автомобилостроене ос-
тават добри. Съчетанието на се-
риозни външни инвеститори и
активна държавна икономическа
политика позволява на Словакия
днес по-леко, отколкото други
страни, да посреща кризата.

Седмо: Кради по-малко

За каквото и да говорим в
политиката, все в един момент
става дума за корупция. В края
на предходния си мандат Роберт
Фицо предприе ефектни антико-
рупционни действия. Не се поко-
леба да насочи критиката си и
срещу проблематичния си коа-
лиционен партньор - СНС. Кога-
то се оказа, че крайният нацио-
налист инж. Ян Слота се е сдо-
бил с частен самолет, Фицо пуб-
лично му поиска обяснения.

До предсрочните парламен-
тарни избори пък се стигна след
шумен корупционен скандал,
свързан с приватизационни сдел-
ки. Анонимен словак пуснал ау-
диозаписи, уличаващи десни по-
литици в получаване на впечат-
ляващи подкупи. Става дума за
комисиони от продажбата на пуб-
лични компании в средата на
2000 г., за рушвети срещу про-
дажбата на държавни компании
в периода 2005-2006 г., т.е. пре-
ди предното идване на “СМЕР”
на власт. От записите се разбра,
че бивш икономически министър
е взел рушвет в размер на 10
млн. евро. Улиците се изпълниха
с възмутени хора...

Словакия се намира в... Из-
точна Европа. Но този тривиален
географски факт има някои лю-
бопитни политически следствия.
Страната съвестно изпълнява
всички свои ангажименти в НАТО
и в Европейския съюз. Словаш-
ките политици - както десни, така
и леви, се съобразяват с географ-
ското си разположение, като се
стремят да се възползват от него
и това е част от доста по-успеш-
ния им “преход”.

Словакия няма морски приста-
нища и нефтът и газа тук винаги
са идвали някъде от Сибир. Ро-
берт Фицо е категоричен проев-
ропеец, което не може да се каже
например за управляващите в
Прага. За разлика от някои други
страни от региона Словакия не е
страна на радикалната русофобия.
Много отдавана словаците са
осъзнали, че могат да печелят
добре от икономическото си парт-
ньорство със съседна Украйна и с
близка Русия. Което им дава по-
вече шансове и не е заплаха за
тяхната  независимост.

При анализите на всички из-
бори в Източна Европа не бива
да се подценяват не само “ром-
ските гласове”, а и публичните

спорове по ромските
проблеми

Какво партиите и кандидати-
те мислят по “ромските въпроси”,
става все по-важно за избирате-
ля. Според официалните пребро-
явания ромите в Словакия са
около 200 хиляди, а по данни на
неправителствени наблюдатели
те достигат до 8% от цялото на-
селение на 5-милионната държа-
ва. Истината вероятно е някъде
по средата. Днес гласът на ром-
ските дейци е чут. Въпросът е
какво мисли словашкото мнозин-
ство по ромските въпроси. В ня-
кои населени места и в отделни

моменти словашко-ромските от-
ношения напомнят на израелско-
палестинските...

По време на предното управ-
ление на Роберт Фицо правител-
ството съвестно изпълняваше
интеграционните си задачи, уча-
стваше в “Ромската декада”, пи-
шеше очакваните отчети и до-
клади. Освен това то чувствител-
но увеличи броя на полицаите в
“проблемните” (по правило - ром-
ски) махали и райони.

В началото на 2010 г., поло-
вин година преди парламентар-
ните избори, премиерът Фицо
отправи апел към европейските
институции, с който обяви, че
“Словакия не може да се справи
сама с ромските проблеми”(!).
Фицо изброи няколко безрезул-
татни и погрешни интеграционни
политики, като откровено каза:
“Наистина всички се лъжем, ако
мислим, че ромският въпрос в
Словакия може да се реши по
такъв начин” (предимно с конфе-
ренции, семинари и кръгли маси).
Още по време на предишната си
предизборна кампания Фицо
предупреди, че е нужна промя-
на, иначе “ние ще отглеждаме
ново (ромско) поколение, което
не може да бъде полезно на об-
ществото” и затова “отговорност-
та на политиците е да започнат
да говорят по тези въпроси (за
ромите) по-открито”.

Миналото лято Роберт Фицо
отново направи изявление по
ромските въпроси. Обърна се към
“младите цигани” с апела да до-
кажат, че могат да живеят по
правилата. Заяви, че традицион-
ните форми за решаване на ром-
ските проблеми са се провалили.
Коментира средствата, които се
дават за “ромски конференции” и
за “ромски експерти”. Накрая из-
рази личното си мнение, че ре-
шаването на ромските въпроси
преминава през създаването на
училища-интернати за ромските
деца. Предложи те да бъдат на-
станявани в такива институции, за
да “скъсат със скитническия на-
чин на живот”. Едва ли това е “до-
брият модел”, поне за България
определено не е. Но след 15-20
години обилно публично празно-
словие по темата, след непродук-
тивното изразходване в Източна
Европа на милиарди за “ромска
интеграция”, емоционалният опит
на Роберт Фицо да призове към
смяна на подхода е напълно раз-
бираем.

От следващия Европейски
съвет Роберт Фицо ще представя
Словакия на най-високо европей-
ско равнище и, надявам се, ще
се опита да внесе повече реа-
лизъм при дискутирането на “ром-
ските” и на всички останали со-
циални въпроси.

“СМЕР-СД” начело с Фицо
спечелиха, защото бяха твърдо
убедени, че лявото управление е
по-добро за Словакия - по прин-
цип и особено сега. Спечелиха и
защото от огласените записи по
разработката “Горила”, включва-
ща периода 1998-2000 г., се видя,
че десните политици, управлява-
ли страната, са си делили държав-
ните фирми, както престъпна шай-
ка си дели плячката. Не че в
България в ония години бе друго.
И у нас по онова време, освен
няколко скеча в “Шоуто на Слави”
по темата “Мистър 10%”, почти
нищо не се случи.

На тези парламентарни избо-
ри словаците наказаха десницата
и за безобразия от преди повече
от десетилетие. В известен смисъл
тя се оказа жертва на един нов
модел антиелитарен вот, при кой-
то се гласува за най-слабо мразе-
ната политическа сила.

Дали това е началото на нова
лява вълна в Източна Европа?
Мисля, че условията за такава
вълна вече са назрели.

Лидерът на “СМЕР-СД”
Роберт Фицо и

привържениците му
празнуват голямата си

изборна победа

*Подзаглавието е заемка от
текст на Стефан Продев, пи-
сан след първата победа на пол-
ската левица през 90-те годи-
ни на миналия век.

**Детройт дълги години бе
столица на американската ав-
томобилна индустрия.

С
събота бяха спечелени по блес-
тящ начин с абсолютно мнозин-
ство от лявата партия “СМЕР-СД”,
в превод - “Курс-социалдемокра-
ция”. Изборите бяха сериозен
провал за няколкото десноцент-
ристки партии. До дни лидерът
на “СМЕР-СД” Роберт Фицо по-
вторно ще стане министър-пред-
седател на Словакия. При това
не на коалиционно правителст-
во, като първия път, а на чисто
социалистическо...

За България респектът, ува-
жението към победата на “СМЕР”
се изразява преди всичко в това,
доколко БСП ще види по-отчет-
ливо някои общи или сходни тен-
денции и проблеми при осъщест-
вяването на лявата политика в
двете страни - и съответно докол-
ко ще ги използва, за да се до-
ближи или да повтори

блестящия успех
на Роберт Фицо

След редовните парламен-
тарни избори в Словакия през
юни 2006 г. лидерът на “СМЕР-
СД” бе номиниран за министър-
председател и покани в прави-
телството да влязат представите-
ли на две десни партии: дясноек-
стремистката, националистичес-
ка, крайна Словашка народна
партия (SNS) на Ян Слота и “Дви-
жението за демократична Сло-
вакия”. От ПЕС препоръчваха да
се сключи коалиционно споразу-
мение по-скоро със Словашкия
християндемократически съюз на
предишния премиер Микулаш
Дзуринда, но това не стана.

Роберт Фицо дойде на власт
с ангажимента да засили ролята
на държавата в икономиката.
Обективните резултати от управ-
лението на неговата тройна коа-
лиция бяха положителни. Точно
при управлението на “СМЕР”
Словакия стана най-привлека-
телната страна за чуждестранни
инвестиции в Източна Европа. По
времето между 2006 и 2010 г.
Словакия, подобно на България
през управлението на Тройната
коалиция, преживя бурен иконо-
мически растеж.

Резултатите от редовните из-
бори през юни 2010 г. бяха оба-
че противоречиви за “СМЕР”.
След четиригодишно сложно ко-
алиционно управление  партията
се утвърди като най-голямата в
Словакия, с 36% подкрепа и 12
депутати повече, отколкото през
2006 г., респективно с 62 места в
150-местния парламент. Едновре-
менно с това загуби единия си
парламентарен партньор и то по-
свестния. Що се отнася до Сло-
вашката национална партия
(СНС), тя едва преодоля 5-про-
центната бариера и остана с 9
депутати.

Съставено бе дясно коалици-

Снимка БГНЕС
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Култура
очаквайте

апочна “Софийският театрален са-
лон”, който ще представи номини-
раните представления за престиж-
ната награда “Икар 2012” на Съюза

„Мъже на изчезване”
гастролират
в Стара Загора

НБУ гостува на театър „Възраждане”
със спектакъла „33 припадъка”
НБУ гостува на театър „Възраждане”
със спектакъла „33 припадъка”
НБУ гостува на театър „Възраждане”
със спектакъла „33 припадъка”
НБУ гостува на театър „Възраждане”
със спектакъла „33 припадъка”
НБУ гостува на театър „Възраждане”
със спектакъла „33 припадъка”

Софийският
театрален салон
отвори врати

ПОЧИНА
ИЗКУСТВОВЕДЪТ

НИКОЛАЙ ТРУФЕШЕВ

Напусна ни Николай Труфешев
(1917-2012), съобщиха от Съюза
на българските художници. Той е
един от най-изтъкнатите специ-
алисти в областта на изкуство-
знанието, дългогодишен научен
сътрудник в Института за изоб-
разителни изкуства към БАН.
Публикува над 1000 статии, ре-
цензии, студии и критични мате-
риали. Най-значимият му труд
остава “Монументалните изкуст-
ва и архитектурата в България”,
за който е удостоен с “Награда-
та на София”. Поклонението ще
се състои на 22 март от 12 ч. в
ритуалната зала на Централни
софийски гробища, съобщи БТА.

Красимир Ранков е гост
изпълнител в новата постановка
“Мъже на изчезване” от Жан-Жак
Брикер и Морис Ласег. Комедията
с крими сюжет на бургаския те-
атър ще бъде представена на
сцената на кукления театър в
Стара Загора. Постановката е
дело на Иван Савов. Актьорският
състав се допълва от Стоян
Памуков, Димитрина Тенева, Асен
Лозанов и Деница Денчева. Пред-
ставлението е днес от 18 часа.

Музикална изява на
Алексей Корниенко

Софийската филхармония
представя концерт от абонамен-
тен цикъл “Вечната пролет” - Б.
Диригент и солист е Алексей
Корниенко от Австрия. Програ-
мата предлага творби на Игор
Стравински, Б. Бритън, Моцарт.
Концертът е на 22 март от 19
ч. в голяма зала “България”.

Предлагат Йордан
Караджов за орден

Министърът на културата
Вежди Рашидов предлага вока-
листът на легендарната наша
рокгрупа “Сигнал” Йордан Карад-
жов да бъде отличен с орден “Св.
Св. Кирил и Методий” с огърлие
за особено значими заслуги в об-
ластта на културата и по повод
на неговата 60-годишнина. Днес
в зала 1 на НДК Караджов ще
отпразнува годишнината си с
юбилеен концерт. Да участват
са поканени рокаджии като На-
ско от “Б.Т.Р.”, Звезди от “Ахат”,
Лора Караджова, Тома, Красимир
Гюлмезов.

Експериментът
“Гологан” в зала
“Алма Алтер”

Етно-рок пърформанс и диску-
сия “Gologan - Unplugged” ще се
състои днес от 19 ч. в театрална
зала “Алма Алтер” на СУ “Св. Кли-
мент Охридски”. Входът е свобо-
ден. “Гологан” е българска група за
етно-рок. Търсейки своето звучене
между два свята, музикантите
използват както съвременни ин-
струменти - електрическа кита-
ра, така и традиционни като
кавал, тарамбука. Изпълнителите
се опитват да придадат на космо-
политната рок култура специфич-
но локално звучене, като по този
начин се стремят да обновят му-
зикалната традиция.

Проявата представя
номинираните
спектакли за наградата
„Икар 2012” на Съюза на
артистите в България

Сцена от
“Куклен дом”

на ДТ -
Пловдив

Пловдив. Постановката на Крис Шарков е
номинирана за “Икар” в три раздела - за
режисьорски дебют на Кр. Шарков, за ак-
тьорски дебют за ролята на Веселина Ко-
накчийска и за сценографията на пред-
ставлението, осъществена от Огняна Се-
рафимова. Приветствие към гостите на фо-

рума произнесоха Йорданка Фандъкова,
кмет на столицата, и Ириней Константи-
нов - директор на театър “София”, домакин
на “Софийския театрален салон”.

Вече седма година проявата е част
от културния календар на общината,
съорганизатор на събитието. Организа-
тор е Съюзът на артистите в България,
с помощта на много институционални и
бизнес партньори. Театралният салон
има традицията да представя спектак-
лите и творците, номинирани в различ-
ни категории за наградата “Икар”. Уси-
лията са насочени към открояване на
етапни постижения в творческите био-
графии на артистите и значими тенден-
ции в културния живот на страната. От-
личените столични спектакли се игра-

ят на собствените им сцени, а извънсто-
личните продукции гостуват на театър
“София” и Столичния куклен театър.

Наградите “Икар” ще бъдат връчени
по традиция  на 27 март - Международ-
ния ден на театъра, на церемония в НТ
“Иван Вазов”.

З
на артистите в България. Официалното
откриване бе със спектакъла “Куклен дом”
по Хенрик Ибсен на Драматичен театър -

ъвсем скоро започва
програмата от Нощни
културни събития, кои-
то ще се провеждат от

Нощни културни събития в центъра на столицата

В петък от 23 ч. в програма-
та Нощта на поетите ще се
изяви Стефан Иванов - носи-
тел на голямата награда на
международния фестивал “Со-
фия: Поетики 2011”. Стиховете
на Иванов ще бъдат съпрово-
дени от музика на “Нова гене-
рация”, “Остава”, откъси от фил-
ми на Мая Дерен, Клод Льо-
луш, Кшищоф Кешловски. На

24 март проявата продължава
с Dekonstrukt - Y_NOT (един от
създателите и бивш член на
“Ambient Anarchist”) и приятели
- група експериментални арти-
сти, които се занимават с пред-
варителната преработка на
аналогови и дигитални произ-
ведения на изкуството.

В неделя в рамките на про-
грамата “Студио Х” ще бъде

прожектиран документалният
филм “Приказки от брат Вим”,
посветен на немския режисьор
Вим Вендерс. Видеопрожекци-
ята е своеобразен поздрав към
“София филм фест”, защото
филмът е заснет именно при
гостуването на Вендерс на
престижния ни кинофорум през
2007-а, когато той получи го-
лямата награда на София.

С
23 ч. в ресторант&бар “На сед-
мото неб(ц)е” на площад “Сла-
вейков” 11, научи ДУМА от На-
дежда Герова.

На 22 март е обявена
“Кратка повест за небцето” -
авторски пърформанс на Ан-
гел Игов по романа му “Крат-
ка повест за срама”, който
спечели конкурса на фонда-
ция “Елизабет Костова” за
превод на английски език и
публикация в американското
издателство “Open Letter”. Ве-
черта е посветена на героя
Борил Кръстев и на това как
той вижда себе си и как го
виждат другите герои. С пред-
ставянето на Ангел Игов
тръгва програмата ПроZZи.

Концерт на студенти от класа по камерна музи-
ка на доц. д-р Венцислав Киндалов ще се състои на
28 март от 18 ч. в Мраморната зала на Руския
културно-информационен център на ул. “Шипка” 34.
Водещ е Стоян Ангелов.

Организатори са НМА “Проф. Панчо Владиге-
ров”, клуб “Приятели на музиката”, Руският култур-
но-информационен център и АРТКООП - Сдруже-
ние на дейци на изкуствата. В концерта участват:
трио в състав - Кристина Димитрова, Александър
Джамбазов, Светлин Христов. Те ще изпълнят твор-
ба, написана специално за триото, и ще я предста-
вят за първи път пред публика. Квинтет в състав -
Фарадж Акбаров, Санджар Сапаев, Иван Стайков,
Кристиан Сугарев, Кристин Пашева; и Венцислав
Киндалов (флейта), Даниела Васкова-Киндалова и
Елена Киндалова. В програмата са включени про-
изведения на Гнесина, Бенжамен Годар - две пиеси
из сюита ор. 18, Николай Раков - пет пиеси, Лео
Делиб - Дует на цветята из операта “Лакме”, Емил
Кронке - две концертни пиеси “Пеперуди”, Ян Кларк
- “Майя”, Ф. Доплер, Йоханес Брамс, Парашкев Ха-
джиев, Сергей Рахманинов и други.

Николая ИВАНОВА

Над 1200 рисунки от цялата страна са  подаде-
ни за детския конкурс “Пролет върху листа”, който
се провежда в града на Майстора.

“Пролет върху листа” се организира за пета
поредна година с основната подкрепа на общи-
на Кюстендил. Участниците са разделени в 4
групи - от IV до VI клас, от VII до IX клас, от X до
XII клас и за деца със специални образователни
потребности.

От всички получени рисунки са избрани 60,
които ще бъдат подредени в изложба във Възрож-
денското училище. “През тази година решихме да
направим виртуална галерия в интернет. В нея ще
бъдат показани най-добрите 300 картини, които
са класирани през тези пет години. Издаването на
каталог е много скъпо”, коментира Евгени Сера-
фимов, организатор и създател на конкурса. Сред
наградените има и две деца от Кюстендил.

Конкурсът „Пролет
върху листа” събра
над 1200 рисунки

Студенти на Венцислав Киндалов
изнасят  концерт в РКИЦ
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Имена

Хосе Карерас:

Аз съм от
щастливците
на Земята

Прочутият оперен тенор,
който наскоро отбеляза
юбилей, покорява сърцата
на милиони хора по целия свят
Иванка ИВАНОВА

Световноизвестният оперен певец Хосе
Карерас наскоро вдигна тост за юбилей.
Най-младият от звездното трио тенори
Павароти-Доминго-Карерас е роден на
5.ХII.1946 г. в столицата на Каталуния
Барселона. Интересно е, че също на 5.ХII.,
но 1962 г., е роден друг всепризнат тенор и
диригент, аржентинецът Хосе Кура. Столич-
ните меломани имаха късмета на живо да
слушат Карерас през 1980 и 2005 г.
Каталунецът неведнъж е споделял, че пее
от ранно детство. Ангелският му глас за
първи път се разнася чрез националното
радио на Испания, когато е на 8 години.
При това пее една от най-красивите и
съвсем не леки тенорови партии, на Херцо-
га от операта на Верди “Риголето”. След
три години излиза на професионална сцена
в прочутия барселонски театър “Лисео”.
Бъдещата звезда тогава е с немутирал
глас и затова изпълнява сопранова партия
от творба на Мигел де Файя.

Певицата Милена Йотова с Хосе Карерас

ерен на фамилната
козметична компа-
ния, младият Каре-
рас записва химия.

на 24-годишния Карерас
партнира великото испан-
ско сопрано Монсерат
Кабайе в “Лукреция”. Име-
то Хосе Карерас става
синоним на вокално-арти-
стично съвършенство. Ид-
ват и поканите за гастро-
ли в Сан Франциско (1973
г., “Бохеми”), Метрополи-
тен - Ню Йорк (1974 г., “То-
ска”). Същата 1974 г. оби-
ра овациите с Херцога във
Виенската Щатсопера.
Фурор са и участията му в
Лирико опер - Чикаго, във
Верона, Единбург, Мюн-
хен и други големи театри
и фестивали. С партията
на Ричард от “Бал с мас-
ки” с лекота изкачва и
оперния Олимп - Милан-
ската Скала. Навред из
Стария и Новия континент
триумфира. Винаги е
търсещ, стремящ се, уст-
ремен към перфекциониз-
ма в храма на музиката.

За него и днес, когато

вече се е отказал от сце-
ничните изяви, Музиката е
с главна буква, Нейно
Величество. Четири десе-
тилетия остана на върха,
подарявайки на оперома-
ните от цял свят над 60
горди герои от оперната
класика и съвременност-

та, влюбени трубадури,
сержанти, художници,
кралски синове, благород-
ници. Преди време забра-
вената у нас млада певи-
ца Милена Йотова, радва-
ща се на отлична карие-
ра из Европа, след някол-
ко съвместни спектакли
със знаменития тенор спо-
дели с мен: “Да си на сце-
ната с Хосе Карерас е
безкрайно удоволствие,
дар на живота, окриление,
школа по професиона-
лизъм. Ролята ми не бе
централна, но не ще за-
бравя с какво внимание
световноизвестният певец
се отнасяше към мен по
време на представления и
извън театъра. Дарбата му
респектира, но не потис-
ка. Напротив, предизвик-
ва те да даваш най-доб-
рото от себе си”.

Затова Хосе е сред
любимците на най-извест-
ните диригенти, режисьо-
ри, певци. Не само профе-
сионално, но и лично ис-
крено приятелство го
свързваше за 20 сезона с
легендарния диригент
Херберт фон Караян. Обо-
жаваният от всички тенор
партнира с удоволствие и
на големите български
певци-артисти Николай
Гяуров, Анна Томова-Син-
това, Райна Кабаиванска и

други продължители по
света на певческата ни
слава. Аплодисментите ви-
наги и навсякъде за испа-
неца са бурни и на сцена-
та, и на концертния поди-
ум. И изведнъж идва кош-
марът в живота на Каре-
рас. През 1987 г. припада
в Париж, докато репетира
ролята на Рудолф от “Бо-
хеми”. Като гръм от ясно
небе, както се казва, про-
звучава диагнозата - лев-
кемия. Безпощаден удар
за всеки човек, още по-
страшна е злокачествена-
та болест за световноизве-
стен, любим оперен ас. Пе-
симистичният шанс за
бъдеще е 1 към 10.

Лекарите, изрекли
присъдата, явно не са слу-
шали, гледали в оперните
зали пациента си, не са
познавали огромната му
вяра в Бога, борбената му
испанска кръв, духовната
му сила. Възстановяване-
то е бавно и за зла беда
последвано от предател-
ското напускане на съпру-
гата му Мерцедес. Когато
е оздравял, продължил с
певческите си ангажимен-
ти, жени се за австрийка-
та Юта Йегер. И прибавя
нови и нови роли, награ-
ди в огромната си колек-
ция, между които блестят
Grand Prix du Dusque на
Парижката академия, “Лу-
иджи Илика”, “Лорънс
Оливие” (заради ролята
на Стифелио, представе-
на в Лондонската кралска
опера “Ковънт Гардън”),
златен медал за изящно
изкуство на Н.В. краля на
Испания, награда на
принца на Астурия, Коман-
дор на орден на изкуства-
та и литературата и кава-
лер на Големия кръст на
Италия, кавалер на Почет-
ния легион на Франция и
т.н. Лично от испанската
кралица София през 2004
г. прие гражданския орден
Златен кръст на социал-
ната солидарност.

Оздравяването му е
благодарствен жест да
основе на свое име през
1988 г. в Барселона Меж-
дународна фондация за
борба с левкемията. При-
ема между другото и ро-
лята на посланик на доб-
ра воля към ЮНЕСКО, на
почетен член на Европей-
ската общност по медици-
на, Европейската асоциа-
ция по хематология.
Възродената му певческо-
артистична кариера е
съпътствана и от избира-
нето му за почетен док-
тор на европейски универ-
ситети, академии. През
1992 г. е дори музикален
директор на Олимпийски-
те игри в Барселона. Пее
вместо починалия наско-
ро Фреди Меркюри заед-
но с Монсерат Кабайе
хита “Барселона”. Щаст-
лив е да посвети на бла-
готворителността много от
концертите и рециталите

В
Успоредно с навлизането
в химичните процеси
продължава и частните
уроци по пеене. Награда-
та за тази упоритост идва
скоро и завинаги очерта-
ва пътя на белязания с бо-
жия дарба младеж. През
1970 г. печели награда от
международния конкурс
“Джузепе Верди” в Италия.
Естествено химията е за-
творен учебник за сметка
на сериозните уроци в
Консерваторията на род-
ния му град. Професио-
налният му дебют е в те-
атър “Лисео” с бисирани-
те изпълнения на главни-
те тенорови партии в “На-
буко”, “Норма” и “Лукре-
ция Борджия”. Успехът е
огромен, не само защото

си. И неизкушените от
оперното изкуство помнят
грандиозния концерт на
открито в Рим през 1990 г.
на тримата звездни тено-
ри Лучано Павароти, Пла-
сидо Доминго и Хосе Ка-
рерас. Жестът на Паваро-
ти и Доминго е повече от
благороден, защото по
този необичаен начин по-
здравиха приятеля, коле-
гата си с оздравяването
му. Последваха още па-
метни прояви на знамени-
тото трио, винаги изпра-
вящо на крака зрителите
по площади и стадиони.
Техническото чудо на ХХ
век - телевизията, напра-
ви съпричастни към попу-
лярните съвместни прояви
на тенорите повече от 2
милиарда меломани на
планетата. Дори футболни
запалянковци не пропус-
наха концерта на триото
при закриване на Светов-
ното първенство през ля-
тото на 1994 г. Впрочем
Хосе Карерас и днес е
темпераментен почитател
на футбола. Заедно с при-
ятелите си доказа, че
оперното изкуство не е
привилегия единствено за
избраници.

Не по-малко впечатля-
ваща е дискографията на
звездния талант. Включва
повече от 150 записа, сред
които една трета са на
най-популярните опери,
значими оратории. Негови
златни и платинени диско-
ве са търсени, ценени на-
вред по света. Продължа-
ва да възхищава милиони
и с филмираните опери
като “Турандот”, “Кармен”,
“Андре Шение”, “Силата на
съдбата”, “Дон Карлос”,
“Федора”, “Бохеми”, “Рек-
вием” на Верди и др. - все
образци на висша класа
записи. По-малко известни
у нас са двете му велико-
лепни кинороли. В награ-
дената с “Еми” от Амери-
канската академия за из-
куство и наука лента “A
Life Story” Карерас
пресъздава личния си и
артистичен живот. На меж-
дународен успех се радва
и другият филм за големия
екран с участието му -
“Romanza Final”. Кинораз-
казът е за също известен
испански певец - Джулиан
Гаяр. Разбира се, в главна-
та роля е Хосе Карерас.
Той е и почетен председа-
тел на Международния
певчески фестивал в Испа-
ния на името на Гаяр.

Не е изненада за вер-
ните му фенове, обичащи-
те го меломани, за бедни-
те, болните люде, на кои-
то безкористно, но от
сърце помага, признание-
то: “Всеки концерт за мен
е като полет на душата и
сърцето. Чрез музиката
давам всичко срещу лю-
бовта, която милиони
хора изпитват към мен. Аз
съм от щастливците на
Земята!”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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Попитали Радио Ереван:
- Какво правят младоженците в

първата брачна нощ?
- Броят парите - отговорили от

медията...

ГЕОРГИ САВОВ, художник-график,
педагог
Д-р ДЕЧО ДЕЧЕВ, директор
на УМБАЛ “Св.Иван Рилски”
ИВАН ИВАНОВ,
народен представител
ИСКРА РАДЕВА, актриса
КОНСТАНТИН ПЕНЧЕВ, юрист,
омбудсман на България
ХАРАЛАН АЛЕКСАНДРОВ,
социален антрополог, педагог
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Св. Кирил, епископ

Катански (I-II). Св. Тома,
архиепископ Константи-
нополски († 610). Св. преподобни Яков
Изповедник, епископ (VIII). Св. преподоб-
ни Серафим Вирицки († 1949)

Свети Кирил, родом от Антиохия, бил
ученик на апостол Петър и от него поста-
вен за Катански епископ в Сицилия. До-
бре и богоугодно пасял той своето стадо,
обръщал неверните в Христовата вяра и
извършил много чудеса, от които ще спо-
менем само едно. В един извор течала
горчива вода, но светителят Кирил, като
се помолил на Бога, превърнал нейната
горчивина в сладост. Като видял това,
началникът елин, който бил идолопоклон-
ник, повярвал в Христа, а заедно с него
повярвали и още много други. Достигнал
дълбока старост, свети Кирил тихо и бла-
жено починал и бил погребан с чест на
остров Сицилия, като подава изцеление
на тези, които прибягват към него.
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среда, показваща музикантите от
Red Hot Chili Peppers (RHCP) в мно-
го личен аспект, бе заснет най-но-
вият клип на групата. Видеото, ре-

Лични вещи и послания
в новия клип на RHCP
В интерактивния
вариант на видеото
зрителят е в ролята
на режисьор и може да
контролира камерата

В
жисирано от Робърт Хейлс, е към парчето
Look Around от последния им албум I‘m
with you. Посланието на песента е много
силно - във всеки един момент можеш да
се огледаш и да видиш света с нови очи
и от различна гледна точка.

Действието се развива в 4 отделни стаи,
във всяка от които свири член на бандата.
Камерата се върти на 360 градуса, движе-
нието й буквално пресъздава заглавието
на парчето - Look Around. Стаите са аран-
жирани така, че да напомнят кътчета от
домовете на музикантите, и са обзаведе-
ни и декорирани с техни собствени вещи.

Антъни Кийдис (вокал) пее в копие на
дневната в неговия апартамент в Лос Ан-
джелис. Стените са покрити с някои от
любимите му плакати, както и със снимки

ктьорът, сце-
нарист и ре-
жисьор Ники
Илиев, чиято

Ники Илиев
ще продава билети
за „Чужденецът”

Всички любители
на водата, природата и
спорта имат възмож-
ност до 31 март да
разгледат в София, в
градинката пред “Кри-
стал” срещу Военния
клуб, уникална фотоиз-
ложба. Експозицията
“Водата е живот - жи-
вотът е хубав” е подре-
дена по случай Све-
товния ден на водата -
22 март.

на музиканта и приятелите му. Най-лично-
то нещо, което Кийдис споделя с фенове-
те в клипа, обаче не са фотографии, а
синът му Евърли Беър, който се чувства
много комфортно във видеото.

Майкъл Балзари-Флий (бас) е избрал
да покаже любимите си плочи и книги.
Ако зрителите се вгледат внимателно, ще
открият кои изпълнители са оказали най-
голямо влияние върху него. Небрежно
хвърлена на дивана е и любимата книга
на Флий - “Сатанински строфи” на Сал-
ман Ружди.

Най-пестелив е Джош Флингхофер (ки-
тара), избрал да покаже само любимото

си кресло, лампа и книгата, която чете в
момента. Клипът го представя, когато той
свири на китарата си или размишлява
седнал, докато малкият Евърли разлиства
книгата му.

Чад Смит демонстрира любимата си
тренировка и е донесъл боксовия си чу-
вал. Неговата стая е банята, той седи върху
тоалетната чиния, около която са нареде-
ни барабаните. “Искам да покажа, че съм
от онези момчета, на които може да се
разчита. Ако се наложи, мога да свиря
през цялото време, дори и в тоалетната”,
споделя през смях барабанистът.

Интересен е и интерактивният вариант
на видеото, наскоро пуснат в уебсайта на
групата. Зрителят е в ролята на режисьор
и може да контролира камерата, като я
задържа върху един или друг от музикан-
тите, увеличава или намалява картината.
По този начин всеки път, когато видеото
се гледа, то носи уникално преживяване,
защото зрителят вижда различен, избран
лично от него вариант.

Red Hot Chili Peppers ще свирят в Со-
фия на 1 септември на стадион “Георги
Аспарухов” с пълен капацитет 40 000
души, както ДУМА писа. Цените на биле-
тите са от 70 до 150 лв. и могат да бъдат
закупени от касите на НДК, зала “Арена
Армеец” и онлайн от Тicketpro.bg.

Киноманите, успели да се наредят на ВИП
касата до 19 ч., ще получат своите билети за
“Чужденецът” директно от ръцете на звездата,
която преди това ще ги подписва. Така освен
вълнуващото преживяване, ентусиастите ще мо-
гат да запазят уникалните пропуски като спо-
мен от срещата. Феновете на Ники Илиев и
актьорския състав на “Чужденецът” ще се срещ-
нат със звездите на 23 март, четвъртък, от 18 до
20 ч. в Cinema City Пловдив.

Подобна промоционална инициатива ще се
проведе за първи път в България и е по идея
на маркетинг екипа на разпространителя на
филма “А плюс синема”.

В комедийната лента участват Ники Илиев,
Саня Борисова, Любомир Ковачев, Елен Коле-
ва, Валентин Гошев, Асен Блатечки, Кристоф
Ламбер и др.

АААААА
дебютна романтична
комедия “Чужденецът” е
вече в кината, на 24
март, събота, ще посети
кино Арена The Mall,
където лично ще прода-
ва билети за своя филм.
Касиерите ще посрещ-
нат своя гостуващ коле-
га точно в 17 ч. и ще му
помагат в новото за
него поприще.

Любителите на живота,
природата и спорта се
стичат на фотоизложба

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Фотографиите са
запечатали моменти от
спускания в бърза и
спокойна вода, инте-
ресни райони в Бълга-
рия и чужбина, вълну-
ващи мигове от състе-
зания и водни походи,
настроенията и неве-
роятното чувство от об-
щуването на човека с
природата, стихията и
силата на водата - пре-
живявания, които фо-

тографът успява да
улови за части от се-
кундата. Чрез тази ек-
спозиция организато-
рите от Българското
каяк общество се на-
дяват хората да
осъзнаят красотата и
важността на водата -
това, което тя ни дава,
това, което ние можем
да й дадем, и това,
което можем да загу-
бим, ако не я пазим.

Почитат Георги Минчев
с концерт на 22 март
Почитат Георги Минчев
с концерт на 22 март
Почитат Георги Минчев
с концерт на 22 март
Почитат Георги Минчев
с концерт на 22 март
Почитат Георги Минчев
с концерт на 22 март

Най-арстичното и
репортерско фотооко

на ДУМА

МАРИЕТА
ТОМОВА

С много обич
колегите от

ДУМА

празнува
рожден ден
днес. През
нейния обек-
тив са мина-
ли толкова
много съби-

тия, че
сигурно

един ден ще може да създа-
де музей от снимки. Въпре-
ки че изглежда дребничка и
слаба, Мариета има най-
силните качества на фото-
журналист - безкрайна фан-
тазия, много идеи, желание
за снимане и здрави лакти,
за да се провира между
охрани, колеги и всички
други препятствия за най-
точния кадър.
Мариета, остани си все така
самоотвержена, истинска и
бъди постоянно вдъхновена
и щастлива.

В навечерието на Международния ден на ро-
мите - 7 април, Софи Маринова ще представи на
27 март българската песен за “Евровизия” в Евро-
пейския парламент. Събитието ще бъде открито с
химна на ромите “Джелем, Джелем” и ще
продължи около час. Кулминацията на проявата
ще е изпълнението на “Love Unlimited”, с която
България ще участва в песенния конкурс “Евро-
визия” на 24 май в азербайджанската столица. На
срещата на делегациите в Баку беше изтеглен
жребият за поредността на участниците. Бълга-
рия ще се състезава под номер 8. На концерта в
Брюксел са поканени Ливия Ярока - евродепутат
от ромски произход, Джоузеф Доу - председател
на групата на ЕНП, Мартин Шулц - председател
на Европейския парламент, представители на
българската общност в Белгия и др.

Софи Маринова ще
пее в Европейския
парламент Ръководството на

БФС се е съгласило
джентълменски да
премести контролата
между България и
Кипър на друг стади-
он, за да предостави
националната ни аре-
на “Васил Левски” за
провеждането на гран-
диозното шоу на Лей-
ди Гага, съобщи “Гонг”,
като се позова на два
сигурни източника.
Очаква се звездата да
излезе пред 60 000
зрители на 14 август за
невиждан досега у нас
концерт.

Местят футболен
мач заради Лейди Гага
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Памет

На 21 март 2012 г.
инж. Събчо Тодоров
навършва 80 години

Участва в
строителството на
нефтопреработва-
телния завод край

Бургас
от първата му коп-
ка до 1975 г. като

технически
ръководител и

главен инже-
нер.

Работи
няколко

години по
изграждане на

промишлени
обекти в

София - окръг.
Като главен специалист в ДСО “Про-

мишлено строителство”
отговаря за Пернишкия промишлен

комплекс и други национални обекти.
Награждаван е с орден “Народна репуб-

лика България”, “Червено знаме на
труда” и други.

Желаем му здраве и дълголетие!

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!
Емилия, Милен, Мартин, Гергана,

Станислав, Емил, Пламен,
роднини и приятели

Справочник

От театъра на войната
76 кореспонденти от цял свят отразяват безкористната
освободителна мисия на Русия и руския народ през 1877-1878 г.

ъй като и днес се чу-
ват гласове относно
грубите имперски
подбуди за завоева-
телни амбиции и ин-

Д-р Богомил Великов КОЛЕВ

манипулиране на фактите, ко-
мандването на руската армия
акредитира немалко турско-
филски настроени кореспон-
денти, вкл. такива от Англия,
Франция, Германия, Австрия и
др. Всички са били свободни да
се придвижват, но е трябвало
да уведомяват за това главната
квартира. Те всъщност са първи-
те летописци на Руско-турска-
та освободителна война. Пуб-
ликациите им са източник на
безценна информация за театъ-
ра на военните действия.

Ето какво пише сътрудник на
руския в. “Неделя”: “Неотдавна
бях в Наволоки, малко селце...
Посрещна ме почти цялото на-
селение... Селяните на един
глас ме запитаха: “Какво ново?”
Започнах подробно да описвам
военните действия... Признавам,
че никога в моя живот не бях
виждал такива внимателни слу-
шатели. Радост, скръб, удовол-
ствие, негодувание - всички тези
чуства  последователно обхва-
щаха селяните и можеха да се
видят на техните лица. Селяни-
те жестикулираха, повтаряха
думите ми, мръщеха се сурово,

когато им разправях за турски-
те жестокости, и весело се ус-
михваха, когато слушаха за хра-
брите подвизи на нашите вой-
ски...” След първата среща със
селяните един от тях помолил
кореспондента да събере всич-
ки вестници и да му разкаже
какво пише в тях. Този селянин
отишъл при сътрудника на в.
“Неделя”, макар че селото му е
отдалечено на осем версти от
това на кореспондента. При-
емайки войната като дело на
руския народ, съобразявайки се
с настроенията на руската об-
щественост в полза на справед-
ливата война и освобождение-
то на братския славянски народ,
руските кореспонденти проявя-
ват голямо старание и професи-
онализъм при изпълнението на
мисията си.

В Руско-турската освободи-
телна война участват известни
и утвърдени журналисти и пи-
сатели: М.П. Фьодоров - корес-
пондент на московския в. “Рус-
ские ведомости” и кореспон-
дент-художник на илюстрова-
ния в. “Всемирная илюстрация”;
Д.К. Гирс - кореспондент на

петербургския в. “Северный ве-
стник”, американецът Дж. Мак-
гахан и руските журналисти
И.О. Сокальски и Г.К. Градовски
- кореспонденти на популярния
за времето в. “Голос”. Военните
действия най-обширно са отра-
зени във в. “Новое время” от В.В.
Буренин, В.С. Росоловски, Н.Н.
Каразин, който е и фоторепор-
тер, А.Д. Иванов - фотограф, и
др. Отблизо следят събитията
кореспондентът Н.В. Максимов,
както и П.А. Мозалевски - ре-
портер на “Санкт-Петребург-
ские ведомости”. Официален
кореспондент на руското глав-
но командване е Вс. Крестов-
ски, който изпраща информа-
ция до “Правительственый ве-
стник” и е отговорен главен
редактор на изданието на глав-
ната квартира “Летучий воен-
ный листок”. За “Московские
ведомости” и “Руский мир” из-
пращат своите материали княз
Л.В. Вахожский и Й. Георгиев.

На руските вестници сътруд-
ничат и българи - Ст. Стамбо-
лов, Ст. Бобчев, П. Оджаков и
др. Руските кореспонденти са
25-30, по-малко от западните.
Към тях са причислени и някои
художници - В.В. Верешчагин,
Е. Макаров, В.Д. Попленов, П.О.
Ковалевски и др. Кореспонден-
ции изпращат и преки участни-
ци във военните действия - офи-
цери, лекари и др., като лекаря
П.А. Илински - за “Голос”, В.М.
Бехтерев - за “Северный вест-
ник”, полк. А.В. Пузивески - за в.
“Руский инвалид”. Мнозина
след войната издават книги.

Английските кореспонденти,
особено тези на в. “Дейли нюз”,
разполагат с уредени пощен-
ски и телеграфни връзки, зато-
ва получават най-бързите и
ранни сведения. Това създава
условия и възможности за пре-
печатване на репортажите от
другите вестници. Репортажите
на Макгахан и Фобс изпращат
“сравнително пълна и точна
информация”.  Съвременници
характеризират “Дейли нюз”
като вестник, “симпатизиращ на
русите “. Журналистите  нари-
чат Макгахан и Фобс “царете

на репортьорите”. Сред коле-
гите си се извисява Макгахан -
не само като даровит журна-
лист, но и “с подчертания му
стремеж към истината и него-
вата любов към руския и
българския народ”.

Най-разпространеният вест-
ник в САЩ “Ню Йорк херълд”
също има свои кореспонденти.
Франция е представена от пра-
теници на няколко вестника,
сред които “Ла Франс”, “Фига-
ро”, “Льо Сиекл”, “Льо монд
илюстре”. Има и белгийсик жур-
налисти. Кореспондентите на
Германия са предимно запасни
офицери. Испания също има
свой кореспондент за илюстро-
ваното сп. “Л’устасион еспань-
ола е Америка”.

Още по време на войната
представителите на руските
медии оценяват високо дейност-
та на чуждестранните журнали-
сти, изтъквайки ползата от тях
“за разрушаването на не едно
предубеждение спрямо Русия”.
В.И. Немирович-Данченко
пише: “Дори сега малко по мал-
ко се изяснява истината за на-
шата мисия - пред изумените
дипломати от старата школа се
издига пълният със саможерт-
ва подвиг на руския народ.”

Обективните репортажи на
кореспондентите са резултат от
непосредственото им участие в
театъра на военните действия:
епичните боеве при преминава-
нето на Дунав, битките за всеки
град и село, в Балкана, превзе-
мането на Плевен, София, Ста-
ра Загора, Шипка, Шейново и др.
Някои дори сигат до предгради-
ята на Цариград и стават свиде-
тели на подписването на Сан-
стефанския мирен договор. Сред
тях са А.Д. Иванов, Макгахан,
Л.Ж. Шахожский, Милет, Дик дьо
Ланле, В.И. Немирович-Данчен-
ко, Вс. Крестовски. Кореспонден-
тите високо оценяват бойните и
морални качества на руските
войни и на фона на жестокости-
те на турските войски и башибо-
зук подчертават тяхната хуман-
ност и взаимно братско отноше-
ние между руските освободите-
ли и българското население.

Паметник на Макгахан в Елена

Т
тереси на Русия спрямо Бълга-
рия по време на Руско-турската
война (1877-1878), най-добре е
българската общественост да
бъде запозната с кореспондент-
ската дейност, отразяваща во-
енните действия. Дж. Макгахан,
който отблизо следи събитията
по време на Априлското въста-
ние до подписването на Сансте-
фанския мирен договор, пише:
“Що се касае до целта на руси-
те, аз не забелязвам нито при-
знаци, нито намеци за желание
или надежда да обсебят Цари-
град или каква да е част от им-
перията... Ако попитат от какви
подбуди в такъв случай се ръко-
водят те, като желаят войната,
аз отговарям без колебание: от
симпатия към страдащия народ,
който им е родствен по произ-
ход, език и религия...”

Войната през 1877-1878 г. е
отразявана от 76 кореспонден-
ти, които получават възможност
непосредствено да запознават
европейската общественост
със събитията на Балканите,
известни като Източна криза. В
продължение на близо две го-
дини преди началото на война-
та руските и европейските ве-
стници публикуват материали
за събитията на Балканите.
Особено силен е отзвукът на
Априлското въстание, предиз-
викало гнева на  хората по
целия свят заради жестокости-
те при потушаване му. Заради
това към войната е проявен
голям интерес. Командването
на руската армия  привлича
голям брой кореспонденти от
Париж, Берлин, Лондон, Мила-
но, Виена, Мадрид, Ню Йорк,
Петербург, Москва и др.

Преди войната в много ев-
ропейски вестници се публику-
ват материали против Русия и
политиката й на Балканите. За
да се предотвратят слуховете,
дезинформацията и опитите за

МБАЛ ПО СПЕШНА МЕДИЦИНА "ПИРОГОВ"
бул. "Ген. Тотлебен" № 21
Регистратура: тел.: 9154-213, Централа: 9154-411
ОБЛАСТЕН ДИСПАНСЕР ЗА ПСИХИЧНИ
ЗАБОЛЯВАНИЯ СЪС СТАЦИОНАР
Адрес: ул. "Екзарх Йосиф" № 59, Тел.: 981-00-06
Денонощна спешна психиатрична помощ
СБАЛ ПО ЛИЦЕВО-ЧЕЛЮСТНА ХИРУРГИЯ
Адрес: ул. "Св. Георги Софийски" № 1,

Спешна медицинска помощ
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От семейството

Един достоен човек, който
завинаги ще бъде в сърцата и мислите ни!

Поклон пред светлата му памет!

от загубата на

Стоматологичен факултет, ет. 11
Тел.: 952-60-01,
954-48-22, 24-часов прием на пациенти
ВОЕННО-МЕДИЦИНСКА АКАДЕМИЯ
ул. "Св. Георги Софийски" 3
Бърза помощ: тел. 9225-543, Централа: 9226-000
СЛУЖБА ЗА ТРУДОВА МЕДИЦИНА
“СЕНТ ТОМА - КО”
адрес: бул. “Цар Борис III” № 91

тел.: 953 1764, факс:
9588195
ЦЕНТЪР ПО
ТРАНСФУЗИОННА
ХЕМАТОЛОГИЯ
ул. "Братя
Миладинови" 112,
тел. 92 104 17,
регистратура 92 104 70
I-ВА МБАЛ ЕАД
Адрес:
бул. "Патриарх Евтимий"
№ 37,
Тел.: 988-36-31
МБАЛ "ЦАРИЦА
ЙОАННА"
Адрес: ул. "Бяло море" 8
Регистратура:
тел. 9432-203,
Централа: 9432-170
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риятно пролетно ще е времето днес. Временни
увеличения на облачността ще има над източни-
те райони. Минималните температури ще са меж-
ду 4 и 9°, на отделни места в котловините по-

ниски - малко над нулата. В София - около 3°. Временни
увеличения на облачността ще има преди обяд над Из-
точна България. Купеста облачност ще се развие около
и след обяд над планинските райони. Само на отделни
места ще превали краткотраен дъжд. Ще духа слаб, в
Дунавската равнина умерен северозападен вятър. Мак-
симални температури - между 18 и 23°. В София - около
19°. Атмосферното налягане ще остане по-високо от сред-
ното за месец март. Над планините също ще преоблада-
ва слънчево време. Временни увеличения на облачност-
та ще има главно около и след обяд, когато на отделни
места ще превали краткотрайно. Ще духа умерен, по
високите и открити части силен северозападен, към края
на деня северен вятър. Максимална температура на 1200
метра - около 12°, на 2000 метра - около 5°. Над Черно-
морието ще има временни увеличения на облачността,
по-значителни преди обяд. Вероятността за валеж е
малка. Ще духа слаб вятър.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1,48191

GBP
2,35019

CHF
1,62188

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ
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2 и 72 и 72 и 72 и 72 и 7°. Максималните утре ще са между 17 и. Максималните утре ще са между 17 и. Максималните утре ще са между 17 и. Максималните утре ще са между 17 и. Максималните утре ще са между 17 и
2222222222°, в петък в източните райони ще духа слаб, в петък в източните райони ще духа слаб, в петък в източните райони ще духа слаб, в петък в източните райони ще духа слаб, в петък в източните райони ще духа слаб
северен вятър и там слабо ще се понижат, асеверен вятър и там слабо ще се понижат, асеверен вятър и там слабо ще се понижат, асеверен вятър и там слабо ще се понижат, асеверен вятър и там слабо ще се понижат, а
в западните - ще започнат да се повишават.в западните - ще започнат да се повишават.в западните - ще започнат да се повишават.в западните - ще започнат да се повишават.в западните - ще започнат да се повишават.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

12°/19°12°/19°12°/19°12°/19°12°/19°

 22       23
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

11°/18°11°/18°11°/18°11°/18°11°/18°

“≈À≈÷
¿ÍÓ ÒË ‰‡‰ÂÚÂ ÔÓ-
ˇÒÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ Á‡ ÌÂ-
˘‡Ú‡ Ë ÒËÚÛ‡ˆËËÚÂ,
˘Â ËÁ·Â„ÌÂÚÂ ÔÓ-

Œ¬≈Õ
Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ, ÍÓÂÚÓ
ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡Ô‡-
‚ËÚÂ ‰ÌÂÒ, Â ‰‡ ÒÂ
Ò˙ÒÂ‰ÓÚÓ˜ËÚÂ Ë ‰‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÓÚÍËÂÚÂ
ÏÌÓ„Ó Ì‡˜ËÌË ‰‡ ÔÂ-
Í‡‡ÚÂ ÔË Ú̌ÌÓ ‚Â-
ÏÂÚÓ ÒË Ú‡ÁË ‚Â˜Â,

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
–‡·ÓÚËÚÂ Ú‚˙‰Â
ÛÔÓËÚÓ Ë Â ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓ ÚˇÎÓÚÓ ‚Ë ‰‡
ÔÎ‡˘‡ ˆÂÌ‡Ú‡ Á‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬‡¯‡Ú‡ Ó·˘ËÚÂÎÌ‡
ÔËÓ‰‡ ‚Ë ÔÓÏ‡„‡
‰‡ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ËÚÂ ‰Ó·-
Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌË  ̌ Ò Ì‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Œ·˙ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ
Ì‡ ‚˙Ì¯ÌË  ̌ ÒË ‚Ë‰
‰ÌÂÒ, ÌÓ Ë Ì‡ ˆˇÎÓ-
ÒÚÌÓÚÓ ‚Ë ÙËÁË˜ÂÒ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ‚‡ÈÚÂ
‚˙ÎÌËÚÂ Ì‡ ÌÂ„‡ÚË‚-
ÌÓÒÚ ÓÚ Á‡Ó·ËÍ‡Î -̌
˘‡Ú‡ ‚Ë ÒÂ‰‡ ‰‡ ‚Ë

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ‚˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚÚ‡ ‰‡ Ó·˙-
ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡
Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË, ÍÓÂÚÓ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
◊Ó‚ÂÍ˙Ú, ÍÓÈÚÓ ÒÂ
ÓÔËÚ‚‡ ‰‡ ÒÂ ‚˙ÌÂ ‚
ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë, ‚Â˜Â ÔË-
Ì‡‰ÎÂÊË Ì‡ ÏËÌ‡ÎÓ-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
ŸÂ ÓÚÍËÂÚÂ ‰ÌÂÒ
ÌÓ‚Ë Ë ÔÓ-‰Ó·Ë Ì‡-
˜ËÌË Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Ú‡‰ËˆËÓÌÌË Á‡-

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

¬ŒƒŒÀ≈…
Œ·˘Û‚‡ÌÂÚÓ Ò ‰Âˆ‡Ú‡
Â ÏÌÓ„Ó ‚‡ÊÌÓ ‰ÌÂÒ.
ÕˇÍÓÈ ·ÎËÁÓ ‰Ó ‚‡Ò
˘Â ÔÓÚ̇ ÒË ÔÓÏÓ  ̆Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
“ÂÍÛ˘ÓÚÓ ‚Ë Ò˙ÒÚÓ-
ˇÌËÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ‰Ó-
ÌÂÒÂ ÌÂÔËˇÚÌÓÒÚË
Ì‡ ‡·ÓÚÌÓÚÓ ÏˇÒ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÒË ‰‡‰ÂÚÂ Â‡ÎÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡
ˆÂÎËÚÂ ÒË, Á‡ ‰‡ „Ë ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ËÚÂ.

ÚÓ‚‡. Œ·˙ÌÂÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡
ÙËÁË˜ÂÒÍÓÚÓ ÒË Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ.

·ÎÂÏË Ë ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌË .̌ «‡Ô‡ÁÂ-
ÚÂ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ.

Ô˙ÎÌÓ ÌÂÔÓÁÌ‡ÚË ıÓ‡, ÍÓËÚÓ
ÓÚ„Ó‚‡ Ú̌ Ì‡ ‡Á·Ë‡ÌË Ú̌‡ ‚Ë.

ÓÚÌÂÒ‡Ú ‰‡ÎÂ .̃ ÕÂ ÒÂ ÓÔËÚ‚‡ÈÚÂ
‰‡ Â¯ËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ Ì‡ Ò‚ÂÚ‡.

ÌÓ Ó·˙ÌÂÚÂ ‚ÌË˜Ï‡ÌËÂ Ì‡ ÒÂ-
ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë Ì‡ Ï‡ÎÍË ÍËÁË.

ÚÓ. »Ï‡ÈÚÂ ÚÓ‚‡ ÔÂ‰‚Ë‰, ÍÓ„‡ÚÓ
‡Á„ÎÂÊ‰‡ÚÂ ÓÔˆËËÚÂ ÒË ‰ÌÂÒ.

ÚÓ. Õ‡˜‡ÎÌËˆËÚÂ ‚Ë ÏÓÊÂ Ë ‰‡ ÌÂ
‡Á·Â‡Ú ‚‡¯ËÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚Ë .̌

‰‡˜Ë. »ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÚÓ‚‡ ÔÓÁÌ‡-
ÌËÂ, Á‡ ‰‡ ÛÎÂÒÌËÚÂ ÊË‚ÓÚ‡ ÒË.

Ì‡Ô˙ÚÒÚ‚ËÂ. ¬ÒÂ Ô‡Í Ó·˙ÌÂÚÂ
‚ÌËÏ‡ÌËÂ Ì‡È-‚Â˜Â Ì‡ ÒÂ·Â ÒË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /94 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.00 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
15.15 —ÚÛ‰ËÓ ‘ÛÚ·ÓÎ
15.30 ‘ÛÚ·ÓÎ: ì—Î‡‚Ëˇî - ìÀÂ‚-

ÒÍËî, ÒÂ˘‡ ÓÚ ì¿îœ‘√ -
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÒÚ‡‰ËÓÌ
ì—Î‡‚Ëˇî

17.30 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË˘Â
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ

17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛÎË-

Ì‡ÌÓ ¯ÓÛ
19.00 —‡ÏÓÚÌÓ ‰˙‚Ó Ì‡ ı˙ÎÏ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡  ̄ - Ú‚ ÙËÎÏ

/9 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡-

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡˘‡
ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - ¯ÓÛ
00.00 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡/Ô/
00.20 ‘ÓÚËÒËÏÓ ‘ÂÒÚ: ìÃÛÁËÍ‡

ÔÓ‰ Á‚ÂÁ‰ËÚÂî/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 129

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

284, 285
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 79
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 249
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 49
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 3
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 134
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìƒ‡ ÚË Ô‡‰Ì‡Ú 100 ıËÎˇ‰Ë

ì - Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 5 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì◊ÂÒÚÌË ËÁÏ‡ÏÌËˆËî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 8

09.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî /Ô./-
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 21

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 3

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 6

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì—ÚÓÏ‡Ì‡î /Ô./- ‘‡ÌÚ‡ÒÚË-
Í‡, —¿Ÿ, 1997 „., ¬ ÓÎË-
ÚÂ: ÿ‡ÍËÎ Œ`ÕËÈÎ, ¿Ì‡·ÂÚ
√Ë¯, ƒÊ˙‰ ÕÂÎÒ˙Ì Ë ‰.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 22

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 4

18.00 ì ÓÒÚËî- ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ. 9
19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 4

22.00 ì”·ËÈÒÚ‚Ó ‚ ·‡Á‡Ú‡î -  Ë-
ÏËÌ‡ÎÂÌ, —¿Ÿ, 2005 „.,  ¬
ÓÎËÚÂ: ƒ‡ÌËÂÎ –ÓË·˙Í, ÀÛ
ƒ‡ÈÏ˙Ì‰ ‘ËÎËÔÒ, Ã‡ÚËÌ
 ˙ÏËÌÒ, ¬ËÍÚÓË  ̌œ‡Ú Ë ‰.

00.05 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

ÍÓ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ. »Ì‡˜Â Ò˙‰·‡Ú‡ ÒÂ
„ËÊË Á‡ ‚‡Ò.

ÒÚÂ Á‡„̇ ·ËÎË Ì‡ÔÓÒÎÂ‰˙Í. ¬ÂÏÂ
Â ‰‡ ‚˙Á‚˙ÌÂÚÂ ÙÓÏ‡Ú‡ ÒË.

�����

☼☼☼☼☼

�����
�����
�����☼☼☼☼☼☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
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ФУТБОЛ

гледайте

ПО ТВ7
13.00 Локо Пд -

Лудогорец
20.00 Берое - Литекс

ПО БНТ 1 И
БНТ СВЯТ

15.30 Славия - Левски
ПО ФИЛМ+

19.30 Де Граафшап - Твенте
ПО ТВ+

19.30 Атлетико М - Атлетик Б
23.00 Виляреал - Реал М

ПО ДИЕМА
21.45 Манчестър С - Челси

ПО НОВА СПОРТ
21.30 Борусия М - Байерн М,

полуфинал за Купата на Германия
ПО РИНГ

19.20 Обзор на кръга
в руската Премиер Лига
21.10 Обзор на кръга в

аржентинската
Примера дивисион

22.20 Обзор на кръга
в Чемпиъншип

ПО ЕВРОСПОРТ 2
Шампионска лига на Азия:
12.00 Кашива Рейсол (Яп) -

Джонбук Мотърс(РКор)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

Шампионска лига (жени)
16.00  Франкфурт - Малмьо

18.00 Обзор на кръга
в Джей лигата

резултати

¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË -
ÃËÌ¸Ó 0:3 0:1 ¡Ë·Ë¯ÍÓ‚ (22), 0:2 Ã. ¬‡ÒËÎÂ‚
(38), 0:3 ¡Ë·Ë¯ÍÓ‚ (84-‰); ‰ÌÂÒ ÓÚ 14.00 ÀÓÍÓ
œ‰ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ (“¬7); 15.30 —Î‡‚Ëˇ - ÀÂ‚-
ÒÍË (¡Õ“1 Ë ¡Õ“ —‚ˇÚ); 17.30  ‡ÎË‡Í‡ -
◊ÂÌÓÏÓÂˆ; 20.00 ¡ÂÓÂ - ÀËÚÂÍÒ (“¬7);
ÛÚÂ ÓÚ 13.30 —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ - ¡ÓÚÂ‚ ¬, ÓÚ
15:30 ÃÓÌÚ‡Ì‡ - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ, ÓÚ 20.00 ÷— ¿
- ÀÓÍÓ —Ù (“¬7)

ì¿î √–”œ¿,
XVI (Œ“ÀŒΔ≈Õ)
 –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈

 1. ЛУДОГОРЕЦ 18 14 3  1 46:7 45
 2. ЦСКА 18 13 3  2 37:13 42
 3. ЛЕВСКИ 18 14 0  4 33:17 42
 4. Черноморец 18 11 4  3 29:9 37
 5. Литекс 18 11 4  3 33:15 37
 6. Славия 18 10 3  5 27:22 33
 7. Локо Пд 18  10  3  5 26:21 33
 8. Черно море 18  9 4  5 20:9 31
 9. Миньор 19 5 6  8 21:21 21
10. Монтана 18  4 5  9 15:31 17
11. Локо Сф 18  4 4  10  18:28   16
12. Берое 18  4 4 10 16:28 16
13. Ботев Вр 18  3 5 10 12:24 14
14. Видима 19  3 4 12 9:36 13
15. Калиакра 18  1 4 13 13:34  7
16. Светкавица 18  0 2 16 4:44  2

÷— ¿ - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 2:0 1:0 ÃÓ‡Â¯ (45), 2:0
œËÒÓ (90+1), ◊ : ƒ. √‡‰ÊÂ‚ (Ã-46),  ‡ÎË-
‡Í‡ - ÀÓÍÓ œ‰ 1:2 0:1 ƒ. √ÂÓ„ËÂ‚ (23), 0:2
ƒ.  ÓˆÂ‚ (28), 1:2 √. «‡ÍÓ‚ (70); ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ
- —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ 5:0; ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀÂ‚ÒÍË 0:2;
ÀËÚÂÍÒ - —Î‡‚Ëˇ 1:0;ÃËÌ¸Ó - ◊ÂÌÓ ÏÓÂ
0:1; ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ¡ÂÓÂ 2:2; ÀÓÍÓ —Ù -
¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË 0:1

XVIIII  –⁄√

Денизли се издължил
на Литекс за
Бабангида

Президентът на Денизлиспор
Юрдал Думан се похвали пред тур-
ски медии, че клубът му е превел
на Литекс дължимите пари по
трансфера на Емил Ангелов - Ба-
бангида. По-рано през месеца лов-
чалии спечелиха дело в Арбитраж-
ния спортен съд в Лозана (КАС)
срещу турския елитен тим за
неизплатени суми по продажбата
на нападателя отпреди 3 години.
Денизли имаше срок до вчера да
ликвидира дълга си от 105 хиляди
евро и лихвите по просроченото
плащане, като в противен случай
от актива на клуба в турската
лига щяха да бъдат отнети точ-
ки. “КАС реши, че трябва да пла-
тим на Литекс 290 хиляди турски
лири (121 хиляди евро). Преведох-
ме парите и изчистихме този про-
блем”, обяви Думан.

вездата на Барселона
Лионел Меси е най-доб-
ре платеният футболист
в света. Аржентинецът,

Лео Меси и Моуриньо с най-големи доходи

З каза се, че Лионел Меси има нужда
само от 1 гол, за да изравни рекор-
да на легендата на Барселона Се-
сар Родригес във “вечната” рангли-О

футболист №1 в света през по-
следните 3 години, е спечелил
33 млн. евро през 2011 г. От
тях 10.5 млн. са заплата в Бар-
са, 21 млн. от рекламни и дру-
ги договори с някои от най-го-
лемите компании на реклам-
ния пазар и 1.5 млн. от бонуси.
Бившият капитан на Англия
Дейвид Бекъм от американ-
ския ЛА Галакси го следва с
31,5 милиона евро, най-вече
заради рекламните си прихо-
ди, които са 26 млн. Най-скъпи-
ят футболист в света Кристиа-
но Роналдо пък е получил 29,2
млн. евро. Звездата на Реал М
взима годишна заплата 13 млн.
евро, а 15.5 милиона евро са
приходите му от дейности
извън терените, пише автори-
тетното издание “Франс Фут-
бол”. Триото в класацията е
заработило общо 93,7 млн.
евро, с 300 000 повече от пре-
дишния им рекорд през 2010 г.
Четвърти е камерунецът Саму-

ста на реализаторите. Центърът за доку-

ментация и проучвания на Барса заедно с
вестник “Ла Вангуардиа” направиха общо
проучване, за да уточнят колко точно офи-
циални попадения има Родригес през 50-
те години на ХХ век. Проучването редуци-
ра с 3 попаденията му и доказа, че той
има 232 гола с екипа на каталунците.
Меси, който има 51 попадения във всички
състезания този сезон, игра снощи срещу
гостуващия Гранада. 24-годишният аржен-
тински национал кара осмия си сезон в
Барселона и имаше в актива си 231 гола
за “блаугранас”.

“След изучаването на всички мачове
на Сезар стана ясно, че Меси е на един
гол от неговия рекорд. Важно е да се от-
бележи обаче, че Родригес е голмайстор
№1 на клуба за всички времена в офици-
алните мачове, но абсолютният рекорд се
държи от Паулино Алкантара, който има
369 гола в 357 официални мачове и при-
ятелски срещи”, обявиха от Барселона.

ел Ето’о, който миналото лято
премина от Интер в руския
Анжи Махачкала и е заслужил
22,5 млн. Едва пети е асът на
Манчестър Юнайтед Уейн Ру-
уни със спечелени 19,8 млн.

Сред треньорите най-

скъпо платен е португалецът
Жозе Моуриньо от Реал М с
14.8 млн. евро на година, а
втори е треньорът на ПСЖ
Карло Анчелоти с 13.5 млн.
Старши треньорът на евро-
пейския клубен шампион Бар-

селона Хосеп Гуардиола е
трети с възнаграждение от 8,8
млн. Изненадващо доста на-
зад в класацията е италиан-
ският мениджър на милиарде-
рите от Манчестър Сити Ро-
берто Манчини.

тборът на ЦСКА
записа втора
победа под
ръководството

Босът на Славия се закани
на рефера и Левски
Не може за кино да плащаш по 10-15 лв., а на мач
да влизаш за 2, категоричен е Венци Стефанов

П
резидентът на Славия Венци-
слав Стефанов заяви, че очак-
ва победа за подопечните си
срещу Левски днес. Най-ста-
рото столично дерби е от

15.30 ч. на стадиона в “Овча купел” и
ще бъде излъчено пряко по БНТ1 и БНТ
Свят. Босът на “белите” предупреди
главния съдия на мача Георги Кабаков
да внимава как си върши работата.

Стефанов е убеден, че двата тима ще
изиграят здрав мач, но не скри притес-
ненията си от съдийството в двубоя. “Аз
съм сигурен, че ще бъде здрав мач, само
съдията да не ни попречи, защото знам
за топлата връзка между него и някои
членове на ръководството на Левски.
Дано да го има предвид това нещо, не

искам да споменавам конкретни имена.
Искам съдията да бъде на ниво. Иначе в
нашето първенство няма силни и слаби
съперници”, заяви президентът на Сла-
вия. Според него ако отборите искат и
играят на 100 процента, всеки може да
победи всеки. Той се надява неговите
футболисти да излязат напълно мобили-
зирани и да играят от първата до по-
следната минута за победата.

Стефанов изрази мнение, че силни-
ят колектив на “белите” може да бъде
от решаващо значение за крайния из-
ход на двубоя. “Много ми се иска да е
така. Славия има много добър колектив
и ми се иска да победи Левски”,
допълни той.

Шефът на тима от “Овча купел” не

пропусна да коментира и цените на би-
летите за “сините” привърженици. “Един
път завинаги всички трябва да разбе-
рат, че не може да отиваш на кино за
10 или 15 лева, а да ходиш на стадиона
за 2 лева. Който обича отбора си и иска
да го подкрепя, ще отдели 1, 2 или 3
пъти в месеца по 10 лева. Оттук до края
на първенството всички мачове ще
бъдат решаващи за разпределението на
евроквотите. С изключение на 1-2 отбо-
ра аз не виждам останалите тимове да
са хвърлили кърпата. Всеки ще се бори
- кой за оцеляване, кой за евроучастие.
От 8-о място нагоре всеки може да се
бори за евроквотите, и обратно - от
8-о надолу всеки е застрашен от отпа-
дане”, заключи Стефанов.

ЦСКА
отново
втори

Снимка БГНЕС

Защитникът на Монтана Георги Мечечиев фаулира
Жуниор Мораеш в централния кръг по време на последния

мач от ХVIII кръг на “А” група, спечелен от ЦСКА с 2:0 с гол
на бразилеца и на камерунеца Нджонго Присо

О
на Стойчо Младенов и
се върна на второто
място в “А” група с по-
добра разлика от веч-
ния съперник Левски. В
последния мач от 18-ия
кръг “червените” надви-
ха с 2:0 Монтана на ос-
ветление пред 1200
зрители. Жуниор Мора-
ес отправи четири точ-
ни удара и направи ге-
рой вратаря на монтан-
ци Ивайло Яначков,
който ги спаси с блестя-
щи намеси. Вратарят ка-
питулира само секунди
преди паузата, когато
румънецът Георгиан
Паун изведе отлично
Жуниор Мораес (45) зад
защитата на гостите и
бразилецът хладно-
кръвно финтира стража
и откри. В добаве-
ното време на втората
част пък камерунецът
Нджонго Присо (90+1)
оформи крайния резул-
тат след изваждащ пас
на бразилеца. В първа-
та минута след почив-

ката капитанът на Мон-
тана Даниел Гаджев
получи втори жълт кар-

ка, и гостите доиграха
мача с 10 души.

Преди срещата беше
чествана 30-годишнина-
та от победата на “ар-
мейците” над Ливърпул
в четвъртфинален мач
от турнира за  Купата на
европейските шампио-
ни и прославените вете-
рани, елиминирали тога-
вашния еврошампион,
получиха шапки и шал-
чета и овациите на фе-
новете.

РОНАЛДО
КАНДИДАТ
ЗА ШЕФ В
БРАЗИЛИЯ

тон за груб фаул срещу
Станислав Костов, кой-
то бе изнесен на носил-

СТОЙЧО МЛАДЕНОВ, ТРЕНЬОР НА ЦСКА:
“Няма лесни мачове, показва го всеки кръг.
Днес искам да поздравя момчетата. Имаше
малко напрежение, можеше и по-рано да стиг-
нем до втория гол. Важни са трите точки. Оттук
нататък така ще бъде”.

АТАНАС АТАНАСОВ, ТРЕНЬОР НА МОНТА-
НА: “Не ни достигна умението да вкарваме.
Имахме две стопроцентови положения, но не
успяхме. Но все пак играем срещу ЦСКА”.

Легендарният бра-
зилски нападател Ронал-
до де Соуза Фария има
намерение да се канди-
датира за президент на
Бразилската футболна
конфедерация. Феноме-
на се е прицелил в по-
ста на Рикардо Тейшей-
ра, който подаде остав-
ка преди седмица зара-
ди здравословни про-
блеми. “След като ока-
чих бутонките на пиро-
на, започнах да се за-
мислям за политическа
кариера. Защо да не я
започна от футбола?
Искам да стана прези-
дент на Бразилската
футболна конфедера-
ция”, каза Роналдо пред
местни медии. 64-годиш-
ният Тейшейра подаде
оставка и като член на
Изпълнителния комитет
на ФИФА. Преди седми-
ца той подаде оставка и
от организационния ко-
митет на Мондиал 2014.
Бразилецът беше член
на Изпълнителния коми-
тет на ФИФА повече от
18 години. Преди 15 ме-
сеца той беше спряган
дори за поста президент
на ФИФА, но беше за-
месен в най-големите ко-
рупционни скандали.
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Босът
на Славия
се закани
на Левски

кратки

гледайте

ПО НОВА СПОРТ
ГОЛФ

20.00 Обзор на
турнира Транзишънс

Чемпиъншип
от ПГА Тур

ПО РИНГ
МОДЕРЕН ПЕТОБОЙ

20.10  Световна Купа 2012
в Шарлот, САЩ
ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

16.00 и 17.00 Обиколка на Каталуня
(II и III етап)

КЪРЛИНГ
Световно първенство (жени)

18.00 Швеция - Китай
23.00 Канада - Германия

ГОЛФ
20.15 USPGA: Транзишънс

чемпиъншип
21.15 Оупън де Андалусия

ВЕТРОХОДСТВО
21.45  Екстремни серии Оман

ПО ЕВРОФУТБОЛ 2
АМЕРИКАНСКИ ФУТБОЛ

11.00 АФЛ: Тампа Бей Сторм -
Джорджия Форс

БИЛЯРД
14.00 “Мастърс”

СЪРФИНГ
19.30 Обзор на сезона

в световния тур

а Острова все
повече обръщат
внимание на те-
мата за бъдеще-

Холандец и бразилец
пък спрягани да
заместят българина
в Юнайтед

Вече приемат
залози къде ще
играе Бербатов

Вече приемат
залози къде ще
играе Бербатов

Вече приемат
залози къде ще
играе Бербатов

Вече приемат
залози къде ще
играе Бербатов

Вече приемат
залози къде ще
играе Бербатов

ННННН
то на Димитър Берба-
тов, който ще напусне
Манчестър Юнайтед
през лятото. Една от
известните заложни
къщи в Англия дори
пусна коефиценти за
това къде ще играе
българинът от следва-
щия сезон. От всички
предложени варианти
като най-вероятно е
представено евентуал-
ното завръщане на Бер-
батов в Бундеслигата.
Шансовете това да се
случи са оценени на 2/1.

Нападателят не скри
желанието си да играе в
някое от най-силните ев-
ропейски първенства.
Агентът на Бербатов
Емил Данчев също за-
яви, че клиентът му ве-
роятно ще напусне Анг-
лия, но букмейкърската
къща предлага коефи-
циент 5/6, че все пак
българинът ще остане
във Висшата лига.

Възможността бив-
шият капитан на на-

ционалния ни отбор да заиграе във
Франция е оценена на 7/1, а италиан-
ската Серия “А” се нарежда на послед-
но място с 8/1.

Някой от нападателите Рик ван
Волфсвинкел (Спортинг Лисабон) или
Леандро Дамиао (Интернасионал Пор-
то Алегре) ще замени Димитър Берба-
тов в Манчестър Юнайтед от лятото, про-
гнозират английските медии. Ван Волф-
свинкел е с поставена цена между 12 и
15 млн. британски лири и до момента

има един мач с екипа на националния
отбор на Холандия.

 Дамиао ще струва около 25 милио-
на паунда и е изиграл 5 мача с 1 гол за
Бразилия.

Преди дни стана известно, че Бер-
батов със сигурност ще напусне Ман-
честър Юнайтед, и след това зачестиха
спекулациите около имената на евенту-
алните негови заместници в английския
шампион. Последните слухове пращат
Димитър Бербатов в бившия му отбор
Тотнъм, като българският нападател
може да бъде част от трансфера на
Лука Модрич на “Олд Трафорд” през ля-
тото. Веднага след като сър Алекс
Фъргюсън даде да се разбере, че не
смята да задържи Бербатов, апетит към
него проявиха от Фулъм и германския
Хановер 96.

Мениджърът на Болтън Оуен Койл говори пред медиите на
импровизирана пресконференция пред лондонската болница Чест, в
която се възстановява футболиста на Уондърърс Фабрис Муамба.

Бившият английски младежки национал припадна след сърдечен удар по
време на четвъртфинала за Купата на Англия с Тотнъм в събота, но

състоянието му  вече е стабилно

Левски и претен-
денът за шампионската
титла в Англия Ман-
честър Сити разделят
64-ото място, а ЦСКА е
на 84-та позиция в кла-
сацията за първото де-
сетилетие на ХХI век,
изготвена от Междуна-
родната федерация по
футболна история и ста-
тистика (IFFHS).

“Сините” имат актив
от 1195 точки и са
българският клуб с най-
предно класиране.
Същият актив имат и
Манчестър Сити, а на 2
точки зад двата тима
остава Твенте на Нико-
лай Михайлов.

ЦСКА е 84-ти с 1074
т., а шампионът Литекс
е 91-ви с 1022,5 т. Тимът
на Стилиян Петров
Астън Вила е на 93-то

Левски и Манчестър
Сити 64-и в света

320 щангисти участваха в
I кръг на държавното
първенство по вдигане на
тежести в зала “Иван Весе-
линов” в Асеновград. Състе-
занието бе и официална
проверка на националния ни
отбор, който ще участва на
европейското първенство в
Анталия (6-16 април). Стар-
ши треньорът Иван Иванов
почти е определил състава
за континенталния шампио-
нат, в който ще се раздават
последните квоти за Олим-
пийските игри в Лондон през
лятото. В щаба на щангисти-
те се надяват да спечелят
поне по една виза при мъже-
те и жените, за да не про-
пуснем втора поредна Олим-
пиада.

В Турция ще ни представ-
ляват Асен Мурадов (56 кг),
Юндер Бейтула и Диян Мин-
чев (69), Александър Димит-
ров и Денис Юзакчиев (77) и
Кирил Кошничарски (+105).
Иванов се чуди кой да избе-
ре за категория 62 кг. В нея
са Ферди Назиф, Владимир
Урумов и Стоян Енев, а един
от тях трябва да отпадне. По
всяка вероятност това ще е
Назиф, който е с по-слаби

място с 1007 т. В Топ
600 от нашите са още
Локо Сф (234-ти с 531,5
т.), Черно море (285-и с
472), Локо Пд (305-и с
446), Славия (329-и с
424,5), Черноморец Бс
(543-ти с 239), Берое
(557-ми с 231) и изпад-
налият при аматьорите
Марек Дупница (586-и
с 211,5).

Първи в класацията
е тимът на Барселона с
2917 т. Втори е Ман-
честър Юнайтед с 2793,
а трети Арсенал с 2618.
Реал Мадрид се при-
движи от 8-ма до 4-та
позиция с 2569 т., пред
Интер 2567.

В Топ 10 са още 6.
Байерн М с 2544, 7.
Ливърпул 2538, 8. Ми-
лан 2490, 9. Челси
2412, и 10. Рома 2140.

320 щангисти на държавния
шампионат в Асеновград

резултати от съперниците си.
На Енев пък дори се разчи-
та на медал, защото дава
най-добри постижения. Той
не участва в Асеновград за-
ради лека травма и за да
бъде запазен.

При жените ще ни пред-
ставят Наталия Драганова и
Даниела Пандова (48), Мая
Иванова (53), Пламена Лу-
бенова (58), Айсел Захир
(63), Румяна Петкова (69) и
Мартина Димитрова (+75).

След първия кръг в Асе-
новград при мъжете поведе
отборът на Черно море Вн с
430 т., пред Сливен 339, Ма-
рица Пд 303 и др. При жените
пък първи е Марица с 252 т.,
пред Херкулес Сф 84, Бяла
мечка Хасково 84, и др.

При юношите поведе
Аполон СЗ с 426 т., пред
Титан Вн 400, ЦСКА 396 и
др. При кадетите начело е
Марица Пд с 482 т., пред
Сливен 454, Преслав 370 и
др. При момчетата първи е
Мизия Кнежа с 478 т., пред
Русе 346, Асеновец Асенов-
град 319 и др. Един от наци-
оналите по вдигане на теже-
сти, които бяха хванати с
метандиенон преди олимпи-

адата в Пекин - Иван Мар-
ков, се готви за завръщане в
спорта. По-малкият брат на
двукратния световен шампи-
он Георги Марков тренира
на пълни обороти в Бургас и
има надежда да участва в
Лондон.

За отборното класиране
в Анталия ще се вземат
предвид четирите най-добри
резултата на дамите и шест-
те при мъжете. В Анталия ще
се раздава само по една
квота за отбор. Жените мо-
гат да я получат, ако се на-
редят между първите 6 съста-
ва, а мъжете между първите
7. България имаше спечеле-
ни квоти от Първите младеж-
ки олимпийски игри в Синга-
пур 2010, но тъй като те са
поименни, отпада възмож-
ността младежките олимпий-
ски шампиони Георги Шиков
(Марица-Олимп) и Боянка
Костова (Асеновец) да вди-
гат на олимпийския подиум.
Шиката се възстановява след
операция, а Боянка вече е с
азерски паспорт и ще вдига
в Лондон, ако от Азербайд-
жан доплатят 400 000 евро
за участието й на нашата
федерация.

Заместник-министърът на физическото възпитание и спорт Иван Ценов
(в средата) пръв изпита мишените в откритата от него зала по
стрелба за хора с увреждания в общинския комплекс за социални

услуги “Св. Георги” в Пловдив. В центъра ще тренират както деца с
увреждания, така и техни връстници от социалните домове в Пловдив

Капитанът на националния ан-
самбъл по художествена гимнас-
тика Михаела Маевска претърпя
операция на коляното в Мюнхен
вчера, съобщи БТА.

“Операцията е преминала пер-
фектно. Менискусът е изчистен. Ми-
хаела се чувства много добре. В
следващите три дни тя ще остане
в клиниката, след което се приби-
ра в София и започва рехабилита-

Оперираха коляното на Маевска
ция. Лекарят ще каже дали Миха-
ела ще може да започне отново
тренировки до две седмици, как-
вото е моето желание”, каза Или-
ана Раева, старши треньор на на-
ционалния отбор.

Ансамбълът на България веро-
ятно ще пропусне турнира Гран
при в Тие, Франция, в края на март,
а ще участва на Световната купа в
Песаро, Италия, на 13-15 април.

Котоошу и Аоияма
губят в Осака

Калоян Махлянов-Котоошу
претърпя четвърто поражение в
Осака и на практика се прости с
надеждите да триумфира за вто-
ри път с Купата на Императора.
В десетия ден на супертурнира
“Хару башьо” Калоян, който е най-
високият професионален сумист
със своите 202 см, отстъпи пред
най-ниския - 169-сантиметровия
японец Тойоношима. Дребничкият,
но техничен сумист изненада
отново неприятно левента от
Джулюница и го надхитри с хват-
ката “катасукаши”. Българският
“одзеки” продължава с баланс 6-4.
Даниел Иванов-Аоияма пък бе из-
бутан от японеца Шоходзан с “йо-
рикири” и е с пасив 4-6.

Петима ще
боксират в Чехия

Петима български национали -
двама мъже и три жени, заминаха
за участие в традиционния тур-
нир по бокс в Усти на Лабе, Чехия.
Помощник-треньорът на нацио-
налния отбор Палми Ранчев отле-
тя с Елиян Димитров (60 кг) и
Симеон Чамов (69). Старши тре-
ньорът на жените Павел Сяров
замина с 3 състезателки: Стойка
Петрова (51), Деница Елисеева
(60) и Десислава Лазарова (75).

Снимки БГНЕС


